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اقوام  از  متشکل  کشوری  »ایران« 
و طوایف و ایلات متنوع است که از 
حیث دموگرافی و جمعیت شناسی، 
فرشی  چون  را  کهن  جغرافیای  این 
رنگارنگ زینتی صد چندان بخشیده 
است. فارغ از مبحث فرصت هایی که 
این گوناگونی و تنوع مردمان در این 
سرزمین  این  برای  دیرین  سرزمین 
گفت:»از  باید  است،  آورده  وجود  به 
آنجایی که دشمنان این کهن بوم در 
هر فرصتی سعی در صربه زنی به این 
آب و خاک داشته و دارند و چه بسا به 
خاطر غفلت های ما از نقاط قوتمان، 
پیش  در  ضعف  نقطه  چنان  را  آنها 
چشمانمان تصویر کرده اند« و امروز 
هم که طراحی های دشمنان وجودی 
اختلافات  ایجاد  برای  سرزمین  این 
قومی در این دیار آشکارتر از هر روزگار 
نقاط کور و  دیگری است. شناسایی 
مغفول مانده در این مبحث فربه برای 
حفظ یکپارچگی و تنیدگی این فرش 
یکپارچه و چهل تکه زربفت ضروری به 

نظر می رسد.
یکی از روزنه هایی که دشمنان این 
اتحاد  به  زدن  ضربه  برای  سرزمین 
ملت ایران یافته اند جعل و اعوجاج در 
تعریف »پارس« یا »فارس« است که 
دستاویزی شده برای قوم گرایان تا در 

این مفر برای اهداف شوم خود زمینه 
چینی کنند. به شکلی بسیار خلاصه 
در این جستار مفهوم پارس و فارس 
را حلاجی می کنم تا از این پس در 
مقابل قوم گرایانی که سعی دارند تا 
از بی تعریفی این کلمه که محصول 
سیستم ضعیف آموزش و پرورش و 
بعضا بی اعتنا به مفاهیم ملی است، 
علیه تمامیت ارضی و یکپارچگی این 

ملک و ملت استفاده کنند. 
لغوی  معنای  کنم  عرض  باید  ابتدا 
پارس یا فارس »پرهیز و پرهیزگاری 
و آگاهی« است و لغاتی چون پارسایی 
و پاراساکیشی و پارسامنشی مبتنی بر 
این تعریف از پارس است. شاید جالب 
باشد که در این قسمت از این جستار 
به این مسئله هم اشاره شود که معنای 
پارس کردن سگ که بسیاری از قوم 
گرایان نفرت پراکن و حتی عده ای بی 
سواد حمل بر توهین به این نام فرض 
می کنند دقیقا در همین معنا که گفته 
که  چرا  شود.  می  منحل  دیگر  شد 
معنای پارس کردن سگ یعنی آگاهی 
معنای  و  سگ  دادن  پرهیز  و  دادن 
دیگری ندارد و هیچ توهینی هم در کار 
نیست. اما معنای دیگر پارس یا فارس، 

نام این کشور یعنی »ایران« است.
ایران مثل کثیری از کشورها که دو 
نام تاریخی داشته یا دارند دارای دونام 
است. یکی که غالبا در داخل استفاده 
می شد و دیگری که خارجی ها به 
ما داده بودند. نام ایران نامی بوده که 
مردم ایران برای کشور خود استفاده 
پرشیا  یا  پارس  نام  و  اند  کرده  می 
نامی بوده که در بلاد دیگر برای این 
سرزمین همواره مورد استفاده قرار می 

گرفته است. البته در مقاطعی به شکل 
رسمی هم از نام فارس برای این کشور 
استفاده شده است. )مثل زمان قاجار 
که در زمان پهلوی اول دوباره به ایران 
برگردانده شد( اما در کلیت نام پارس 
یا فارس را بیگانگان به این سرزمین 
داده بودند و به همین دلیل هم امروز 
برای یافتن گذشته خود در متون کهن 
دیگر کشورها باید از نام پارس یا فارس 
بدانید که  استفاده کرد. جالب است 
در این وضعیت نام گذاری »کشور ما 
تنها نیست« و کشورهای دیگری هم 

چنین وضعی دارند.
گویند  »نیپون« می  ژاپن  در  را  ژاپن 
)تازه ژاپنی ها پ آنرا هم ه تلفظ می 
کنند و تلفظ ژاپنی آن می شود نیهون( 
آلمانی ها که در انگلیسی نام کشوشان 
را  خود  دیار  نام  شود،  می  »ژرمنی« 
»دویشلند« می گویند. مصری ها که 
امروز نام کشور خود را مصر می گویند، 
اما در مغرب زمین هنوز نام باستانی این 
کشور »ایکپت« را به تلفظ »اجیپت« 
می شنوند. لهستانی ها که در انگلیسی 
عجیب  تلفظی  با  را  کشورشان  نام 
می  »پولسکا«  شنوند،   می  »پولند« 
گویند و خلاصه سیاهه کشورهایی که 
نام کشورشان در بلاد دیگر اصلا چیز 
دیگری است، بلندتر از آن چیزی است 
که اینجا برای اثبات چیستی و چگونگی 
مبحث نامگذاری نام کشورمان آوردم. 
نام  برایتان واضح شده که  حالا دیگر 
های خلیج پارس یا سلمان پارسی در 

حقیقت چه معنایی دارند.
»دو  ما  برای  همیشه  کشور  این  نام 
که  حالی  در  بوده  ایران  ژوآره«  
»دوفکتو« پارس را هم نام کشورمان 

می دانیم و از اساس نام فارس، نام این 
بلاد و کهن دیار بوده که یادگار قومی 
است که دیگر وجود ندارد و هرگز این 
نام یک نام قوم و طایفه ای نیست و هر 
آنکس که در این ملک فارس یا پارس 
زندگی می کند، پارس و پارسی است. 
البته لازم به ذکر است که گاهی نام 
فارس یا لر یا کرد یا ترک صرفا برای 
استفاده  ایران  به زبان مردمان  اشاره 
می شود که این نباید باعث این مغلطه 
شود که نام فارس هم مانند لر یا کرد 
در  ای  طایفه  یا  تیره  نام  و...  لک  یا 
این کشور است و یا نام استان فارس 
حدود  اسکان  محل  برای  نامی  که 
جغرافیایی قوم باستانی و از بین رفته 
پارس است، امروز هم محل اسکان این 
قوم و طایفه ای است که دیگر وجود 
در  مردمانی  انتساب   . ندارد  خارجی 
ایران به قوم باستانی پارس به همان 
میزان ابلهانه است که امروز به دنبال 
بازماندگان اوراتوها و لولوبیتها و هیتی 
ها و مانا ها و... در این جغرافیا باشیم 
و بخواهیم قوم و قبیله ای را به آن ها 
منتسب کنیم.  کاری که متاسفانه به 
شکل معمول قوم گرایان افراطی به 

وفور انجام می دهند.
استان  که  آنجایی  از  نهایت  در  و 
قومیت  تنوع  بخاطر  البرز که  زیبای 
ها و طوایف و به طبع آن زبان های 
این پهنه زرخیز از سوی مقام معظم 
رهبری »ایران کوچک« خطاب شده 
باید اسوه و الگو و  مثالی برای رواداری 
و مدارای بین اقوام مختلف این دیار 
باشد و اجازه ندهیم ویروس قوم گرایی 
زیبایمان  استان  در  شکلی  هیچ  به 

رخنه کند.

آیت الله  حضرت  ارتحال  پی  در 
سیدمحمود هاشمی شاهرودی رئیس 
و  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع 
عضو مجلس خبرگان، حضرت آیت الله 

خامنه ای پیام تسلیتی صادر کردند.
ارتحال حضرت آیت الله سیّد  در پی 
رئیس  شاهرودی،  هاشمی  محمود 
و  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع 
عضو مجلس خبرگان رهبری، حضرت 
آیت الله خامنه ای، رهبر معظّم انقلاب، 

پیام تسلیتی صادر کردند.
شرح  بدین  معظم له  پیام  این  متن 

است:

بسم الله الرحمن الرحیم
انا لله و انا الیه راجعون

درگذشت  خبر  اندوه،  و  تأسف  با 
مجمع  رئیس  و  عالیقدر  فقیه 
آیةالله  نظام،  مصلحت  تشخیص 

هاشمی  سیدمحمود  حاج  آقای 
را  علیه  الله  رضوان  شاهرودی 
اسفبار  ضایعه   این  کردم.  دریافت 
که پس از حدود یک سال بیماری 
است  واقع شده  دردناک  و  سخت 
که  است  کسانی  همه   تالمّ  مایه  
باارزش  خدمات  و  علمی  مقام  به 
به  نیز  و  اسلامی  نظام  به  ایشان 
و  اصولی  و  فقهی  مجموعه های 
آشنا  علمیه  حوزه های  حقوقی 
بزرگ  استادی  ایشان  می باشند. 
کارگزاری  و  قم  علمیه  حوزه  در 
باوفا در مهم ترین تشکیلات نظام 
جمهوری اسلامی، عضو مؤثری در 
شورای نگهبان و رئیس موفقی در 
مجمع تشخیص مصلحت بودند و 
آثار و برکات علمی بسیاری از خود 
هم چنین  ایشان  نهادند.  جای  بر 
و  یاران  از  و  شهید  سه  برادر 

شاگردان و همراهان شهید نام آور 
و بزرگوار سیدمحمدباقر صدر بود. 
این  درگذشت  مصیبت  اینجانب 
عالم برجسته را به خاندان مکرم، 
همسر گرامی و فرزندان محترم و 
همه وابستگان و نیز به حوزه  علمیه 

قم و شاگردان و همکاران علمی و 
ارادتمندان ایشان تسلیت می گویم 
علوّ  و  الهی  مغفرت  و  رحمت  و 
درجات ایشان را از خداوند متعال 

مسألت می نمایم.
سیدعلی خامنه ای / 4 دی 97

باز هم داستان سرد زمستان در جاده هایی که انگار سالهاست برای نسل من و تو سفیدی برف را می خواهد با اشک چشم از روی لباس سیاه بشوید 
و در زمهریر خود منجمد کند. باز هم قصه پر ز آب چشم جاده هایی که مدتهاست با ریزش بهمن مصیبت و رویش بلا از ناهمواری جاده ها می خواهد 
امپراطوری عمگین خود را بر اجساد در هم کوبیده در آهن و آتش استحکام بخشد.  باز هم داستان زمستان و قصه پر غصه یاد آوری دردهای ناکار آمدی 
ها در جاده ها و ساختمان ها و حتی دریاها. به واقع تا به کی  قشر من و تو باید تاوان نادانی و ناکار آمدی مدیرانی را دهد که جملگی چونان شمشیر مرصع 

برای بزم اند و در میانه چکاچک رزم در میانه میدان مدیریت »ناکارآمد و کند و بی حاصل«؟ 
امروز 8 دانشچوی نازنین این خاک »8 سرمایه خانواده هایشان«،  »8 امید کشور« به کاروانی پیوستند که سالهاست صدای زنگ شترانش به همت 
مدیران نالایق هنوز در این خاک پر طنین است و هر از چند گاهی شترانی از این کاروان که جهازی پر ز مصیبت حمل می کنند در جایی از این سرمین 

جلوس می کند و... آهای .....گوش شنوایی هست...؟
شاید فقط باید تسلیت گفت و کماکان نظاره گر گذر بدون انتهای این کاروان بود و به زنگ ترسناک گذرش گوش فرا داد تا کی نوبت و منو تو برسد! و 

دیگرانی بیایند و تسلیتی دیگر ......

»دنیای هوادار« ضایعه درگذشت فقیه برجسته و نواندیش و دانشمند 
عالیقدر حضرت آیت اله هاشمی شاهرودی و همچنین درگذشت تنی چند 
از دانشجویان حادثه واژگونی اتوبوس را خدمت مقام معظم رهبری، 

خانواده از دست رفتگان و ملت شریف ایران تسلیت عرض می نماید.

دانشجویان، قربانیِ امسال »زمستان« ...

زندگی  بس  ناجوانمردانه
» تلخ «  است!

»پارس« یا »فارس« به چه معناست؟

مقابل انتشار  ویروس »قوم گرایی« بایستیم!

رهبر انقلاب در پیام تسلیتی عنوان کردند:

آیت الله هاشمی شاهرودی 
استادی بزرگ در حوزه و 

کارگزاری باوفا برای نظام بود

پیام تسلیت مقام معظم رهبری در 
درگذشت  بار  مصیبت  حادثه  پی 
علوم  واحد  آزاد  دانشگاه  دانشجویان 

تحقیقات منتشر شد.
به گزارش »دنیای هوادار« در متن این 

پیام آمده است:

 بسمه تعالی
به  که  امروز  بار  مصیبت  حادثه ی 
دانشجویان  از  نفر  هشت  درگذشت 

دیگر  تعدادی  شدن  زخمی  و  عزیز 
تأسف بار  و  دردآور  بسیار  انجامید 
ابراز همدردی  اینجانب ضمن  است. 
با مصیبت دیدگان و عموم جامعه ی 
دانشگاهی، به همه ی بازماندگان این 

عزیزان تسلیت عرض میکنم و شفای 
مجروحان را از خداوند متعال مسألت 
مینمایم و از خداوند صبر و اجر برای 

خانواده های داغدار طلب می کنم.
سیّدعلی خامنه ای - 97/10/04

در پی حادثه مصیبت بار درگذشت دانشجویان دانشگاه آزاد واحد علوم تحقیقات

رهبر انقلاب درگذشت دانشجویان را تسلیت گفتند

رضا تواضعی
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خبر

خبر کوتاه بود و جانکاه. »اتوبوس دانشجویان 
علوم و تحقیقات واژگون شد«! به همین سرعت 
مخابره و لحظه به لحظه هم به تعداد مجروحین 

و فوتی های آن افزوده شد!
اساسا چند صباحی است که زمستان برای ما 
»آمد« ندارد و مانند هوایش »بس ناجوانمردانه« 
سرد و تلخ است. نمی دانم از کدام شروع کنیم و 
به کجا برسیم... از پلاسکوی جانسوزش )30 دی 
95( یا کشتی نفتکش سانچی )16 دی 96( و... 
که هنوز بعد از گذشت مدتی زخمشان ترمیم 
پیدا نکرده، سم و زخم دیگری از راه می رسد و 
این چنین همه تلخی ها و سختی ها دهان باز 
می کند... ظهر روز گذشته اتوبوس دانشجویان 
دانشگاه آزاد واحد علوم و تحقیقات واژگون شد 
و طبق گزارشات رسیده تاکنون 8 نفر کشته که 
هویت 5 نفر آنان همچنان مشخص نیست و 3 
نفر دیگر به ترتیب آقایان:»سجاد پوراحسان«، 
»علی حسین زاده« و »احسان صفایی« عنوان 
شده اند. گفتنی است که شمار زخمی ها تا 

کنون 27 نفر ثبت شده است.
نکته ای که در این میان حائز اهمیت است 
دوگانگی در برخی منابع و رسانه ها در بیان 
علت این حادثه است. برخی از خبرگزاری ها، 
خبر از سکته راننده پشت فرمان می دهند، 
اما در سویی دیگر شنیده ها و برخی شواهد 
از  حاکی  حادثه،  وقوع  محل  در  دانشجویی 
نداشتن ترمز و خرابی اتوبوس از روز قبل بوده 
که در صورت اثبات این قضیه، باز هم شاهد 
بی مسئولیتی و بی کفایتی برخی از مسئولان 

نامسئول در وقوع یک فاجعه خواهیم بود.

در ادامه گزارش »دنیای هوادار« از این حادثه 
غم انگیز را خواهید خواند.

علت:
»سکته راننده« یا »بریدن ترمز« ...؟

یک دستگاه اتوبوس حامل دانشجویان در واحد 
علوم و تحقیقات دانشگاه آزاد اسلامی ظهر روز 
گذشته با »بریدن ترمز« از کنترل راننده خارج 
و واژگون شد. به گفته حاضران در محل حادثه، 
این اتوبوس که حامل 30 تن دانشجویان و از 
ناوگان اختصاصی دانشگاه بوده، پس از  برخورد 
با دیوار بتنی واژگون شده است. این حادثه 
در ابتدا منجر به فوت 8 تن و مجروح شدن 
25 نفر شده بود که یک نفر از مجروحان این 
حادثه در بیمارستان جان باخت. حال سه نفر از 

مجروحان وخیم است.
معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه آزاد گفت: 
اتوبوس  این  راننده  عینی،  گفته شاهدان  به 
دچار سکته شده و کنترل اتوبوس را از دست 
داده و همین موضوع سبب واژگونی اتوبوس 
شده است. ابراهیم کلانتری معاون فرهنگی و 
دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی در گفت وگو 
با خبرنگار گروه علمی و دانشگاهی خبرگزاری 
فارس با اشاره به واژگونی اتوبوس دانشجویان 
واحد علوم و تحقیقات این دانشگاه از فوت 8 

دانشجو خبر داد.
وی با اشاره به اینکه این اتوبوس از دانشکده های 
بالا به سمت در ورودی در حال حرکت بوده 
است، گفت: در این حادثه 25 دانشجو مجروح 

و 8 دانشجو کشته شده اند.

معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه آزاد درباره 
دلیل این حادثه گفت: به گفته شاهدان عینی، 
راننده این اتوبوس دچار سکته شده و کنترل 
اتوبوس را از دست داده و همین موضوع سبب 

واژگونی اتوبوس شده است. 
البته در منابع دیگری نیز ذکر شده است که 
»بریدن ترمز« و در نتیجه خارج شدن از کنترل 
راننده علت اصلی واژگونی اتوبوس بوده است. 
بنابراین تا اتمام تحقیقات باید منتظر دلیل اصلی 

وقوع این فاجعه ماند.

واحد علوم و تحقیقات
امروز و فردا تعطیل شد

در پی حادثه واژگونی اتوبوس در واحد علوم 
و تحقیقات، این واحد دانشگاهی امروز و فردا 

تعطیل اعلام شد.
در اطلاعیه وب سایت اطلاع رسانی واحد علوم و 
تحقیقات آمده است:»متأسفانه به دلیل واژگونی 
یک دستگاه اتوبوس دانشجویی در سایت واحد 
علوم و تحقیقات، تعدادی از دانشجویان این 

دانشگاه کشته و مصدوم شدند.
به  حادثه،  این  بازماندگان  به  تسلیت  ضمن 
اطلاع می رساند واحد علوم و تحقیقات روزهای 
چهارشنبه و پنجشنبه مورخ 5 و 6 دی ماه 
1397 به دلیل اعلام عزای عمومی تعطیل 

است.«

اطلاعیه دانشگاه آزاد اسلامی
بسم الله الرحمن الرحیم

با کمال تاسف و تاثر، روز سه شنبه 4 دی 

ماه، خانواده بزرگ دانشگاه آزاد اسلامی، در 
غم اندوهبار و دلخراش درگذشت تعدادی 
از دانشجویان عزیز و زخمی شدن برخی 
دیگر فرو رفت و داغدار شد. در این حادثه 
تاسف بار و براساس بررسی های انجام شده، 
تعدادی از دانشجویان از دانشکده مدیریت 
واحد علوم و تحقیقات دانشگاه آزاد اسلامی 
دچار  جاده  از  بخشی  در  که  اتوبوسی  در 

انحراف از مسیر شده حضور داشتند.
متاسفانه در این حادثه تاسف بار، اتوبوس 
از  خارج  سیمانی  مانع  با  برخورد  ضمن 
مسیر، واژگون گردید که علت این اتفاق از 
سوی کارشناسان در دست بررسی است و 

به محض قطعیت اطلاع رسانی خواهد شد.
مسئولان  و  رئیس  که  است  ذکر  به  لازم 
حاضر  حادثه  محل  در  بلافاصله  دانشگاه 
موجود  شرایط  به  رسیدگی  به  نسبت  و 
آتش  اورژانس،  با  لازم  های  هماهنگی  و 
اقدام  امدادی لازم  نشانی و ضرورت های 
نموده و حادثه دیدگان بلافاصله به مراکز 
درمانی و بیمارستانی منتقل شده اند که با 
دستور صادر شده، پیگیری های لازم برای 
رسیدگی به وضعیت مصدومان و مجروحان 

از سوی دانشگاه ادامه دارد.
دانشگاه آزاد اسلامی ضمن ابراز تاسف و تاثر 
از وقوع این حادثه، مراتب تعزیت و تسلیت 
خود را به بازماندگان این عزیزان از دست 
رفته و خانواده داغدار دانشگاه آزاد اسلامی 
دیدگان  حادثه  و  مجروحان  برای  و  اعلام 

شفای عاجل آرزومند است.

استاندار البرز: 
مدیران استان به روند پروژه ها و 

طرح ها مسلط باشند
نماینده عالی دولت در استان البرز گفت: با جدیت مسئولان 
اقدامات  و  با توجیه مناسب  و  برداشت  را  توان موانع کار  می 
تخصصی و کارشناسی مسئولان ملی را نیز نسبت به موضوعات 

مربوطه مطلع کرد.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از پایگاه اطلاع رسانی استانداری 
رییس  سفر  مصوبات  پیگیری  جلسه  در  شهبازی  دکتر  البرز، 
جمهوری به البرز با تاکید به لزوم نظارت و بررسی دقیق مسئولان 
دستگاه ها بر روند امور، افزود: نظارت و رسیدگی به موقع، طی 
بازدید ها و گزارش گردش کار منظم، در تحقق اهداف طرح ها و 

برنامه ها تاثیر بسزایی دارد.
وی ادامه داد: تسلط کافی مدیران دستگاه ها بر امور منجر 
به دفاع و توجیه مناسبی برای جذب اعتبارات مصوب ملی 

می شود.
دکتر شهبازی گفت: آمار و ارقامی که از میزان جذب اعتبارات ارائه 
می شود در صورت پیشرفت طرح ها و پروژه ها محسوس می شود 
از این رو ضرورت دارد که این امر از سوی مسئولان با اهتمام ویژه 

ای دنبال شود.
وی افزود: با توجه به مشاهدات و بررسی های صورت گرفته، مدیران 
دستگاه ها همواره پای کار هستند ولی با برنامه ریزی درست باید 

این روند نتیجه بخش شود.
استاندار البرز با اشاره به اهمیت توسعه راه های استان، اضافه 
کرد: البرز محل تردد چندین استان کشور است بنابراین بار 
سنگینی از ترافیک ملی را بر دوش دارد که گره گشایی از این 
تنگنا مستلزم تسریع در بهره برداری از پروژه های راه سازی 

استان است.
وی گفت: با توجه به ترافیک ملی حاصل از اینکه البرز مسیر تردد 
چند استان کشور است، باید توجه ملی نیز در راستای تکمیل پروژه 
ها معطوف شود تا مردم البرز به هوای پاکیزه تر و رفاه و آرامش در 

تردد برسند.
کار  موانع  توان  می  مسئولان  جدیت  با  افزود:  شهبازی  دکتر 
را برداشت و با توجیه مناسب و اقدامات تخصصی و کارشناسی 

مسئولان ملی را نیز نسبت به موضوعات مربوطه مطلع کرد.
وی عنوان کرد: سیستم برنامه ریزی استان در حوزه های مختلف 

باید چالاک باشد چراکه نمی توان لحظه ای توقف کرد.
استاندار البرز گفت: جلسات و برنامه ریزی ها باید خروجی مناسبی 
برای ارائه به مردم داشته باشد، قابل قبول نیست که تنها به بحث 

و گفتگو اکتفا کرد.

مهرور تاکید کرد؛
کنترل ساخت و سازها در البرز 

ضروری است
مدیرکل مدیریت بحران استان با اشاره به مهاجرپذیری و زلزله 
خیز بودن استان، بر ضرورت و نظارت بر ساخت و سازها در البرز 
تاکید کرد و خواستار نظارت جدی نظام مهندسی بر عملکرد 

مهندسان ناظر شد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از پایگاه اطلاع رسانی استانداری 
البرز، مهدی مهرور در همایش ایمنی ساختمان ها در برابر خطرات 
ناشی از بلایای طبیعی، اظهار داشت: استان البرز از 31 حادثه 
طبیعی در ایران 21 حادثه را تجربه کرده و سال گذشته پس 

از 170سال شاهد وقوع زلزله 5.2 ریشتری در این استان بودیم.
وی افزود: با توجه به پدیده مهاجرپذیری  و زلزله خیز بودن 
کرج، نظام مهندسی توجه بیشتری به ساخت وسازها در استان 

داشته باشد.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری البرز گفت: انشعاب های آب، گاز و 
برق از موارد مهمی است در بحث حوادث باید مورد توجه قرار گیرند.
اداره  در  ما  اولویت های  از  پیشگیری  و  پیش بینی  افزود:  وی 
خسارات  از  جلوگیری  باعث  که  است  بحران  مدیریت  کل 

چندمیلیاردی می شود.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری البرز گفت: بحث آتش سوزی 
حین زلزله از نگرانی های ماست که جلساتی ازاین دست برای 
این است که بدانیم چه کنیم تا از این خسارات جلوگیری شود.

گفتنی است، همایش روز ایمنی دربرابر زلزله و کاهش خطرات 
ناشی از گاز وبلایای طبیعی با شعار تدبیر در حوادث برای کاهش 
خسارات در راستای اقتصاد مقاومتی به مناسبت سالروز زلزله بم 

در استان البرز برگزار شد.

وزیر جهاد کشاورزی
امروز اسیتضاح می شود

عضو هیأت رئیسه مجلس، گفت: طرح استیضاح محمود حجتی 
وزیر جهاد کشاورزی فردا )امروز( در صحن علنی مجلس بررسی 
می شود. علی اصغر یوسف نژاد عضو هیأت رئیسه مجلس، اظهار 
داشت: طرح استیضاح محمود حجتی وزیر جهاد کشاورزی فردا 
)چهارشنبه( در صحن علنی مجلس شورای اسلامی بررسی 

می شود.
وی افزود: چندی پیش طرح استیضاح وزیر جهاد کشاورزی با 

44 امضا در صحن علنی مجلس اعلام وصول شد.
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با حضور وزیر دفاع؛
پروژه های بیمارستان فوق تخصصی 
شهید چمران وزارت دفاع افتتاح و به 

بهره برداری رسید
وزیر دفاع با حضور در بیمارستان فوق تخصصی شهید چمران 
چند مجتمع درمانی جدید الاحداث شامل بخش های ناباروری، 
مرکز پایش سلامت، و بخش جدید مرکز فیزیوتراپی را افتتاح کرد.
امیر سرتیپ حاتمی با حضور در مراسم افتتاح و توسعه بخش های 
درمانی بیمارستان فوق تخصصی شهید چمران وزارت دفاع 
با تشکر و قدررانی از زحمات پزشکان، پرستاران،مسئولان و 
کارکنان این بیمارستان، اظهار داشت: کادر درمانی بیمارستان 
چمران تلاشگرانی هستند که در سنگر ارائه خدمات به نیروهای 

مسلح از هیچ کوششی فروگذار نمی کنند.
وزیر دفاع با اشاره به قدمت این بیمارستان و زیر ساخت های 
محدود ساخته شده در سال های قبل، افزود: بحمدا... با تلاش و 
کوشش مسئولان سازمان صنایع دفاع،بنیاد تعادن وزارت دفاع، 
گروه مهندسی و بهداشت و درمان وزارت دفاع، زیر ساخت ها 
و بخش های درمانی روز به روز متناسب با نیاز پرسنل نیروهای 

مسلح توسعه پیدا کرده است.
امیر سرتیپ حاتمی با بیان مسئولیت خطیر بیمارستان فوق 
تخصصی شهید چمران در امر خدمات دهی به نیروهای مسلح 
و خانواده آنها، گفت: کارکنان و خانواده نیروهای مسلح اعم از 
ارتش جمهوری اسلامی، سپاه و نیروی انتظامی انتظار دارند به 
سبب ماهیت وزارت دفاع که رسالت پشتیبانی از نیروهای مسلح 
در بخش صنعت و خدمات را عهده دار است، خدمات ویژه و 

شایسته ای دریافت کنند.
امیر سرتیپ حاتمی با بیان اینکه مسئولان درمانی نیروهای 
مسلح باید در کنار درمان»مدیریت راهبردی سرمایه های انسانی 
نیروهای مسلح « را نیز مد نظر قرار دهند گفت: عملکرد مناسب 
بیمارستان در بخش های مختلف باعث ایجاد انگیزه، افزایش 
اعتماد به نفس و کاهش دغدغه های سرمایه های انسانی در 

بخش های مختلف نیروهای مسلح خواهد شد.
وزیر دفاع با بیان اینکه بیمارستان و سایر بخش های خدماتی 
وزارت دفاع به عنوان نمادی از نیروهای مسلح در معرض دید 
عموم مردم قرار دارد خاطرنشان ساخت: انضباط، همت مضاعف، 
دلسوزی، تکریم و احترام خاص و همچنین عدالت در خدمات 
دهی به همه مراجعه کنندگان از مهمترین مواردی است که 
مسئولان بیمارستان و سایر بخش های ارائه کننده خدمات 

مردمی در وزارت دفاع باید سرلوحه کار خویش قرار دهند.
امیر سرتیپ حاتمی در ادامه با بیان اینکه بخش های بیمارستان می 
بایست متناسب با نیاز نیروهای مسلح تجهیز و به روز شود تصریح 
کرد: مخاطرات، اتفاقات و حوادثی که نیروهای مسلح را تهدید و با 
چالش مواجه می کند بسیار متفاوت تر از سایر مردم است. از این 
رو لازم است تجهیزات و امکانات بیمارستان های نیروهای مسلح به 

لحاظ تخصصی متناسب با نیاز نیروهای مسلح باشد.
و  تجهیزات  امکانات،   افزایش  ادامه خاطرنشان کرد:  در  وی 
توسعه زیر ساخت ها، و بهره مندی از منابع و سرمایه های مولد 
باید توام با کاهش هزینه و رعایت صرفه جوئی های  مبتنی بر 
استاندارهای اقتصاد مقاومتی باشد و به حمدا... امروز وزارت دفاع 
با  صرفه جوئی 62درصدی در بخش آب و انرژی پیشگام عرصه 

استفاده بهینه و مصرف درست از منابع است.
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یخ بندان زمستان امروز صبح در درالشهدای 
تهران درد را به مغز استخوان رساند. امروز در 
کوی عاشقان به غیر از زوزه ی اتومبیل ها و 
روزمرگی ها، ندای کمرنگ »لا إله إلّا الّله« هم 
در فضا پیچیده بود. امروز مادری بر دستان 
اندک مردان منطقه مان در مسیر دیار باقی 
مشایعت شد که پسرانش مدال افتخار را از 
دستان اربابشان بر سینه نشاندند و دستان 
مادی و دنیایی مدالی را بر طاقچه افتخاراتشان 
نیاویخته بودند. امروز محله آذری مادری را 
فرزند  دو  که  کرد  زهرا )س(  بهشت  بدرقه 
رشیدش را در راه اعتلای انقلاب شکوهمند 

اسلامی در دفاع مقدس هدیه کرد. 
بدرقه ای که بر روی شانه دوستان و همرزمان 
اهالی  و  کسبه  از  تعدادی  و  شهید  دو  این 
محله انجام شد. انتظار می رفت نماینده ای 
از مسئولین محترم سپاه منطقه، بنیاد شهید 
و امور ایثارگران و عزیزانی که خود را متولیان 
اصلی برنامه شهدا می دانند! در این مراسم 

حضور داشته باشد.

می دانید چرا؟ جوابش ساده است، شاید اگر 
پسرانی داشت که در ظاهر دنیایی در قید 
حیات بود و بر روی شانه هایش نشانه های 
خوش رنگ نقش بسته بود و یا مسئول فلان 
سازمان و نهاد بود، انتظار این  امر دور از ذهن 

نبود.
وقتی تصاویر مظلومیت برادرانی که وجودشان 
می توانست پدرسالارانه اهالی خانه را هدایت 
و رهبری کند و در ناخوشی های مادری که 
امروز غریبانه به خاک سپرده شد، دستگیر 
باشند را می بینیم ، اگر کمی منصف باشیم 
و به احوالات  درونی یمان رجوع کنیم، از این 

روزهای خودمان  شرمنده خواهیم  شد.
مادر داغ دار رحیم بود که ابراهیم را هم به 
سال   11 حدودا  و  فرستاد  عشق  قربانگاه 
گذران  همسرش  فراق  در  هم  را  گذشته 
شان  خانه  که  هست  خاطرم  کرد.  زندگی 
آسیب دیده بود و گوشه ای از سقف خانه نیاز 
به تعمیر داشت. مادر آمد مسجد و با یکی 
از بزرگترهای محل که از دوستان رحیم و 
ابراهیم بود در میان گذاشت. شاید اغراق باشد 
اما کمتر از 24 ساعت سقف خانه به وسیله 

همین دوستان شهید تعمیر شد.
بگویم  بخواهی  را  اش  دانشگاهی  مفهوم 
همان مسئولیت اجتماعی است، مفهوم دینی 
این عمل  »کلکمْ راعٍ، وَ کلکمْ مَسْؤُولٌ عَنْ 

رَعِیتِهِ.« و به طور کلی مرام و معرفتی بود 
از مشتی جوانمرد که منتظر فلان مسئول 
نماندند و اقدام کردند. سال هاست که این 
توفیق را داشته ام تا در حوزه دفاع مقدس 
خاصه شهدای نهضت جهانی اسلام، مدافعان 
حرم رسانه نگاری کنم.  در این مدت این را به 
خوبی دریافته ام که نقش رسانه ها و نخبگان 
فرهنگی در ضریب دادن برخی از شهدا بسیار 
مهم و اثرگذار بوده است. اثرگذاری ای که با 
نگاه منصفانه هم برکاتی داشته هم آسیب 

هایی...
در اینکه برخی شهدا همانند شهید حججی 
سخنگوی یک جریان می شوند شکی نیست 
و آن ها انگار در آن ساحت ماموریت شان 
می  آفرینی  نقش  موقع  به  و  است  همین 
کنند. اما... دقیق تر که نگاه می کنیم می 
بینیم که برخی از شهدا غربت خاصی دارند. 
به  اجتماع  از  ای  وقتی عده  نکند که  خدا 
درستی یا غلط،  هنرمندان و به طور کلی 
اصحاب رسانه ها، تمایل داشته باشند قصه 
ای را ضریب بدهند و یا موضوعی را برجسته 
کنند. آن وقت احتمالا جاهایی جا می ماند و 

از نظرها پنهان می ماند.
از  برخی  پیکر  تشییع  در  کاری  کم  بحث 
خود  جای  که  مادرهایشان  و  پدر  و  شهدا 
دارد.  مثلا از غریبی »شهدای ناجا« همین 

بس که چند سال قبل وقتی در همایشی که 
تصاویر تعدادی از  شهدای جنگ تحمیلی را 
بر روی دفتر های خطی و نقاشی با عنوان 
بودند،  کرده  چاپ  ایرانی«   افزار  »نوشت 
دخترکی با چادری بر سر، همه دفترها را 
با شعف تورق کرد تا آخرین اثر که اشک 
به چشمانش نشست... گفتم شاید نشانه ای 
فکر  و گفت: من  پرسیدم چه شد؟  یافته، 
کردم عکس بابای من هم روی این دفترها 
چاپ شده که...! کاش این  فرهنگ بیشتر 
بیافتد که شهید و شهیدتر نداریم... از  جا 
سرپرستی که برای عائله اش کار می کند، تا 
آتش نشان ها و تا مدافعان حرم و بچه های 
سپاه تا مادران شهدایی که در نبود ظاهری! 
در  پیکرشان  تشییع  شهیدشان،  فرزندان 
بچه های  حتی  و  شود  می  انجام  غریبی 
راهداری که زیر بهمن می روند؛ همه شهیدند 

و نگاهشان به وجه الله است.
تنها  یمان   منطقه  رحیم   و  ابراهیم  امروز 
ماندند، تنهایی شان از جنس تنهایی دنیایی 
نبود، تنهایی یشان به تنهایی تمام  مظلومین 
کربلا گره خورده بود. خوب است این روزها 
فقط  و  اند  شده  خاکسترگونه  ها  واژه  که 
توان ضجه زدن در اهداف را دارند، حداقل 
قلب های زنگار گرفته را، میان یاد شهید و 

شهیدترها عادلانه تقسیم کنیم.

حذف یارانه نقدی ثروتمندان
در بودجه 98 کلید خورد

در لایحه بودجه 98 دولت آمده که استانداران سراسر کشور مجازند 
با هماهنگی وزارت رفاه و بر اساس پایگاه اطلاعات رفاه ایرانیان 

نسبت به حذف یارانه نقدی سه دهک بالای درآمدی اقدام کنند.
در متن لایحه بودجه 98  آمده است، در اجرای قانون هدفمند 
تحقق  با هدف  و  دیماه سال 88  ها مصوب 10  یارانه  کردن 
مردم  سلامت  و  بهداشت  توسعه  و  مطلق  فقر  عدالت،کاهش 
وهمچنین معطوف نمودن پرداخت یارانه به خانوارهای نیازمند 
و در اجرای ماده )39( قانون برنامه ششم توسعه تمامی دریافتی 
ها )منابع( مندرج در جدول ذیل به حساب سازمان هدفمندسازی 
یارانه ها نزد خزانه داری کل کشور واریز و پس از تخصیص سازمان 

برنامه و بودجه کشور، مطابق جدول ذیل هزینه می گردد.
خانوارهای تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی)ره( سازمان 
بهزیستی و سایر خانواده های کم درآمد در سال 98کماکان 
یارانه دریافت خواهند کرد و از فهرست دریافت کنندگان یارانه 

حذف نخواهند شد.
استانداران سراسر کشور مجازند با هماهنگی وزارت تعاون،کار و 
رفاه اجتماعی و بر اساس پایگاه اطلاعات رفاه ایرانیان نسبت به 

حذف یارانه نقدی سه دهک بالای درآمدی اقدام نمایند.
منابع حاصله از حذف یارانه نقدی خانوارهای پردرآمد با تصویب 
شورای برنامه ریزی و توسعه استان صرف حذف تدریجی فقر 
اولویت دار  مطلق و همچنین تکمیل پروژه های نیمه تمام 

استانی همان استان خواهد شد.
در صورتی که خانوارها نسبت به حذف یارانه خود معترض 
باشند؛ استانداران با همکاران وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی 
و  بررسی  را  موضوع  ماه  یک  مدت  ظرف  حداکثر  موظفند 

درصورت استحقاق، نسبت به برقراری یارانه آنها اقدام نمایند.
 به منظور تحقق کامل ردیف )3( دریافتی ها )منابع( جدول فوق، 
وزارت امور اقتصاد و دارایی مکلف است  به استناد ماده )48( قانون 
محاسبات عمومی و با اعلام شرکت ملی گاز ایران، نسبت به وصول 
مطالبات سنوات قبل شرکت مذکور از مشترکین اقدام نمایند. 
منابع وصولی پس از واریز به خزانه واری کل کشور، ابتدا صرف 
تسویه سود سهام معوقه و مالیات های معوقه شرکت های تابعه 
وزارت نفت شده و باقیمانده آن به حساب سازمان هدفمندسازی 

یارانه ها نزد خزانه داری کل کشور واریز می گردد.
 ب- آیین نامه اجرایی این تبصره به پیشنهاد سازمان برنامه و بودجه 
کشور و با همکاری وزارتخانه های امور اقتصادی و دارایی، نفت، نیرو و 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی تهیه و به تصویب هیأت وزیران می رسد.

بازدید امام جمعه کرج از نمایشگاه 
دائمی اتاق بازرگانی

نمایشگاه دائمی توانمندی های تولیدی صنعتی و خدماتی اتاق 
بازرگانی البرز، گامی مثبت در تحقق اقتصادمقاومتی است.

از  بازدید  در  امام جمعه کرج  و  استان  در  فقیه  ولی  نماینده 
نمایشگاه دائمی توانمندی های تولیدی صنعتی و خدماتی و 
همچنین بخش های مختلف اتاق بازرگانی با بیان این مطلب 
گفت: مسئولان اتاق بازرگانی استان با این اقدام توانسته اند، 

قابلیت های استان را در یک نگاه به مخاطب خود ارائه دهند.

خبر

طی حکمی از سوی استاندار البرز، امیرحسین اسکندری بعنوان سرپرست سازمان همیاری شهرداری های استان البرز منصوب شد. متن این ابلاغ که سوی دکتر شهبازی 
صادر شده، آمده است:» با استعانت از ذات اقدس ربوبی و با عنایت به تعهد، تخصص و شایستگی جنابعالی، بموجب این ابلاغ به سمت سرپرست سازمان همیاری شهرداری 

های استان البرز منصوب می شوید. رجا واثق دارم با توکل بر خداوند متعال در انجام امور محوله جهت پیشبرد اهداف دولت تدبیر و امید موفق و موید خواهید بود.«

سرپرست سازمان همیاری شهرداری های البرز منصوب شد

خبر

رضا شاعری

نشست علني روز گذشته خانه ملت درحین 
سخنراني رئیس جمهور با حواشي همراه شد.

نشست علنی روز گذشته )سه شنبه( مجلس 
توسط  بودجه  تقدیم  به  که  اسلامی  شورای 
حسن روحانی رئیس جمهور اختصاص داشت، 
با حاشیه ای همراه شد. در اثنای سخنان حسن 
نمایندگان  از  رئیس جمهور، جمعی  روحانی 
استان های خوزستان، چهارمحال و بختیاری، 
لرستان،کرمانشاه و کهگیلویه و بویراحمد در 
جایگاه هیأت رئیسه تجمع کردند. معترضان 

نسبت به عدم توجه به مشکلات حوزه انتخابیه 
خود اعتراض داشتند.

قاسم  جمله  از  نمایندگانی  حال  همین  در 
ساعدی و مجید ناصری نژاد در جمع نمایندگان 

معترض شروع به فریاد زدن کردند که اعضای 
هیأت رئیسه ازجمله امیرآبادی تلاش در آرام 
کردن و هدایت آنها در جایگاهشان را داشت. 
دقایقی سکوت  برای  روحانی  در همین حال 

کرد و امیرآبادی هم از لاریجانی خواست تا به 
نمایندگان تذکر دهد.

لاریجانی طی سخنانی خطاب به نمایندگان 
تجمع کننده عنوان کرد که این شیوه اعتراض 
نیست؛ بنده که با شما صحبت کرده بودم، لطفا 
بر سر جای خود بنشینید. سپس نمایندگان 
دیگر سعی کردند تا معترضان را به جایگاهشان 
هدایت کنند. جمعی از نمایندگان اصفهانی هم 
مدتی قبل در اعتراض به عدم حل مشکلات آب 

استان خود استعفا داده بودند.

فریادهای نمایندگان هنگام سخنرانی روحانی؛

همه چیز تحت الشعاع »آب«!

شهید و شهیدتر... 

و فرزندانی غریب  و مادری غریب تر!

دانشجویان، قربانی امسال »زمستان« ...

زندگی  بس ناجوانمردانه »تلخ« است!
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

 در سی و هفتمین جلسه کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی شهر کرج، نوسازی ناوگان اتوبوسرانی فرسوده این کلانشهر تصویب شد.شهری
به گزارش »دنیای هوادار«، 200 دستگاه اتوبوس جدید برای ناوگان اتوبوسرانی کرج با اعتبار 3000 میلیارد ریالی از طریق انتشار اوراق »صکوک« خریداری خواهد شد. گفتنی 

است در این روش مالی می توان از اسنادِ مالکیت اتوبوس ها به عنوان ضمانت دریافت تسهیلات استفاده کرد و دیگر نیازی به تودیع وثیقه های مازاد ملکی و بانکی نیست.

ناوگان اتوبوسرانی کرج نوسازی می شود

مالکان بدونِ قرارداد در مسکن مهر!
برخی از مالکان مسکن مهر بدون قرارداد در خانه ها ساکن شده اند. 

به گزارش »دنیای هوادار«، محمد اسلامی، وزیر راه وشهرسازی 
گفت: »برخی از ساکنان واحدهای مسکن مهر بدون داشتن قرارداد 
انجام تعهدات خود و پرداخت اقساط شان در واحدها مستقر شده اند.« 
اسلامی گفت: »مردم باید بپذیرند بدون مشارکت آنان نمی توان 
طرح های مسکن مهر را تکمیل کرد و اگر کسی زمانی پولی را واریز 
کرده است، نباید توقع داشته باشد ما با همان قیمت خانه را بدهیم.«

٦7 برند از 150 برند خارجی پوشاک؛ 
دارای مجوز

رئیس اتحادیه تولیدکنندگان و فروشندگان کالای کشباف و 
جوراب  درباره صحبت های دهقانی نیا مبنی بر آغاز طرح برخورد 
با عرضه کنندگان پوشاک قاچاق از روز یکشنبه گفت: »از  سال 80 
قرار بود برندهای خارجی که در حوزه پوشاک فعالند مجوزهای 
لازم ازجمله شناسه کالا و معرفی نامه معتبر از برند خارجی را اخذ 

کنند که برخی از این برندها توانستند این مجوزها را بگیرند.« 

به گزارش »دنیای هوادار«، سیدعلی اصغر بهبهانی، ادامه داد: »در 
مرحله اول برخورد با پوشاک قاچاق، فروشگاه های اصطلاحا  هزار 
متری که در مجتمع های تجاری فعال هستند، مورد بازرسی قرار 
خواهند گرفت و در مرحله بعد مغازه های سطح شهر که پوشاک 

خارجی عرضه می کنند، بررسی می شوند.« 
او در پایان گفت: »اکنون 150 شرکت خارجی دارای فروشگاه 
هستند، اما تنها 67 برند آنها ثبت شده و مجوزهای لازم را گرفته اند.«

92 درصد؛ رشد قیمت مسکن در آذر
بررسی معاملات مسکن پایتخت در آذرماه نشان می دهد میانگین 
قیمت هر متر مربع آپارتمان در ماه گذشته نسبت به ماه مشابه 
 سال قبل،92 درصد و نسبت به آبان ماه امسال 5 درصد افزایش 

داشته است. 

به گزارش »دنیای هوادار«، دفتر برنامه ریزی و اقتصاد مسکن وزارت 
راه و شهرسازی آمار معاملات مسکن آذرماه تهران را اعلام کرد. بر 
اساس این گزارش، در ماه گذشته 6950 فقره معامله مسکن در شهر 
تهران به امضا رسید و میانگین قیمت هر متر مربع واحد مسکونی در 

پایتخت 9 میلیون و 631 هزار تومان ثبت شده است. 
گفتنی است در آذرماه  سال گذشته میانگین قیمت هر متر مربع 
واحد مسکونی 5 میلیون تومان اعلام شده بود که بر این اساس، شاهد 
رشد 92 درصدی میانگین قیمت در پایتخت هستیم؛ همچنین تعداد 
معاملات در آذرماه  سال گذشته 17 هزار و 949 فقره بود که از کاهش 

61 درصدی معاملات در آذرماه امسال حکایت دارد.

اسکان مسافران تورها
در اقامتگاه های غیرمجاز، ممنوع

معاون گردشگری استان تهران با ارسال بخشنامه ای دفاتر خدمات 
مسافرتی را ملزم به اسکان مسافران در مراکز اقامتی دارای مجوز از 

سازمان میراث فرهنگی دانست. 

به گزارش »دنیای هوادار«، شهرام علیمحمدی گفت: »هیچ تضمینی 
در امنیت، بهداشت و سلامت مراکز اقامتی غیرمجاز برای مسافران 
وجود ندارد. ما با دفاتری که برای کاهش هزینه یا سایر موارد اقدام 
به اسکان مسافران در این مراکز می کنند، برخورد قانونی می کنیم.« 

وی از گردشگران خواست قبل از انعقاد قرارداد با آژانس ها، در 
مورد محل اقامت دارای مجوز اطمینان حاصل کنند و در صورت 
مشاهده هرگونه تخلف موارد را به کمیته رسیدگی به شکایات 

معاونت گردشگری اطلاع دهند. 
معاون گردشگری استان تهران تعداد دفاتری را که اقدام به اسکان 
مسافران در مراکز غیرمجاز کرده اند بسیار اندک دانست و تاکید 
در  حتی  تخلفاتی  چنین  مقابل  در  گردشگری  »صنعت  کرد: 
مقیاس کم هم بسیار آسیب پذیر است؛ چرا که در نهایت موجب 

بی اعتمادی گردشگران به صنعت گردشگری خواهد شد.«

راهکار مقابله با تخلفات ساختمانی
در حریم شهر چیست؟

مدیرعامل شرکت شهربان شهرداری تهران معتقد است علاوه 
بر کاشت درخت در حریم پایتخت و تبدیل آن به کمربند سبز، 
تعیین تکلیف زودهنگام وضعیت حریم در تقسیمات کشوری نیز 
راهکار دیگری است که به جلوگیری از تخلفات ساخت و ساز در 

حریم شهر کمک می کند. 

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از شهرنوشت، سید امیر فتاحیان 
با اشاره به فعالیت های شهربان شهرداری تهران در حوزه حریم 
پایتخت اظهار کرد: علاوه بر اقداماتی که اداره کل حریم شهرداری 
تهران در مناطقی که حریم دارند انجام می دهد، مجموعه دولت 
متشکل از وزارتخانه های مرتبط مانند وزارت کشور در این زمینه 

برای حفظ حریم به ما کمک می کنند.
وی با تاکید براهمیت حفظ حریم در پایتخت عنوان کرد: طی 
ماه های شهریور و مهر امسال 333 مورد جلوگیری از دیوارکشی 
مورد  سوله، 20  ساخت  از  جلوگیری  مورد  فنس کشی، 13  و 
جلوگیری از کاشت درخت به منظور تصرف عدوانی و حدود 642 

مورد جلوگیری از ساخت و ساز غیرمجاز انجام شده است. 
مدیرعامل شرکت شهربان شهرداری تهران با اشاره به اینکه از 
ابتدای امسال از حدود 46هزارو644 مورد تخلف در حوزه حریم 
جلوگیری شده است، تصریح کرد: با متخلفان در این حوزه به 
شدت برخورد خواهد شد. وی با بیان اینکه درختکاری در حریم 
تهران اتفاق مناسبی بوده است، اضافه کرد: حریم تهران در حال 
تبدیل شدن به یک کمربند سبز است و این راه را برای سوءاستفاده 

و ساخت و ساز در حریم بسیار سخت یا غیرممکن می کند.

خبر

17 ایراد لایحه واگذاری ابنیه تاریخی
به شهرداری ها

کشور«  میراث فرهنگی  سازمان  اساسنامه  قانون  اصلاح  »لایحه 
چندی پیش با هدف احیا و بهره برداری بهینه از بافت ها و بناهای 
فرهنگی و تاریخی و مشارکت در ساماندهی اماکن مذکور توسط 
شهرداری ها در زمینه شناسایی آنها که به عنوان میراث فرهنگی 
در محدوده و حریم شهرها شناخته می شوند و همچنین تملک، 
مرمت و بهره برداری از آنها، به مجلس ارائه شد. پیشینه تاریخی 
قانون گذاری در موضوع حمایت از احیا، مرمت و نگهداری بافت ها و 
بناهای تاریخی و فرهنگی به سال های نخست قانون گذاری در کشور 
و به طور مشخص به سال 1309 برمی گردد. با این حال، این موضوع 
از برنامه سوم توسعه جمهوری اسلامی ایران همواره مورد تاکید 
واقع شده است، ازاین رو هر از چندگاهی با ارائه طرح یا لایحه ای با 
توجه به اقتضائات زمانی ضرورت این امر مطرح می شود. لایحه اخیر 
اما با انتقاداتی از سوی فعالان میراث فرهنگی و کارشناسان این امر 
همراه بوده است. در همین حال، مرکز پژوهش های مجلس نیز در 
گزارشی به 17 نقطه ضعف و تنها سه نقطه قوت این لایحه اشاره 

کرده و آن را مورد بررسی قرار داده است.
گزارش کارشناسی مرکز پژوهش های مجلس، اگرچه هدف کلی 
لایحه را مثبت ارزیابی کرده اما مفاد آن را واجد اشکالات و ابهاماتی 
دانسته که هدف مطرح شده را تحت الشعاع قرار می دهد؛ »تملک« 
بناها و آثار تاریخی و فرهنگی توسط شهرداری ها و اولویت در واگذاری 
ابنیه مذکور به آنها، با توجه به تقدم انجام امور خدمات شهری توسط 
شهرداری ها و ایجاد تعارض فی مابین خدمات شهری و حفاظت و 
صیانت از بافت ها و بناهای تاریخی و فرهنگی از جمله ایرادات مطرح 

شده در این باره بوده است.

هدف و جزئیات لایحه
اما هدف اصلی از ارائه این لایحه، احیا و بهره برداری بهینه از 
بافت ها و بناهای فرهنگی و تاریخی و مشارکت در ساماندهی 
اماکن مذکور توسط شهرداری ها در زمینه مواردی که به عنوان 
میراث فرهنگی در محدوده و حریم شهرها شناخته می شوند، 
همچنین تملک، مرمت و بهره برداری از آنها عنوان شده است.  
این لایحه در قالب یک ماده واحده و دو تبصره در شهریور ماه 
سال جاری تقدیم مجلس شد. این ماده واحده، دو تبصره را به بند 
10 ماده 3 قانون اساسنامه سازمان میراث فرهنگی اضافه می کند. 
طبق تبصره نخست، به منظور احیا و بهره برداری بهینه از بافت ها 
و بناهای فرهنگی- تاریخی و مشارکت در ساماندهی اماکن مذکور 
که به عنوان میراث فرهنگی در محدوده و حریم شهرها شناخته 
می شوند، شهرداری ها می توانند بناهای تاریخی و فرهنگی واقع در 
محدوده و حریم شهرها را که به تایید سازمان رسیده اند، با رعایت 
قوانین و مقررات مربوط تملک کرده و در چارچوب ضوابط ابلاغی 

سازمان نگهداری و بهره برداری کنند.
سازمان مجاز است در واگذاری بناهای فرهنگی-تاریخی با اولویت 
شهرداری ها با رعایت اصل هشتادوسوم قانون اساسی جمهوری 
اسلامی ایران اقدام کند. شوراهای اسلامی شهرها موظفند با رعایت 
قوانین و مقررات مربوط اعتبار لازم را متناسب با نیاز بافت ها و 
بناهای فرهنگی-تاریخی آن شهر در اختیار شهرداری مربوطه 
قرار دهند تا در جهت مرمت و نگهداری بناهای مذکور به مصرف 
با رویکرد  برسند. نظارت بر کلیه اماکن مذکور توسط سازمان 
برون سپاری توسط شرکت های مورد تایید سازمان انجام می گیرد. 
علاوه بر این براساس تبصره 2 این ماده واحده، به منظور حمایت 
از احیا و بهره برداری بناهای فرهنگی-تاریخی توسط شهرداری ها 
و دهیاری ها، سازمان مکلف است تسهیلات و کمک های فنی و 
اعتباری مورد نیاز را در چارچوب قوانین مربوط به شهرداری ها و 

دهیاری ها پرداخت کند.

اشکالات لایحه
 طبق گزارش مرکز پژوهش های مجلس، این لایحه هرچند مقرر 
می کند که »سازمان مجاز است در واگذاری های بناهای فرهنگی و 
تاریخی با اولویت شهرداری ها اقدام کند« اما با توجه به »عدم ایجاد 
وحدت رویه« از سوی شهرداری و نواحی مختلف کشور، موضوع 
احیا، بهره برداری و صیانت و حفاظت از این ابنیه محل تامل است. 
همچنین مشخص نبودن واگذاری ابنیه و آثار مذکور »با حفظ 
تملک« یا »بدون حفظ تملک« از سوی سازمان میراث فرهنگی 
محل ابهام است. در این باره، همچنین به استناد برخی قوانین فروش 
یعنی واگذاری مالکیت آثار و بناهای تاریخی وزارتخانه ها و موسسات 
دولتی ممنوع است. به علاوه، موضوع برون سپاری »نظارت« بر بناها 
و آثار مذکور به عنوان امری حاکمیتی به بخش غیردولتی، واجد 
اشکال ارزیابی شده است. همچنین ابهام درخصوص تکلیف سازمان 
میراث فرهنگی برای پرداخت تسهیلات و کمک های فنی و اعتباری 
مورد نیاز اماکن به شهرداری ها و دهیاری ها از دیگر ایرادات وارده 

عنوان شده است.
ابنیه مزبور،  ایراد دیگر آنجایی است که در واگذاری آثار و  اما 
دهیاری ها دیده نشده اند؛ آن هم با توجه به اینکه قریب به 50 
درصد بناهای تاریخی- فرهنگی در روستاها و خارج از محدوده 
شهرها قرار دارند و به این ترتیب، لایحه مذکور از این حیث فاقد 
جامعیت برای همه آثار تاریخی- فرهنگی کشور است. از سوی 
بی اطلاعی  مجلس،  پژوهش های  مرکز  گزارش  طبق  و  دیگر 
معرفی  و  مذکور  لایحه  ارائه  از  میراث فرهنگی  سازمان  رئیس 
شدن وزارت کشور به عنوان نماینده دولت که منجر به ارسال 
نامه ای برای بازپس گیری لایحه دولت از مجلس شد، از جمله 
نقاط ضعف این لایحه به شمار می رود. در همین حال، کارشناسان 
مرکز پژوهش های مجلس معتقدند باید نحوه مدیریت و مواجهه 
شهرداری ها با اینگونه بناها مورد بررسی قرار گیرد تا مشخص شود 

سطوح دخالت آنها چگونه باشد.
از آنجا که درباره مجوز واگذاری کامل مالکیت بناها و اماکن تاریخی 
قابل احیا، مستند قانونی وجود ندارد، این موضوع نیز می تواند محل 
بحث و اشکال لایحه باشد. همه اینها درحالی است که مشخص 
نیست تملک شهرداری ها صرفا محدود به بناهای خصوصی است 
یا همه آثار و بناهای تاریخی و فرهنگی. این موارد تنها بخشی از 
ایرادات هفده گانه کارشناسان به لایحه اصلاح اساسنامه سازمان 
میراث فرهنگی است. به هرروی اگرچه گزارش مرکز پژوهش های 
مجلس، کلیات لایحه ارائه شده را به لحاظ کارشناسی قابل دفاع 
نمی داند اما پیشنهاد می کند درصورت اصرار بر تصویب آن، در 
وهله اول به مدت 6ماه تا تعیین سرنوشت »طرح تشکیل وزارت 
میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری« مسکوت شود یا دولت 
آن را مسترد کند تا در صورت تصویب طرح تشکیل وزارت میراث، 
وزارتخانه  اختیارات  و  وظایف  و  حقوقی  قواعد  مجموع  تکلیف 

احتمالی مشخص شود. 
منبع:  دنیای اقتصاد

اخبار

عباس زارع؛ رئیس شورای اسلامی شهر کرج از 
ساخت وسازهای غیر مجاز در منطقه 5 انتقاد 
کرد و گفت: ساخت وسازهای بی رویه آبروی 
شهر را به خطر می اندازد. این در حالیست که 
تلاش مدیران باید رعایت استانداردها در هر 

منطقه باشد.

و  صد  جلسه  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
ارائه  به  کرج  شهر  اسلامی  شورای  دوازدهم 
شهرداری   5 منطقه  مدیر  عملکرد  گزارش 
کرج ر حوزه های فرهنگی، عمرانی و خدماتی 

اختصاص داشت. 
گلشهر  متری   45 دستفروشان  ساماندهی 

بازارچه  اندازی  و معابر پرُتردد منطقه و راه 
محمد  که  بود  اقداماتی  جمله  از  گلشهر، 
به  منطقه 5 شهرداری کرج  مدیر  خدابین؛ 
برای  اقدامات  این  و گفت:  اشاره کرد  آن ها 
کاهش ترافیک در دستور کار قرار گرفته و 

اجرا می شود.
رئیس  محمدی؛  حسین  حال  عین  در 
کمیسیون محیط زیست شورای اسلامی شهر 
کرج انتقاداتی در خصوص سگ های رها شده 
در سطح شهر، آسفالت نامناسب برخی معابر، 
عدم جمع آوری منظمِ زباله ها و نابسمانی در 
جانمایی ایستگاه های تاکسیِ ورودی متروی 

گلشهر مطرح کرد.

اما مهم ترین انتقاد مربوط به ساخت وسازهای 
ایلیات  بی رویه بود که علاوه بر زارع، فرج اله 
معضلات  و  مشکلات  از  یکی  را  آن  نیز 
اساسی منطقه 5 عنوان کرد و گفت: باید با 
تغییر بخشی از طرح تفصیلی به صورت کاملا 
کارشناسی شده، منطقه 5 را از این وضعیت 

نجات دهیم.
از دیگر معضلات منطقه 5 که اعضای شورا 
به عنوان نمایندگان مردم به گوش مدیر این 
منطقه رساندند، وضعیتِ نابسامان پایانه ها بود 
که بنا بر گفته رئیس شورای اسلامی شهر کرج 
نیازمند ورود دستگاه های نظارتی برای یاری 

رساندن به مدیران مناطق است. 

رئیس سازمان مدیریت بحران کشور با بیان 
این که بحث درباره خطر زلزله تهران نباید 
فروکش کند، تاکید کرد: در صورت فعال شدن 
هر کدام از گسل های بزرگ تهران 10 میلیون 

نفر تحت تاثیر آن قرار می گیرند.

به گزارش »دنیای هوادار«، اسماعیل نجار 
معاون وزیر کشور و رئیس سازمان مدیریت 
بحران کشور درباره خطرات زلزله در تهران 
گفت: خطر زلزله در تهران فروکش نمی کند 
پس بحث آن هم نباید فروکش کند. از نظر 
برای  روانشناسی هم وجود اضطراب ملایم 
انسان موثر است چون دنبال راهکار می رود. 
اگر این مقدار اضطراب وجود نداشته باشد، 
دغدغه ای هم وجود نخواهد داشت. مسئولان 

هم این اضطراب را دارند.
به  می کنم  مطرح  آنچه  من  داد:  ادامه  وی 
دنبال سال ها مطالعه ام در این زمینه است که 
گسل های بزرگی در تهران داریم که هر لحظه 
ممکن است فعال شود. قدرت فعالیت این 
گسل ها نیز طبق برآورد کارشناسان تا 7.4 

ریشتر است. هر گسل بزرگی در تهران که 
فعال شود 2 میلیون نفر را به صورت مستقیم 
و 8 میلیون نفر را به صورت غیر مستقیم 

تحت تاثیر خود قرار می دهد.
کرد:  بیان  بحران  مدیریت  سازمان  رئیس 

می دهیم  پیشنهاد  مدام  ما  که  راهکاری 
آموزش، نظارت بر ساخت و سازها و استفاده 
از مصالح استاندارد است. شما نگاه کنید در 
منطقه فولادی در سر پل ذهاب که بیشترین 
ناحیه  آن  از  غرب کشور  زلزله  در  را  ضربه 

خوردیم، شما ساختمانی را می بینید که بعد 
از زلزله سرپاست و حتی شیشه هایش هم 
نشکسته است. ما باید به سمتی برویم که 
چنین ساختمان هایی داشته باشیم. هزاران بار 
هم گفته ایم که اگر ژاپن توانسته از زلزله ها 
ایمن بیرون بیاید برای این بوده که خود را 
ایمن کرده است. دانش و توانی که آنها دارند 

را ما هم در اختیار داریم.
نجار در ارتباط با تاثیر آموزش و پرورش در 
مباحث آموزش در حوزه زلزله بیان کرد: ما 
پتانسیل  پرورش  و  آموزش  معتقد هستیم 
بالایی برای بالا بردن سطح آگاهی عمومی 
آنها  که  داریم  دانش آموز  میلیون  دارد. 13 
می توانند حساسیت به زلزله را به خانه هایشان 
ببرند و به تک تک اعضای خانواده منتقل 
که  هم  زلزله ای  مانور  بیستمین  در  کنند. 
برگزار کردیم بر همین موضوع تاکید کردیم. 
اما باید این کار با جدیت پیگیری شود. باید 
مدارس مقاوم شوند و خود محل فرماندهی 
محله در زمینه پیشگیری و در وقت زلزله 

باشند. راه درازی در پیش داریم.

فعال شدن هر گسل بزرگ تهران؛ تهدیدِ ۱۰ میلیون نفر 

گلایه های مردم در صحن شورای شهر کرج مطرح شد؛

ساخت وسازهای بی رویه امانِ اهالی منطقه 5 را برُیده است

هزینه کم، سازگاری با محیط زیست، افزایش 
سلامت زیست شهری و... از مزایای استفاده 
از سیستم حمل ونقل عمومی و پاک است؛ 
موضوعی که اگر مورد توجه قرار گیرد نه تنها 
باعث کاهش بسیاری از چالش های زیست در 
کلانشهرها همچون آلودگی هوا می شود بلکه 
به صورت  را هم  زندگی شهروندان  کیفیت 
چشمگیری افزایش می دهد. اما ترغیب مردم 
به استفاده از سیستم حمل ونقل عمومی و 
پاک همچون دوچرخه نیازمند آماده سازی  
زیرساخت ها، اتصال تمام خطوط حمل ونقل 
و  دوچرخه  بودن  دسترس  در  یکدیگر،  به 

مسیرهای مناسب سازی  شده و... است.

از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
همشهری، بررسی های علمی نشان می دهد 
معمولا مردم زمانی به استفاده از سیستم 
حمل ونقل عمومی و پاک روی می آورند که 
مطمئن باشند با کمترین هزینه و بالاترین 
سرعت و ایمنی لازم می توانند به مقصد خود 
برسند و دیگر نیازی به استفاده از خودروی 
وسایل  کافی  میزان  به  و  ندارند  شخصی 

حمل ونقل عمومی در اختیارشان هست.
تمام  در  مسئولان  همراهی  میان  این  در 
رده های مدیریتی با مردم در استفاده از این 
سیستم حمل ونقل می تواند آنها را تشویق به 
این کار کند. مردم اگر ببینند مسئولان نیز 
همپای آنها از سیستم حمل ونقل استفاده 
این کار تشویق خواهند شد.  به  می کنند، 
همشهری در گفت وگو با 2 نماینده مجلس 
و یک جامعه شناس شهری به بررسی این 
موضوع و راه های تشویق مردم به استفاده 

از وسایل حمل ونقل عمومی پرداخته است.

مردم تصور می کنند که تنها محرومان 
از حمل ونقل عمومی استفاده می کنند

مردم  اینکه  بیان  با  جامعه شناس  یک 
نیازی  از حمل ونقل عمومی  استفاده  برای 
و  عقلانی  انسان  گفت:  ندارند،  تشویق  به 
حسابگری  یک  کنش  هر  برای  حسابگر 
دارد و چنانچه به این نتیجه برسد که در 
رفت وآمد شهری به جای خودروی شخصی 
استفاده  دوچرخه  یا  مترو  اتوبوس،  از  اگر 
کند زودتر به مقصد می رسد، حتما آن کار 
را انجام می دهد. حسین ایمانی جاجرمی در 

گفت وگو با همشهری گفت:
مسئله ای که در تهران وجود دارد این است 
که کاربر شهری به خطوط حمل ونقل عمومی 
فعالیت های  بین  انطباقی  و  نشده  متصل 
روزمره مردم و سیستم حمل ونقل شهری 
از  جدا  سیستم  این  گویی  و  ندارد  وجود 

مسائل مردم ساخته شده است؛ به همین 
دلیل مردم کمتر از این سیستم برای رفع 
و  می کنند  استفاده  خود  روزانه  نیازهای 
ترجیح می دهند از خودروی شخصی برای 

رسیدن به مقاصد خود بهره ببرند.
وی با تأکید بر اینکه بدون شک اگر امکانات 
مردم  شود،  بیشتر  عمومی  حمل ونقل 
خودبه خود از آن استفاده می کنند، گفت: 
حمل ونقل  با  شهری  زیرساخت های  باید 
هماهنگ  مردم  نیازهای  و  درون شهری 
شود؛ در این صورت فقط با اطلاع رسانی به 
مردم، استفاده از حمل ونقل عمومی بیشتر 

می شود.
جاجرمی با انتقاد از اینکه برنامه ریزی شهر 
نیست،  هماهنگ  شهری  حمل ونقل  با 
افزود: هم اکنون امکانات حمل ونقل عمومی 
محدود است و ایستگاه های اتوبوس، مترو 
و کیوسک های دوچرخه در برخی از نقاط 
در یک راستا قرار ندارند و مسیرهای ویژه 
و  نیست  شهروندان  نیاز  به اندازه  دوچرخه 
اتوبوسرانی،  مترو،  بین طول  دقیقی  رابطه 
دیده  دوچرخه  مسیرهای  و  تاکسیرانی 
نمی شود و خطوط حمل ونقل عمومی تمام 
وی  نمی دهند.به گفته  پوشش  را  مسیرها 
با حمل ونقل عمومی به دلیل ازدحام  تردد 
بیش از حد مسافر کیفیت مناسبی ندارد 
استفاده  به جای  و مردم ترجیح می دهند 
از این سیستم از خودروی شخصی استفاده 
نابرابری  به نوعی شاهد  اینکه  کنند؛ ضمن 
در توسعه تهران هستیم؛ به این معنی که 
مرکز  توسعه  برای  مشخصی  برنامه  هیچ 
تهران وجود ندارد و چند سالی می شود که 
بیشتر فعالیت های تجاری و اداری به نقاط 
شمالی تهران منتقل شده و با توسعه نیافتن 

یکسان شهر شاهد بی عدالتی در این زمینه 
در کلانشهر پایتخت هستیم.

جاجرمی گفت: معضل ترافیک همانگونه که 
در کشورهای توسعه یافته رفع شد در کشور 
ما نیز قابل حل و فصل است؛ به این شرط 
که برنامه ریزی دقیق و مدیریت کارآمد برای 
آن درنظر گرفته شود. وی با اشاره به استفاده 
برخی مسئولان از حمل ونقل عمومی و پاک 
این حرکت ها زمانی جواب می دهد  گفت: 
در  که  تهران  شهردار  بر  علاوه  مثلا  که 
دوچرخه  از  خودرو  بدون  سه شنبه های 
و  شهرداری  کارمندان  می کند،  استفاده 
ادارات دولتی و سایر مسئولان نیز از خودرو 

استفاده نکنند.
می توان  کارمندان  آموزش  و  تشویق  با 
دهد  جواب  حرکات  این  که  بود  امیدوار 
وقتی  موارد  از  خیلی  در  شود.  تکرار  و 
بدنه حاکمیت  باشند که  این  مردم شاهد 
از  بسیاری  رعایت  خودشان  مسئولان،  و 
مسائل را می کنند خودبه خود مردم به سمت 
آن تمایل پیدا می کنند. در برخی مسائل 
مثل همین سه شنبه های بدون خودرو هم 
می توان از دولت و مجلس کمک گرفت؛ به 
این صورت که یک کمپین سراسری توسط 
مسئولان در تمام رده های مدیریتی راه بیفتد 
و مردم به این وسیله ترغیب به آن کار شوند.

وسایل حمل ونقل عمومی باید درشأن 
مردم باشد

گفت:  مجلس  در  تهران  مردم  نماینده 
عمومی،  حمل ونقل  سیستم  از  استفاده 
از مترو به عنوان سیستم  خصوصا استفاده 
سیستم  صدر  در  باید  پاک  حمل ونقل 
حمل ونقل عمومی کشور قرار بگیرد. سیده 

برای  گفت:  همشهری  به  ذوالقدر  فاطمه 
نوسازی ناوگان حمل ونقل عمومی ازجمله 
سال97  در  خوبی  بودجه  مترو  و  اتوبوس 
درنظر گرفته شده بود اما متأسفانه تمام این 

بودجه تأمین نشد.
وی گفت: باید تمهیداتی برای مترو و بی آر 
تی درنظر گرفته شود تا مردم از این وسایل 
وسایل  از طرفی  کنند.  استفاده  راحتی  به 
حمل ونقل عمومی باید درشأن مردم باشد 
اگر  وگرنه  باشد  راحت  آنها  از  استفاده  و 
 شأن شهروندان در این وسایل رعایت نشود 
آنها صورت نمی گیرد و مردم  از  استقبالی 

به خودروهای شخصی روی می آورند. 
در  باید  نیز  مسئولان  کرد:  تأکید  ذوالقدر 
عمومی  حمل ونقل  وسایل  از  مردم  کنار 
استفاده کنند و خود را جدای از بدنه جامعه 
حاکمیت  بدنه  ببینند  مردم  وقتی  ندانند. 
عمومی  حمل ونقل  وسایل  از  آنها  همانند 
استفاده می کند، دلگرم شده و به استفاده 
از این وسایل تشویق می شوند اما این اقدام 
مسئولان نباید در حد یکی دو روز در سال 

خلاصه شود.
به  هنوز  دولت  اینکه  از  انتقاد  با  ذوالقدر 
عمل  مترو  توسعه  درخصوص  تعهداتش 
نکرده است، گفت: به دلیل همین بد قولی 
نمی توانیم از ظرفیت بیشتر مترو برای جا 
به جایی مردم استفاده کنیم ولی در مقابل 
توقع داریم با تمام این کاستی ها مردم به 
گفته  به  بیاورند.  روی  عمومی  حمل ونقل 
عضو کمیسیون فرهنگی مجلس، اگر دولت 
آن صورت  در  تعهدات خود عمل کند  به 
فاصله سر خط قطارهای مترو نیز کمتر شده 
و مترو به عنوان ابزاری کارآمد برای کنترل 

ترافیک شهر تبدیل می شود.
وی با اشاره به استهلاک ناوگان حمل ونقل 
عمومی و ازدحام بیش از حد در برخی از 
خطوط گفت: این ناوگان غیر از فرسودگی 
و آلایندگی که دارد جوابگوی نیازهای مردم 
ناوگان  تعداد  اینکه  باید در عین  و  نیست 
و  خدمات  کیفیت  می کند  پیدا  افزایش 
سرویس دهی به شهروندان نیز افزایش پیدا 

کند.
به گفته وی کمبود وسایل حمل ونقل عمومی 
باعث شده تا شاهد ازدحام در ساعات پیک 
ترافیک در آنها باشیم و همین مسئله باعث 
می شود تا مردم رغبت چندانی به استفاده 
از این وسایل نداشته باشند و به دنبال آن 
در  سرنشین  تک  خودروهای  تردد  شاهد 
شهر می شویم. به همین دلیل ساماندهی 
خطوط و وسایل حمل ونقل باید در دستور 

کار مدیران باشد.

کوچ به حمل و نقل عمومی؛

ناوگان حمل و نقل عمومی باید در شأن مردم باشد
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هنری

مدیرعامل صندوق اعتباری هنر
با هوشنگ ظریف دیدار کرد

مدیرعامل صندوق اعتباری هنر با استاد هوشنگ ظریف، پیشکسوت 
موسیقی و نوازنده برجسته تار کشور دیدار کرد.

به گزارش رسیده، سید حسین سیدزاده، مدیرعامل صندوق اعتباری 
هنر در این دیدار که در منزل شخصی استاد هوشنگ ظریف انجام 
شد، برنقش موثر و همراهی اساتید پیشکسوت در پیشبرد اهداف 

صندوق تأکید کرد.
در این دیدار که پروین صالح )نوازنده پیشکسوت ویولن و قیچک( 
همسر هوشنگ ظریف نیز حضور داشت، مدیرعامل صندوق اعتباری 
هنر ضمن جویا شدن آخرین وضعیت درمانی این هنرمند برای استاد 

ظریف آرزوی سلامتی کرد .
سیدزاده حضور در کنار هنرمندان و بهره مندی از تجارب آنها را 
فرصت مغتنمی دانست و گفت: هنرمندانی چون استاد هوشنگ 
ظریف از سرمایه های ماندگار کشورمان هستند که با زحمات بسیار 
و تربیت شاگردانی شایسته در عرصه موسیقی پرچم فرهنگ و هنر 

ایران را در جهان برافراشته نگاه داشتند.
مدیرعامل صندوق اعتباری هنر افزود: ما قدردان اهالی فرهنگ، 
هنر و رسانه هستیم. بی تردید تکریم پیشکسوتان و پرچمداران 
عرصه فرهنگ و هنر از رویکردهای مهم صندوق اعتباری هنر است. 
امیدواریم در سایه حضور تأثیرگذار و مستمر اساتید پیشکسوت، 

فرهنگ و هنر همواره در مسیر توسعه و شکوفایی قرار گیرد.
استاد هوشنگ ظریف نوازنده پیشکشورت تار سال 1317 در تهران 
متولد شد. از نوجوانی در هنرستان موسیقی ملی و هنرکده عالی 
موسیقی فراگیری آموزش تار را نزد موسی معروفی و علی اکبر 

شهنازی آغاز کرد.

فیلمبرداری فیلم سینمایی »23 نفر« 
پایان یافت

فیلمبرداری فیلم سینمایی »23 نفر« تازه ترین محصول مرکز فیلم و 
سریال سازمان هنری رسانه ای اوج به کارگردانی مهدی جعفری و 

تهیه کنندگی مجتبی فرآورده به پایان رسید.
این فیلم سینمایی که تصویربرداری آن نزدیک به 3 ماه در تهران و 
آبادان به طول انجامید در سی و هفتمین جشنواره ملی فیلم فجر 

رونمایی می شود.
فیلمبرداری این اثر از روز جمعه 13 مهر با حضور سردار حاج قاسم 

سلیمانی در تهران آغاز شده بود.
»23 نفر« به تهیه کنندگی مجتبی فرآورده روایت گروهی از رزمندگان 
نوجوان ایرانی است که در جریان جنگ ایران و عراق در سال 1361 

به اسارت نیروهای عراقی درآمدند.

خبر

نشست » بررسی آسیب های اجتماعی 
در ایران« با موضوع خودکشی

مجید ابهری و مهدی میر محمد صادقی دو کارشناس مسایل 
»بررسی  نشست  در  خودکشی  موضوع  بررسی  به  اجتماعی 

آسیب های اجتماعی درایران« می پردازند.

به گزارش »دنیای هوادار«، سومین جلسه از سلسله نشست های 
»بررسی آسیب های اجتماعی در ایران« که به همت خانه مهر رضا 
و با هدف واکاوی مسایل و آسیب های اجتماعی و ارایه راهکار از 
سوی کارشناسان راه اندازه شده است، چهارشنبه 5 دی ماه ماه 

ساعت 16 برگزار می شود.
دکتر مجید ابهری پژوهشگر آسیب شناس و رفتارشناس اجتماعی 
و استاد دانشگاه و مهدی میر محمد صادقی روانشناس بالینی ، 
کارشناسان سومین نشست »بررسی آسیب های اجتماعی در ایران« 

هستند که به موضوع خودکشی می پردازد.
زمان برگزاری این نشست چهارشنبه 5 دی ماه ساعت 16 در خانه 

مهر رضا و حضور بر ای علاقمندان آزاد و رایگان است.
خانه مهر رضا وابسته به خیریه متوسلین به امام رضا )ع( 
واقع در خیابان ولیعصر، بالاتر از بیمارستان دی، نبش کوچه 

نیلو است.

لطیفی با »مرّ قانون«
به سریال سازی برمی گردد

که  لطیفی  محمدحسین 
سریال  با  امسال  رمضان  ماه 
یک  شبکه  در  »سردلبران« 
نتوانست مخاطبان را راضی کند 
و فیلم سینمایی آخر او با نام »به 
وقت خماری« نیز در زمره شکست 
خورده های اکران تابستان جای 
گرفت، قصد دارد سریال تازه ای 

را جلوی دوبین ببرد.

به گزارش »دنیای هوادار«، سریال »مرّ قانون« در 15 قسمت توسط 
مهران مهام تهیه می شود. این سریال را امیرعباس پیام و مهدی 

روشن روان می نویسند.
مُرّ قانون به کارگردانی مشترک محمدحسین لطیفی و  سریال 
علیرضا نجف زاده شنبه  هفته آینده در استودیو »حالا خورشید« کلید 

می  خورد.
مهران مهام در این باره گفت: سریال مُرّ قانون در فضایی مفرح با 
موقعیت هایی کمدی با بازی مرجانه گلچین، هدایت هاشمی، مهران 
غفوریان، یوسف تیموری، ناهید مسلمی، شیدا خلیق، مهشید ناصری، 
دلسا ملکی، مهران رجبی، کریم قربانی و ... برای نوروز سال آتی و آنتن 

شبکه سه تولید می شود.
مهران مهام از لوکیشن های متعدد این سریال نام برد و اضافه کرد: 
امیرعباس پیام و مهدی روشن روان این سریال را می نویسند و این 
روزها مراحل تست گریم بازیگران و بازبینی لوکیشن ها را پشت سر 

می  گذاریم.

خبر

ادامه پروژه بازسازی
»کابوس در خیابان الم«

بر اساس برخی اخبار منتشره، پروژه بازسازی فیلم ترسناک »کابوس 
خیابان الم« محصول 1984 در جریان بوده و متوقف نشده است.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از مووی وب، خبرها حاکی از 
آن است که پروژه بازسازی »کابوس در خیابان الم« همچنان در 
جریان و در حال جلو رفتن است. »کابوس در خیابان الم« فیلمی 
مشهور در ژانر ترسناک و محصول 1984 میلادی است و شخصیت 
منفی آن، فردی کروگر همواره در انواع و اقسام لیست های برترین 
شروران تاریخ سینما حضور دارد. این فیلم با بودجه ای معادل 1.8 
میلیون دلار ساخته شد و بیش از 25 میلیون دلار فروش کرد و از 
منظر منتقدان یکی از بهترین فیلم های دلهره آورتاریخ لقب گرفت.

داستان فیلم در مورد مردی روان پریش است که در دهه 80 
چندین کودک را به قتل رسانده است، اما دادگاه در تصمیمی 
احمقانه و به دلایل فنی رای به آزادی او می دهد. خانواده مقتولین 
که از این تصمیم شوکه و عصبانی هستند خود تصمیم به اجرای 
عدالت می گیرند  و او را زنده زنده در آتش می سوزانند. چندین 
سال بعد از آن ماجرا، کروگر به روحی شیطانی تبدیل شده که 
به خواب فرزندان افرادی که او را سوزاندند می رود و آنها را به 

شنیع ترین شکل ممکن به قتل می رساند.
سال 2010 آخرین بازسازی از این داستان ساخته شد ولی موفقیت 
چندانی در گیشه کسب نکرد اما با این وجود شایعه ساخت نسخه ای 
دیگر از این فیلم توسط »New Line« سال ها در محافل سینمایی 
ادامه داشت. این شایعات زمانی رنگ حقیقت به خود گرفت که 
در سال 2015 مشخص شد دیوید لزلی فیلمنامه نویس »احضار 
2« برای نوشتن فیلمنامه این فیلم انتخاب شده است اما از سه 
سال پیش دیگر هیچ به روز رسانی ای از این پروژه به گوش نرسید 
ولی سرانجام دیروز 24 دسامبر )3دی( دیوید لزلی در مصاحبه ای 
اعلام کرد که پروژه »کابوس در خیابان الم« همچنان در جریان و 
نگارش فیلمنامه آن در حال جلو رفتن است. با این حال خبر بد برای 
دوستداران فیلم این است که به این زودی ها نباید انتظار به سرانجام 

رسیدن این پروژه را داشته باشند.
این ماجرا هنوز در جریان است، ولی  باره گفت:  این  لزلی در 
 »Conjuring - هنوز اتفاق بزرگی نیفتاده است. دنیای »احضار
همچنان الویت اول ژانر ترسناک استودیوی نیولاین است. البته 
که همه فردی کروگر را دوست دارند و بازسازی این فیلم اجتناب 

ناپذیر به نظر می رسد.
موضوعی که لزلی بیان کرده است از لحاظ اقتصادی منطقی به نظر 
می رسد. مجموعه فیلم های »احضار« و اسپین آف های آن همچنان 
منبع بزرگی از پول و الویت اول نیولاین هستند و اکران »احضار 3« 

برای سال 2020 برنامه ریزی شده است.
عظیم  موفقیت  متوجه  حتما  نیولاین  مسئولان  حال  این  با 
بازسازی »هالووین« فیلم مشهور سینمای وحشت توسط دیوید 
گوردون گرین شده اند. این نسخه از فیلم کلاسیک »هالووین« نه 
تنها بالاترین فروش در میان تمام بازسازی های متعدد موجود 
را کسب کرد که با 253 میلیون دلار فروش یکی از موفق ترین 
عملکردها در میان تمام فیلم ترسناک تاریخ سینما را رقم زد و این 
گواهی برای نیولاین است که اگر منابع کمپانی به طرز صحیحی 
به کار برده شود »کابوس در خیابان الم« بعدی می تواند دیگر 

شگفتی دنیای وحشت باشد.

خبر

نفد فیلمنامه »همه می دانند« اصغر فرهادی؛

ساختارمند،  دقیق  و الگوپذیر

امیررضا نوری پرتو

با پایان یافتن مراحل فنی فیلم سینمایی »رحمان 1400« به کارگردانی منوچهر هادی و تهیه کنندکی علی سرتیپی که تابستان امسال در تهران، شهریار و کرج مقابل 
دوربین رفت، نسخه کامل این فیلم تحویل دفتر سی  و هفتمین جشنواره ملی فیلم فجر داده شد تا اولین نمایش آن در این جشنواره باشد.
محمدرضا گلزار، سعید آقاخانی، یکتا ناصر، بهرام افشاری، غلامرضا نیکخواه و ساره بیات با حضور مهران مدیری بازیگران این فیلم هستند.

»رحمان 1400« به دفتر جشنواره فیلم فجر رسید

برای آن هایی که می خواهند با مفهو م هایی همانندِ 
در  »تم«  و  »شخصیت پردازی«  و  »ساختار« 
فیلم نامه آشنا شوند و نیز برای آن هایی که کیفیتِ 
عنصرِ فیلم نامه در یک فیلم ملاکی ست مهم برای 
دوست داشتنِ آن اثر، بیش ترِ آثارِ »اصغر فرهادی« 
می توانند از بهترین نمونه های قابلِ تحلیل به شمار 
آیند. »همه می دانند«، هشتمین و واپسین  فیلمِ 
»اصغر فرهادی«- برخلافِ بیش ترِ دیدگاه هایی تند 
و منفی که پیرامون اش پدید آمده - اتفّاقاً فیلم نامه ای 

کم  و بیش درست و الگومند دارد.
همانندِ بیش ترِ آثارِ »فرهادی«، در پرده ی نخستِ 
فیلم نامه ی »همه می دانند« نیز تمامِ رابطه های لازم 
برای شیرفهم کردنِ مخاطب و نیز همه ی کاشت های 
مهندسی شده برای رسیدن به برداشت های موردِ 
نیازِ نویسنده در پرده ی دوّم، به خوبی و سرِ حوصله 

ترسیم و تعریف می شوند. گره ی فیلم نامه درست در 
دقیقه ی سی و با ناپدیدشدنِ »ایرنه« )کارلا کامپرا( 
پدید می آید و با به یقین رسیدنِ کاراکترهای اصلی 
از دزدیده شدنِ این دخترِ نوجوان، نقطه ی عطفِ 
نخست شکل می گیرد و با آغازِ تلاشِ کاراکترهای 
درونِ  به  بی درنگ،  »ایرنه«،  یافتنِ  برای  اصلی 
میانیِ  پرده ی  در  می شویم.  پرتاب  میانی  پرده ی 
اتفّاقاً، کش مکش ها  می دانند«،  »همه  فیلم نامه ی 
خوب و حساب شده پیش می روند و رابطه هایی که از 
»پیش داستان« می  آیند و یا در پرده ی نخست شکل 
گرفته اند، به درستی رشد می کنند. حتّی »فرهادی« 
با پیِ رَوی از یک الگوی »آگاتا کریستی «وار تمامِ 
گزینه های ممکن درباره ی دلیل و عاملِ گم شدنِ 
»ایرنه« را در دلِ کِش مَکش های فزاینده ی داستانِ 
احساس  که مخاطب اش  فیلم اش مطرح می کند 
نکند از او و قصّه ی فیلم جلو زده و ناگزیر با بارِ 
معمّایی و تعلیق زای اثر هم راه شود. شاید اگر کاراکترِ 
داستان  واردِ  زودتر  دارین(  )ریکاردو  »آلخاندرو« 
می شد و کش مکشی جذّاب و نهَ یک نواخت میانِ 
او و »لائورا/ لورا« )پنه لوپه کروز( و »پاکو« )خاویر 
باردم( شکل می  گرفت، اکنون با میانه ای کم نقص تر و 
دیدنی تر در فیلم نامه ی اثر روبه رو بودیم. با رازگشاییِ 
درگیرکننده ی »لورا«، نقطه ی عطفِ دوّم خیلی به جا 
و درست شکل می گیرد و پیچی بزرگ و مهم در 
فیلم نامه ی اثر پدید می آوَردَ و کاراکترها را- بیش از 
پیش- به تکاپو وامی دارد؛ به گونه ای که جلوتر و در 
نقطه ی اوج، پاکو- در پایانِ تردیدی بزرگ- تصمیم 
به فروشِ مزرعه اش می گیرد و زندگیِ شخصی اش با 
»بئا« )باربارا لنی( را ناگزیر به لبه ی پرتگاه می کشاندَ. 
هرچند که باز هم به دلیلِ انفعالِ نسبیِ »آلخاندرو«، 
او در این نقطه ی اوج، در جای گاهی هم تراز با »لورا« 
و »پاکو« نمی ایستد. تنها پاشنه ی آشیلِ فیلم نامه ی 
»همه می دانند«- که به چشم می آید و حسابی هم 
توی ذوق می زند- مربوط به بخشِ گره گشایی اش 
است که ناگهان زاویه ی روایت در این بخش کمی 
البته در آن روشن هم نمی شود  تغییر می یابد و 
خواهرزاده ی  سالامو(-  )سارا  »روسیو«  چرا  که 
»لورا«- که در متنِ این آدم ربایی ست، ناگهان سراغِ 
هم سرش- »گابریل« )پاکو پاستور گومز( می  آید و از 

او می  خواهد این ماجرا را فیصله دهد. 

را  می دانند«  »همه  فیلم نامه ی  که  چیزی  تنها 
می کند،  تبدیل  تحلیل  قابلِ  و  درخور  اثری  به 
ساختارمندبودن و الگوپذیریِ نسبی اش نیست، بلکه 
تمرکزِ »فرهادی« بر تنهایی و خوددرگیریِ کاراکترها 
و نیز تلاشِ موتیف وارِ او برای به میان کشیدنِ پای 
تم هایی همانندِ »تردید«، »حقیقت«، »پنهان کاری«، 
با  آن هم  اثرِ خود،  درونِ  به  »دروغ«  و  »قضاوت« 
هدفِ بیانِ دغدغه های تماتیکِ اخلاقی و انسانی اش، 

ویژگیِ مهمِ فیلم نامه ی اثر به شمار می آید.
برخلافِ آن چه که برخی درباره ی »اصغر فرهادی« 
او،  کنجکاوِ  و  نظاره گر  دوربینِ  اتفّاقاً،  می گویند، 
به  در  شبه کارآگاهانه اش  روی کردِ  آن  بر  تکّیه  با 
تصویرکشیدنِ داستان های اخلاق گرایانه و معمّاوار و 
تریلرگونه ی خود و نیز برپایه ی نگاهِ تماتیکِ پررنگ 
این سینماگرِ  کارهای  محتوای همیشه اخلاقیِ  و 
دیگر جهانی شده مان، رفتار می کند و دکوپاژها و 
میزانسن های کارگردان در بیش ترِ فصل های آثارش 
هوش مندانه طرّاحی و ترسیم و چیده می شوند. در 
»همه می دانند« با یک »فرهادیِ« کمی متفاوت تر 
از پیش روبه روییم که سوای علاقه اش به آن سبکِ 
شیوه ی  در  می کوشد  محبوب اش،  واقع گرایانه ی 
نیز  و  دکوپاژ  طرّاحیِ  مرحله ی  در  نماها  تقیطعِ 
رفتن به سوی رعایتِ کمپوزیسیون های کلاسیک در 
زمانِ چیدنِ میزانسن های هر صحنه، هم چون یک 
کارگردانِ در کلاسِ جهانی رفتار کند. کارگردانیِ 
صحنه ی اعترافِ »لورا« نزدِ »پاکو« و به ویژه صحنه ی 
اعترافِ »پاکو« نزدِ »بئا« مثال هایی خوب و دمِ دستی 
جزییاتِ  بر  »فرهادی«  تسلّطِ  ادّعای  اثباتِ  برای 
هرچند  می آیند.  به شمار  صحنه هایش  دیداریِ 
که نباید از نقشِ انکارنشدنیِ »هایده صفی یاریِ« 
دکوپاژهای  شیوه ی  کامل شدنِ  در  تدوین گر 

»فرهادی« به این آسانی ها گذشت؛ 
 و هم چنین باید از شیوه ی هدایتِ همیشه چشم گیر و 
ستودنیِ بازی گران در کارهای »اصغر فرهادی« یاد کرد 
که در »همه می دانند« نیز این روندِ مطلوب به چشم 
می آید. »خاویر باردم« در فیلمِ »فرهادی« در اوج است 
و بی اغراق یکی از بهترین نقش آفرینی های کارنامه ی 
بازی گری اش را رقم زده است. »پنه لوپه کروز« نیز 
توانسته به ریزه کاری های رفتاریِ کاراکترِ نه چندان 
کنش مندِ »لورا« بار و وزنی بیش تر و بهتر ببخشد. 

بازیِ هنرپیشه های فرعی نیز در بازه ای از امتیاز های 
قابلِ قبول تا خیلی خوب دسته بندی می شود.

شاید تنها بتوان به شیوه ی حضورِ »ریکاردو دارین« 
در برابرِ دوربینِ فیلم اشاره کرد که به دلیلِ ضعفِ 
نسبیِ موجود در جنسِ شخصیت پردازیِ »آلخاندرو« 
در فیلم نامه، بازیِ این هنرپیشه ی بین المللی کم تر 
محوریِ  و  اصلی  بازی گرانِ  تمامِ  نقش آفرینیِ  از 
فیلم به چشم می  آید و آن چنان که باید هم، به دل 

نمی نشیند.
می توان به دلیل هایی شخصی یا حتّی با تکّیه بر 
»همه  زیبایی شناسانه،  و  دراماتیک  منطق هایی 
در  به شخصه  )که  نداشت  دوست  را  می دانند« 
خیلی  شده ام،  مواجه  فیلم  با  که  نخستین باری 
که  است  انصاف  از  دور  امّا  داشته ام(،  دوست اش 

تازه ترین تجربه ی سینماییِ »اصغر فرهادی« را با 
تمرکز بر فیلم نامه ی درست و قابلِ تحلیلِ اثر و نیز 
کارگردانیِ درخشان اش، با صفت هایی همانندِ »بد« 
و »ضعیف« و »آشغال« کوچک شمرد و نادیده اش 
گرفت. در این اوضاعِ کیفی و اقتصادیِ اسف باری 
که گریبانِ سینمای ایران را گرفته، به شخصه، از 
سینمای  که  می کنم  زندگی  دوره ای  در  این که 
فرهادی«  »اصغر  هم چون  سینماگری  کشورم 
کارنامه ی  در  من،  برای  می بالم.  خود  به  دارد،  را 
سینماییِ »اصغر فرهادی«، »همه  می دانند«، پس از 
»درباره ی الی...« و »جداییِ نادر از سیمین«، در کنارِ 
»چهارشنبه سوری«، »فروشنده«، و بالاتر از »شهرِ 
زیبا«، »گذشته« و »رقص در غبار«، در جای گاهی 

خوب و پذیرفتنی می ایستد.

بیانیه ده ها نماینده رسانه های رسمی کشور 
خطاب به حسین انتظامی:

اجازه حضور به 
رسانه های  غیررسمی

 در کاخ جشنواره ندهید
ده ها نماینده رسانه های رسمی کشور اعم از 
خبرگزاری ها، سایت های خبری، روزنامه ها 
و هفته نامه ها ضمن درخواست از حسین 
انتظامی مدیر جدید سازمان سینمایی مبنی بر 
عدم اجازه حضور رسانه های غیررسمی شامل 
شبه رسانه های تلگرامی و اینستاگرامی در 
کاخ جشنواره خواستار آن شدند که تمهیدی 
تا  شود  اندیشیده  مربوطه  مدیران  ازسوی 
اعضای برخی سایت های مجوزداری که صرفاً 
انتشار مطالب کپی می پردازند در جایی  به 
غیر از کاخ رسانه ها به تماشای آثار جشنواره 

بنشینند.

به گزارش »دنیای هوادار« در متن این بیانیه 
که به امضای نمایندگان رسمی رسانه های 

مجوزدار و مطرح کشور رسیده آمده است:
با توجه به اینکه در سال های اخیر رسانه هایی 
بدون ثبت قانونی در قالب وب سایت و به ویژه 
اینستاگرامی  کانال های تلگرامی و صفحات 
متعدد در فضای سینمایی فعالیت پررنگی 
را آغاز کرده و بعضاً با مخدوش کردن فضای 
حرفه ای کار رسانه و حتی باج خواهی، توهین 
اهالی رسانه، فضای  و  تهدید سینماگران  و 
فعالیت سینمایی و رسانه ای را آلوده و مسموم 
برای  کارت  صدور  در  دارد  جا  لذا  کرده اند، 
در جشنواره  منظور حضور  به  رسانه  اهالی 
ملی فیلم فجر حساسیت و وسواس بیشتری 

صورت گیرد.
همچنین از آنجا که همزمان با انتصاب دکتر 
حسین انتظامی به عنوان سرپرست سازمان 
عملکردها  شفافیت  شده  مقرر  سینمایی 
بیشتر شده و قرار است فهرست متقاضیان 
دریافت کارت کاخ رسانه های جشنواره ملی 
فیلم فجر منتشر شود، نمایندگان رسانه های 
رسمی کشور نیز خواهان آن هستند که تنها 
از رسانه های معتبر و قانونی و  نمایندگانی 
برجسته و پیشکسوت حوزه  فعالان  برخی 

رسانه و منتقدان و بالاخص سینماگران امکان 
حضور در کاخ جشنواره را داشته باشند.

در همین راستا ما به عنوان جمعی از فعالان 
خواهان  مجوز،  دارای  و  رسمی  رسانه های 
سینمایی  سازمان  مدیریت  که  هستیم  آن 
هفتمین  و  سی  برگزارکننده  مسئولان  و 
به  حضور  اجازه  فجر  فیلم  ملی  جشنواره 
هیچیک از نمایندگان رسانه های غیررسمی را 
ندهند تا فضای امن تری برای اهالی سینما و 

رسانه فراهم آید.
سوی  از  تمهیدی  خواهشمندیم  همچنین 
اعضای  تا  شود  اندیشیده  مربوطه  مدیران 
برخی سایت های مجوزداری که صرفاً به انتشار 
زردنویسی های حاشیه دار  یا  و  کپی  مطالب 
می پردازند و یا صرفاً در ایام منتهی به جشنواره 
و طی سال های  می کنند  فعالیت  به  شروع 
اخیر نیز به خوبی شناساییشده اند، در جایی 
غیر از کاخ رسانه ها به تماشای آثار این رویداد 

سینمایی بنشینند.
اسامی نمایندگان رسانه های رسمی که این 
بیانیه را امضا کرده اند به ترتیب حروف الفبا 

بدین شرح است:
فرانک آرتا )خبرنگار روزنامه شرق(

فرهنگی خبرگزاری  )سردبیر  آقابابایی  فائزه 
باشگاه خبرنگاران جوان(

مجتبی احمدی )دبیر سرویس فرهنگ و هنر 
خبرگزاری برنا(

مهدی احمدی )مدیر مسئول و سردبیر روزنامه 
هنرمند و پایگاه خبری هنرمندنیوز(

احمدمحمد اسماعیلی )خبرنگار و نویسنده 
هفته نامه جهان سینما(

امیرحسین اشرفی )دبیر سرویس فرهنگ و 
هنر خبرگزاری پانا(

سینمایی  سرویس  )دبیر  اعتمادی  هادی 
روزنامه بانی فیلم(

سمیرا  افتخاری )خبرنگار سینمایی خبرگزاری 
هنر آنلاین(

علی پاکزاد )دبیر فرهنگی سایت اعتماد آنلاین(
خبرگزاری  فرهنگی  )دبیر  پورعرب  پوریا 

ایسکانیوز(
راضیه جباری )دبیر تحریریه خبرگزاری صبا(

حسین جودوی )مدیرکل فرهنگی خبرگزاری 
تسنیم(

محمدصالح حجت الاسلامی )دبیر فرهنگی 
خبرگزاری موج(

و  صدا  خبرگزاری  )خبرنگار  چخماقی  زهرا 
سیما(

خبرنامه  )مدیرمسئول  حیاتی  محمدرضا 
دانشجویان ایران(

مهدی خرم دل )دبیر فرهنگی پایگاه خبری 
تابناک(

نغمه دانش آشتیانی )دبیر سرویس فرهنگ و 
هنر خبرگزاری مهر(

علی رستگار )خبرنگار سینمایی روزنامه جام 
جم(

مرتضی رنجبران )دبیر شیفت شب خبرگزاری 
ایرنا(

احسان سالمی )دبیر فرهنگی روزنامه وطن 
امروز(

محسن سرافراز )مدیرمسئول و سردبیر پایگاه 
خبری دیباچه(

وحید سعیدی )دبیر فرهنگی روزنامه هفت 
صبح(

سارا طالبی زاده )دبیر فرهنگی روزنامه حمایت(
نرگس عاشوری )خبرنگار روزنامه ایران(

آرش فهیم )دبیر فرهنگی روزنامه کیهان(
علیرضا قرائتی )دبیر فرهنگی خبرگزاری آنا(

خبری  سایت  )سردبیر  قربانی نیا  مریم 
فیلم نت نیوز(

کیوان کثیریان )مدیرمسئول و سردبیر سایت 
سینما سینما(

و  فرهنگی  سرویس  )دبیر  کسائیان  دانیال 
هنری خبرگزاری آریا(

داوود کنشلو )خبرنگار سینمایی خبرگزاری 
ایکنا(

حمید محمدی )مدیرکل فرهنگی خبرگزاری 
فارس(

علیرضا مرادی )خبرنگار ارشد خبرگزاری ایرنا(
سمیه مردانی )سردبیر بخش مدیای باشگاه 

خبرنگاران جوان(
سارا مسعودی )دبیر سرویس فرهنگ و هنر 

خبرگزاری میزان(
سیدرضا منتظری )دبیر تحریریه خبرگزاری 

سینماپرس(
گلاویژ نادری )دبیر فرهنگی روزنامه سازندگی(

مریم نراقی )دبیر فرهنگی روزنامه شهروند(
علی نعیمی )دبیر فرهنگی روزنامه صمت(

حامد نیکومرام )خبرنگار پایگاه خبری سوره 
سینما(

لازم به ذکر است افراد بیشتری این بیانیه را 
امضا کرده اند، اما فقط نام یک فرد از هر رسانه 

به عنوان نماینده ذکر شده است.

تنها چیزی که فیلم نامه ی
»همه می دانند« را به اثری 

درخور و قابلِ تحلیل تبدیل 
می کند، تمرکزِ »فرهادی« 
بر تنهایی و خوددرگیریِ 

کاراکترها و نیز تلاشِ موتیف وارِ 
او برای به میان کشیدنِ پای 

تم هایی همانندِ »تردید«، 
»حقیقت«، »پنهان کاری«، 

»قضاوت« و »دروغ« به درونِ 
اثرِ خود، آن هم با هدفِ بیانِ 
دغدغه های تماتیکِ اخلاقی 

و انسانی اش، ویژگیِ مهمِ 
فیلم نامه ی اثر به شمار می آید ...
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

سبک زندگی

پنجره و شیشه چیزهایی است که هر روز در همه جا آن 
ها را اطراف خودمان می بینیم. به همین دلیل هم اغلب 
در خواب مان نیز آن ها را مشاهده می کنیم و تعبیر خواب 
پنجره و شیشه مهم است. در شعر و ادبیات، پنجره معمولا 
برای توصیف فرصت ها و خبرهای جدیدی که در انتظارمان 
است مورد استفاده قرار می گیرد. این فرصت ها اغلب به طور 

استعاری پس از گشودن پنجره برای ما نمایان می شوند.
به همین دلیل می توان گفت که دیدن پنجره و شیشه در 
خواب می تواند تعبیری خاص نیز به همراه داشته باشد و به 
این ترتیب نگرش کلی شما به خواب تان را تغییر دهد. در 
این شماره از منظر علمی به تعبیر خواب »پنجره و شیشه« 

پرداخته ایم.

1. تعبیر کلی دیدن پنجره در خواب
به طور کلی تعبیر خواب پنجره و شیشه آرزوها و نقشه های 
شما برای آینده است. شما در مسیر موفقیت خود با مشکلی 
روبرو خواهید شد که تا وقتی تمام نیرو و توان خود را برای 
مدیریت آن جمع نکنید، همچنان به قوت خود باقی خواهد 
ماند. بدترین کاری که می توانید انجام دهید این است که 

مشکلات را نادیده بگیرید و در انتظار معجزه بنشینید.

2. تعبیر خواب پنجره زندان
همه ما می توانیم ناامیدی موجود در این خواب را احساس 
کنیم و به همین ترتیب این خواب خوابی کاملا منطقی 
است. این خواب نشان دهنده یاس و ناامیدی است که در 

حال حاضر به بخشی از زندگی شما تبدیل شده است.
هر چیزی می تواند علت به وجود آمدن چنین احساساتی 
باشد. به این ترتیب تا زمانی که علت اصلی شکل گرفتن 
چنین احساساتی را شناسایی نکنید نمی توانید خود را از 

این  چرخه شوم نجات دهید.

3. تعبیر خواب شیشه شکسته پنجره
باشد نشان  اگر شیشه پنجره ای در خواب شما شکسته 
دهنده استرس و اضطراب و نگرانی شما است. این استرس 

در نتیجه مشکلات فرد دیگری برای شما به وجود آمده 
است. شما در برابر کمک به این فرد احساس مسئولیت می 
کنید و به همین دلیل استرس و نگرانی را تجربه می کنید.

شما همیشه باید به فکر سلامتی و آرامش خودتان باشید 
و خود را در اولویت قرار دهید زیرا اگر نتوانید از خودتان 

مراقبت کنید، قادر به مراقبت از دیگران نیز نخواهید بود.
اگر در خواب خود شمعی روی پنجره ببینید، تعبیر این 
است که شما یکی از مشکلات موجود در زندگی خود را 
برطرف خواهید کرد. این مشکل می تواند مشکلی شخصی 
باشد که مدت هاست شما را گرفتار کرده است. پس از حل 
این مشکل در نهایت می توانید روی موضوعات بیشتری در 
زندگی تان تمرکز کرده و از تغییر به وجود آمده خوشحال 

و راضی باشید.

5. تعبیر خواب باران روی پنجره
است  آن  نشان دهنده  در خواب  پنجره  روی  باران  دیدن 
که شما در آینده ای نزدیک بسیار موفق خواهید بود. هر 
کاری که در زندگی خصوصی و شخصی خود آغاز می کنید 
موفقیت آمیز خواهد بود. از این فرصت استفاده کنید و به 
ایده های جدیدی فکر کنید که با استفاده از آن ها می توانید 
موقعیت شغلی یا شاید روابط شخصی خود را بهبود ببخشید.

٦. تعبیر خواب پرنده روی پنجره
اگر در خواب پرنده ای را روی پنجره ببینید، نشان دهنده 
اضافه شدن عضو جدیدی به خانواده تان است. یکی از افراد 
خانواده شما به زودی خبر خوشی به شما می دهد یا شاید 
در آینده ای نزدیک عضو جدیدی وارد خانه شما بشود. در 
هر صورت، این خواب نشانه ای بسیار فرخنده و مبارک است.

7. تعبیر خواب پنجره و شیشه بسته
اگر در خواب خود پنجره ای بسته ببینید، این خواب نشان 
دهنده تنهایی و ناامیدی شما است. شاید به تازگی به رابطه 
ای جدی پایان داده اید و اکنون احساس تنهایی و ناامیدی 
را تجربه می کنید. بهترین کار این است که به زندگی خود 

تکانی بدهید و فکر کردن به گذشته را کنار بگذارید زیرا با 
فکر کردن به گذشته هرگز نمی توانید به جلو حرکت کنید.

8. تعبیر خواب پنجره ای خورد شده و داغان
اگر در خواب خود پنجره ای دیدید که خورد شده و تکه تکه 
شده است، این خواب نشان دهنده ناامنی های شما است. 
شما همیشه به وفاداری شریک عاطفی خود شک دارید و 

نمی توانید هیچ کمکی به خودتان بکنید.
این ناامنی ها زائیده ذهن خودتان است و بهتر است پیش 
از آنکه شریک عاطفی خود را قضاوت کنید، سعی کنید تا او 
را بهتر بفهمید و درک کنید. ادامه این رفتارتان می تواند به 
درگیری های جدی تری و شاید پایان رابطه تان منجر شود.

9. تعبیر خواب نشستن روی پنجره
اگر در خواب دیدید که روی پنجره نشسته اید و پاهای تان 
را در هوا نگه داشته اید، نشان دهنده چگونگی نگرش شما 
در مورد خودتان است. دیگران برخی از کارهایی که اخیرا 
انجام داده اید را کارهایی احمقانه می دانند و این باعث شده 
است که آن ها را مجددا مورد بررسی قرار دهید. شاید این 
افراد اشتباه می کنند اما شما برای اینکه مطمئن شوید بهتر 
است تصمیمات خود را ارزیابی کنید و هرگز به قضاوت های 

دیگران حمله نکنید.

10. تعبیر خواب فرار کردن از راه پنجره
اگر در خواب خود را در حال فرار از پنجره ببینید، تعبیر 
آن مشکلاتی است که بر سر راه خود با آن ها روبرو می 
شوید. این مشکلات شما را تحت فشار قرار خواهد داد و 
شما را مجبور می کنند بدون آنکه به پشت سر خود نگاهی 

بیندازید، فرار را بر قرار ترجیح دهید.

قبل از فرار شاید بهتر است که با این مشکلات روبرو شوید 
و یاد بگیرید که چطور آن ها را مدیریت کنید. به این ترتیب 
برای فراری طولانی در حق خودتان لطفی کرده اید و دلیل 

فرار را برای خودتان روشن کرده اید.

11. تعبیر خواب تماشا کردن از پنجره
اگر در خواب خود را در حال تماشای چیزی از پشت پنجره 
ببینید، این خواب نشان دهنده انتظارات شما است. شما 
منتظر هستید اتفاقی رخ دهد یا چیزی تغییر کند تا بتوانید 
بالاخره در زندگی خود قدمی به سمت جلو بردارید. شما 
برای این کار بسیار تلاش کرده اید و اکنون منتظر دریافت 

پاداش تلاش های تان هستید.

12. تعبیر خواب پنجره و شیشه شکسته
اگر در خواب ببینید که پنجره ای را می شکنید تعبیر آن 
است که در رابطه عاطفی خود ناراضی و مایوس خواهید شد. 
شاید شریک عاطفی شما فردی بسیار سرد و کناره گیر است 
و شما علت این رفتار او را نمی دانید. این نارضایتی می تواند 
به شکل رفتار سرد و غیرصمیمی شما نیز نشان داده شود. 
شاید شما هیچ پیشرفتی در رابطه تان مشاهده نمی کنید 
و این موجب می شود به این فکر کنید که دیگر زمان آن 
رسیده است که از هم جدا شده و هریک در مسیر جداگانه 

خود قرار بگیرید.

13. تعبیر خواب پنجره روی شیروانی
اگر در خواب خود پنجره ای را دیدید که رو به آسمان باز می 
شود، این خواب نشانه ای خوشایند است. برکت و خوشحالی 
از آنِ شما خواهد بود و هر کاری که انجام دهید با موفقیت 

روبرو خواهد شد.

معرفی جاذبه های گردشگری و دیدنی 
»قطب جنوب«

1- شبه جزیره قطب جنوب
بسیاری از گردشگران شاید متوجه نباشند که اکثر کشتی ها 
بیشتر وقت خود را اطراف این قطب می گذرانند. این زمینی از 
شمال قطب جنوب و نزدیک به آمریکای جنوبی است. قله قهوه 
ای شکلی که در شمال جزیره قرار گرفته است نتیجه فوران آتش 
فشان میلیون ها سال پیش است. این جزیره امروزه میزبان پنگوئن 

های آدلی و جنتو است.
2- جزیره فریب

این جزیره نقش مهمی در تاریخ قطب جنوب بازی میکند. یکی از 
امن ترین بنادر در قطب جنوب این مکان است که در دهانه آتش 
فشان فعال قرار گرفته است. راه رفتن در امتداد ساحل حس خاصی 
دارد و بخاری که از آن بلند میشود به مراتب گرم تر از اقیانوس یخی 
اطراف آن است. از قرن 19 شکارچیان نهنگ از این محل به عنوان 

یک پناهگاه در برابر طوفان استفاده میکنند. 
3- گذرگاه دریک 

باشد.  ترین گذرگاه های جهان همین  ناشناخته  از  شاید یکی 
گذرگاهی که گردشگران برای وارد شدن به قطب جنوب باید از آن 
عبور کنند. این گذرگاه بعد از آن که کاوشگر سیر فرانسیس دریک 
جسدی را از آب در قرن 16 بیرون کشید نام گذاری شد. به دلیل 
آب های آزاد و موقعیت آنها، موج های خشن و طوفان ها در این 
مسیر امری عادی است. به همین دلیل گردشگران پرواز مستقیم را 

به این منطقه بهتر از سایر موارد میدانند.
4- بندر لاک روی

بندر لاک روی یک بندر طبیعی و یکی از زیباترین جاذبه های 
گردشگری قطب جنوب است. این جزیره در سال 1904 کشف 
شد و فقط یک بار برای صید نهنگ و بعد به عنوان پایگاه نظامی 
بریتانیا مورد استفاده قرار گرفت. در سال 1990 بازسازی شد و در 
اختیار موزه و مغازه کادو فروشی قرار گرفت و درآمد آن صرف حفظ 
بندر لاک روی و دیگر جاهای قطب جنوب میشود. همچنین به 
عنوان پایگاهی برای تحقیق در مورد قطب جنوب نیز مورد استفاده 

قرار میگیرد.

همسر جوان و خوشگل »سلادکوپرتسوف«، 
روز  چند  را  شهرمان  پست خانه ی  رئیس 
قبل، به خاک سپردیم. بعد از پایان مراسم 
آداب  از  پیروی  به  زیبارو،  آن  خاک سپاری 
مجلس  در  نیاکانمان،  و  پدران  سنن  و 
یادبودی که به همین مناسبت در ساختمان 
کردیم.  شرکت  بود  شده  برپا  پست خانه 
هنگامی که بلینی )نوعی نان گرد و نازک 
که خمیر آن از آرد و شیر و شکر و تخم مرغ 
تهیه می شود( آوردند، پیرمردِ زن مرده، به 

تلخی زار زد و گفت:
ــ به این بلینی ها که نگاه می کنم ، یاد زنم 
می افتم - طفلکی مانند همین بلینی ها ، نرم 

و گلگون و خوشگل بود - عین بلینی!
تنی چند سر تکان دادند و اظهار نظر کردند 

که:
ــ-از حق نمی شود گذشت، خانم تان واقعاً 

خوشگل بود - زنی درجه یک!
از  همه  که  بود  خوشگل  آن قدر   - بله  ــ 
آقایان،  ولی   - می شدند  مبهوت  دیدنش 
به خاطر  فقط  را  او  که  نکنید  خیال 
ملکوتی اش  و  خوش  خلق  و  وجاهتش 
دوست می داشتم. نه! در دنیایی که ماه بر 
آن نور می پاشد، این دو خصلت را زن های 
او را به خاطر خصیصه ی  دیگر هم دارند - 
بله، خدا  می داشتم.  دوست  دیگری  روحی 
شوخ  زنی  گرچه  می دانید:  کند   رحمتش 
طبع و جسور و بذله گو و عشوه گر بود با این 
همه نسبت به من وفادار بود. با آن که خودم 
زن  ولی  تمام شود  است 60 سالم  نزدیک 
20 ساله ام دست از پا خطا نمی کرد! هرگز 
اتفاق نیفتاد که به شوهر پیرش خیانت کند!

شماس کلیسا که در جمع ما گرم انباشتن 
شکم خود بود با سرفه ای و لندلندی خوش 
آهنگ، ابراز شک کرد. سلادکوپرتسوف رو 

کرد به او و پرسید:
ــ پس شما حرف های مرا باور نمی کنید؟
شماس، با احساس شرمساری جواب داد:

روزها  این  ولی   نکنم  باور  این که  نه  ــ 
فرنگی  و   به هوا  زن های جوان خیلی سر 
فرانسوی  سس  و  وو  رانده  شده اند  مآب 
می کنید  شک  شما  حرف ها  همین  از  و  
اما من ثابت می کنم! من با توسل به انواع 
حس  استراتژیکی،  اصطلاح  به  شیوه های 
نظامی،  استحکامات  مانند  را  زنم  وفاداری 
و  دارم  رفتاری که من  با  تقویت می کردم. 
می بردم،  کار  به  که  به حیله هایی  توجه  با 
من خیانت  به  نحوی،  به  بتواند  بود  محال 
تا  می زدم  کار  به  نیرنگ  آقایان،  بله  کند. 
می دانید،  نرود.  دست  از  زناشویی ام  بستر 
می مانند.  شب  اسم  به  که  بلدم  کلماتی 
کافیست آن ها را بر زبان بیاورم تا سرم را 
تخت  و  بگذارم  بالش  روی  راحت  با خیال 

بخوابم
ــ منظورتان کدام کلمات است؟

ــ کلمات خیلی ساده. می دانید، در سطح 
می کردم.  سوء  پراکنی های  شایعه  شهر، 
البته شما از این شایعات اطلاع کامل دارید؛ 
مثلًا به هر کسی می رسیدم می گفتم: »زنم 
زالیخواتسکی،  ییچ  آلکس  ایوان  با  آلنا، 
هم  روی  شهربانی مان  رئیس  با  یعنی 
مختصر  همین  شده«  مترسش  و  ریخته 
از  بعد  می کرد.  تخت  را  خیالم  مفید،  و 
جرأت  می خواستم  مرد  شایعه ای،  چنین 

سرتاسر  در  کند.  نگاه  چپ  آلنا  به  و  کند 
شهرمان یکی را نشانم بدهید که از خشم 
باشد. مردها  نداشته  زالیخواتسکی وحشت 
عجله  با  می شدند،  روبرو  زنم  با  که  همین 
از او فاصله می گرفتند تا مبادا خشم رئیس 
برانگیزند. ها ــ ها ــ ها! آخر  شهربانی را 
هر که با این لعبت سبیل کلفت در افتاد، 
ور افتاد! تا چشم بهم بزنی، پنج تا پرونده 
برای آدم، چاق می کند. مثلًا بلد است اسم 
گربه ی کسی را بگذارد: »چارپای سرگردان 
در کوچه« و تحت همین عنوان، پرونده ای 

علیه صاحب گربه درست کند.
دهان،  به  انگشت  و  زده  شگفت  همه مان 

پرسیدیم:
ــ پس زنتان مترس زالیخواتسکی نبود؟!!

ــ نه. این همان حیله ای ست که صحبتش 
همان  این  ها!  ــ  ها  ــ  ها  می کردم  را 
جوان ها  شما  سر  که  گشادی ست  کلاه 

می گذاشتم!
حدود سه دقیقه در سکوت مطلق گذشت. 
نشسته بودیم و مهر سکوت بر لب داشتیم. 
از کلاه گشادی که این پیر خیکی و دماغ 
گنده، سرمان گذاشته بود، دلخور و شرمنده 
و  گشود  دهان  شماس،   ، سرانجام  بودیم. 

لندلندکنان گفت:
ــ خدا اگر بخواهد، باز هم زن می گیری!

»در پست خانه«
نویسنده : آنتوان چخوف

داستان کوتاه

چرخه عمر محصول یا 
product life cycle چیست؟

میزان   product life cycle یا   محصول  عمر  چرخه 
بازار است.  قلم در چهار مرحله ی عمرش در  پیشرفت یک 
چهار مرحله ی چرخه ی عمر عبارت اند از: معرفی )ظهور(، 
رشد، بلوغ، و افول ) زوال( هستند. هر محصول یک چرخه ی 
عمر دارد و زمانِ سپری شده در هر مرحله از محصولی به 

محصول دیگر متفاوت است.
چرخه ی عمر از دل مراحل

در مرحله ی معرفی محصول به بازار می آید و کسب و کار در 
روی نردبانِ فروش به دنبال یک جای پای محکم است:

ایجاد برند و حصول اطمینان از بازارِ کیفیت محصول جدید.
بازار،  به  ورود  برای  اولیه  پایین  قیمت گذاری  سیاست  یک 
هرچند با رقابت کم، قیمت ممکن است در آغاز برای جبرانِ 

بهایای توسعه بالا باشد.
انتخاب یک مدل توزیع برای رساندن محصول به بازار.

ارتقاء محصول از طریق نشانه  گرفتن آن در گروه های هدف 
خاصی مانند انجمن های برخط.

پس از معرفی موفقیت آمیز نوبت به مرحله ی رشد می رسد. 
این مرحله به دنبال گرفتن توسعه ها در نخستین مرحله تا 

مرحله ی دیگری خواهد بود از طریق:
حفظ کیفیت محصول و افزودن هر خدمات یا حمایت اضافه ای 

که در طول معرفی روشن می شود.
نگهداری قیمت در یک سطح خوب برای حفظ رشد فروش.

افزایش توزیع و منبع یابی روش های جدید و سریع ترِ رساندن 
محصول به قفسه ها.

کمپین های بازاریابی که مخاطب وسیع تر و رشد سهامِ بازار 
برای محصول را هدف قرار می دهد.

با ایجاد رشد، بلوغ مرحله ی بعدی چرخه ی عمر است. کسب و 
کار با این از طریق موارد زیر برخورد می کند:

افزودن ویژگی هایی که باعث تفاوت محصول از رقبای اجتناب 
ناپذیری خواهد شد که به بازار وارد می شوند.

کاهش قیمت برای مقابله با رقابت.
تجدید نظر کانال های توزیع و استفاده از مشوق هایی برای 
اولویت  در  اصلی  محصول  ذخیره ی  به  فروشگاه ها  تشویق 

نسبت به تازه واردها.
را  میان محصولات  تفاوت  دادن  نشان  که  ارتقاء های جدید 

هدف خود قرار می دهد.
را در نظر  زیر  اتفاق می افتد کسب و کار موارد  افول  وقتی 

خواهد گرفت:
یا  ویژگی ها  یا حذفِ  افزودن  اما  بازار  در  نگهداری محصول 

یافتن استفاده های جدید برای آن.
کاستن بهایا و تولید و نگهداری آن فقط برای یک بخش آرام 

از بازار.
تنزیل محصول یا فروش حقوق محصول به شرکتی دیگر.

با حفظ یک ماندگاری قدرتمند در چهار مرحله ی چرخه ی 
عمر یک محصول، یک کسب و کار می تواند بازده ها را بیشینه 
کند و بفهمد چه زمان برای بریدن از آن محصول مناسب است. 
با انجام ندادن این کار ممکن است برای کسب و کار بهایایی به 
بار بیاید و به یک چرخه ی عمر محدود برای محصول بینجامد.

اقتصاد

حیواناتی که مقدس اند و پرستش می شوند )2(
از »مار« تا »گاو«!

اگر از یک مسیحی مدرن درباره ی حلول بپرسید به شما خواهد 
گفت حلول زمانی است که خدا تصمیم می گیرد در قالب انسان 
وارد دنیا شود. اما ادیان دیگر چنین دیدگاه محدودی نسبت به 
حلول ندارند. ممکن است یک خدا انتخاب کند که درخت، صخره، 
صاعقه، یا حتی یک حیوان شود. حلول به این معنی است که یک 
ذات الهی تجسم فیزیکی یافته است. برخی حیوانات فقط به خاطر 

ارتباط شان با یک خدا یا الهه مقدس شمرده می شوند.
1-معبد مار پلنگ

معبد آزور کلود در پنانگ که بیش تر به نام معبد مار معروف است، 
به افتخار یک کاهن بودایی به نام چور سو کانگ تاسیس شد. او 
یک شفادهنده ای مشهور و مردی مقدس بود. این کاهن به قدری 
مقدس بود که به جای دور کردن افعی های سمی به آنها پناه و 
امنیت می داد. هنگامی که معبد ساخته شد، بر اساس افسانه ها 
مارها به سوی آن سرازیر شدند، به طوری که انگار آن کاهن هنوز 
آن جا بود از آنها محافظت می کرد.مارهای معبد شامل افعی های 
گودال با نیشی زهرآگین و کشنده بود. علامت های داخل معبد 
به بازدیدکنندگان هشدار می دهد که این خزندگان سمی را لمس 
نکنند. برای کمک به آرام کردن مارها در یک منقل بزرگ در مقابل 
معبد عود سوزانده می شود. از آن جا که ممکن است دود برای آرام 
کردن مارها کافی نباشد و نشانه ها برای هشدار به بازدیدکنندگان 
موثر نباشد، ظاهرا امروزه دندان های نیش مارهای معبد کشیده 

می شود اما هنوز در زمره حیوانات مقدس قرار دارند.
2-بزهای خوکانا 

به نظر می رسد بزهای خوکانا ارزش بسیار زیادی داشته باشند. 
چون در اطراف یکی از شهرهای نپال پرسه می زنند و ماشین ها 
و موتورسیکلت ها مجبور هستند از سر آنها کنار بروند. این بزها به 
الهه ای به نام رودرایانی تعلق دارند، که الهه ی دیگری به نام دورگا در 
او حلول کرده است. این بزها یا به عبارت بهتر حیوانات مقدس آزاد 
هستند که هر جا دوست داشتند پرسه بزنند و در هر زمینی که 
سر راه شان است بچرند. اگر کسی عامدانه یا اتفاقی به بزها آسیب 
برساند نفرین این الهه دامن اش را می گیرد. برخی می گویند حتی 
ممکن است به خاطر بدرفتاری با بزها بمیرند. این باعث می شود 

آن چه برای برخی بزها اتفاق می افتد حتی مرموزتر باشد.
3-گاو مظفرنگار

مجسمه ی گاو در هند گاهی درگیری های سیاسی و گاهی تراژدی 
به بار می آورد. در بیشتر ایالت های هند ذبح گاو مجاز نیست، و اگر 
کسی مشکوک به خوردن گوشت گاو باشد جمعیت به سوی او 
هجوم برده و او را زجرکش می کنند. هرچند بسیاری از هندوها 
گاو را موجودی خاص می  دانند، اما برخی موارد وجود دارد که گاو 

مقدس پنداشته می شود.
در 2017 یک گاو ماده با نقص هایی در جمجمه در مظفرنگار به 
دنیا آمد که برخی فکر می کردند چهره ای انسانی به آن داده است. 
این گوساله خیلی زود پس از تولد مرد برای تماشای آن چه معجزه 
قلمداد شده بود اما افراد زیادی جمع شدند. برخی فکر می کردند 
خدای ویشنو در آن گوساله حلول کرده، در حالی که برخی دیگر 
توضیحی طبیعی تر را ترجیح می دادند. گوساله از نقص های شدید 
مادرزادی رنج می برد. صاحب این گوساله قصد داشت حیوان را 
بسوزاند و برای آن معبد بسازد. در میان حیوانات مقدس حتما 

درباره گاورپرستی چیزهای زیادی شنیده اید.

حیات وحش

تفسیر خواب هایی که همه ما تا به حال دیده ایم )19(

»پنجره و شیشه« و معانی متفاوت 
و واقعی آن در رویا

دیدنی ها

رونوشت آگهی حصر وراثت  
آقای حکمت اله خلج دارای شناسنامه شماره 2 به شرح دادخواست به کلاسه 971124 این شورا درخواست 
گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان مجتبی خلج بشناسنامه شماره 44 در تاریخ 

1396/12/23 اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 
1- حکمت اله خلج ت ت 1316/12/21 ش ش 2 فرزند صدراله - پدر متوفی 

2- مرضیه امامی بزرگی ت ت 1351/8/2 ش ش 6119 فرزند ابوتراب - همسر متوفی 
3- محدثه خلج ت ت 1371/3/24 ش ش 0310708354 فرزند مجتبی - دختر متوفی 

4- مهدیه خلج ت ت 1370/1/4 ش ش 0310478197 فرزند مجتبی - دختر متوفی 
5- ستاره خلج ت ت 1325/2/2 ش ش 1 فرزند حسین - مادر متوفی 

6- نرگس خلج ت ت 1382/8/12 ش ش 0312800207 فرزند مجتبی - دختر متوفی 
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا هرکسی اعتراضی 
دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم 

دارد والا گواهی صادر خواهد شد%م   97/30029/ف
رئیس شعبه 2 شورای حل اختلاف کرج

رونوشت آگهی حصر وراثت  
العابدین قلی پور دارای شناسنامه شماره 277 به شرح دادخواست به  آقای زین 
کلاسه 97/1414/8 این شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح 
تاریخ  در   031-046621-0 شماره  بشناسنامه  پور  قلی  رضا  شادروان  که  داده 
1397/9/15 اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم 

منحصر است به: 
1-زین العابدین قلی پور متولد 1331 ش ش 277 فرزند حاجعلی پدر متوفی 

2-اصلی قلی پور متولد 1334 ش ش 308 فرزند عیسی مادر متوفی 
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید 
تا هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین 

اگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد%م
97/87321/ف

رئیس شعبه شورای حل اختلاف کرج

در کوچه اي چهار خیاط مغازه داشتند. همیشه با هم بحث مي کردند. یک روز، 
اولین خیاط یک تابلو بالاي مغازه اش نصب کرد. روي تابلو نوشته شده بود: 
»بهترین خیاط شهر« دومین خیاط روي تابلوي بالاي سردر مغازه اش نوشت: 

»بهترین خیاط کشور« سومین خیاط نوشت: »بهترین خیاط دنیا«

چهارمین خیاط وقتي با این واقعه مواجه شد روي یک برگه کوچک با یک 
خط کوچک نوشت: »بهترین خیاط این کوچه« قرار نیست دنیامون رو بزرگ 
کنیم که توش گم بشیم، تو همون دنیایی که هستیم میشه خودمون رو بزرگ 

نشون بدیم!

بهترین خیاط
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ورزشی

تکواندو گفت: در حوزه  ملی  تیم  سرمربی 
مدیریت منابع انسانی و استراتژیک، اخلاق 
و فرهنگ، فنی، روحی و روانی، رسانه، بنده 
مشاورین بسیار توانمندی را کنارم دارم که 
بسیار دقیق و حساب شده تک تک مسایل 
و موضوعات را با هم فکری و حوصله مورد 

تبادل نظر کارشناسی قرار می دهیم.
به گزارش»دنیای هوادار«، فریبرز عسکری در 
پاسخ به این سوال که گویا شما روی گذشته با 
حضور در خانه تکواندو رقابت های تکواندوکاران 
حاضر در لیگ برتر را از نزدیک تماشا کردید 
تکواندوکاران  رقابت های  درمورد  شما  نظر 
حاضر در لیگ برتر چیست، گفت: بله من 
لیگ  مسابقات  تماشای  برای  گذشته  روز 
برتر تکواندو در سالن حضور داشتم و رقابت 
همه تکواندوکاران حاضر در این مسابقات را 
از نزدیک دیدم. بازی های خوب و حساسی 
را شاهد بودیم، همه تیم ها برای رسیدن به 
جام قهرمانی در تلاش هستند. ضمن اینکه 
باید اینطور بگویم رقابت های هفته گذشته و 
روز گذشته )دوشنبه( با یکدیگر تفاوت داشت. 

رقابت های دیروز تحت تاثیر مسابقات انتخابی 
آزاد قهرمانی کشور قرار داشت و شاهد بودیم 
یک مقدار رقابت تکواندوکاران روز گذشته 

کمتر بود. 
وی در پاسخ به این سوال که آیا قبول دارید 
که تکواندوکاران حاضر در لیگ برتر با استرس 
و  نشوند  مصدومیت  دچار  تا  کردند  مبارزه 
فرصت حضور در اردوهای تیم ملی را از دست 
ندهند، گفت: قطعا با این موضوع موافق هستم 
و صد البته که این طبیعی است چون بچه ها 
نمی خواستند پیش از انتخابی قهرمانی کشور 
ریسک کنند و مصدوم شوند. به هر حال ما 
مسابقات مهمی را پیش رو داریم و از دوازدهم 
تکواندوکاران  همه  ماه  دی  پانزدهم  تا  دی 
مدعی می توانند در قهرمانی کشور و ورود به 

اردوهای تیم ملی شرکت کنند. 
عسکری در پاسخ به این سوال که تکواندو تا 
پایان سال 97 هیچ رقابت بین المللی پیش 
رو نخواهد داشت چه برنامه ای برای حفظ 
آمادگی ملی پوشان در نظر دارید گفت: بله 
ما تا پایان سال جاری هیچ اعزام به مسابقات 

برون مرزی نخواهیم داشت اما از ششم تا 
دوازدهم اسفند ماه مسابقات جام باشگاه های 
فدراسیون  ریاست  جام  و  فجر  جام  آسیا، 
جهانی را پیش رو داریم. مسابقات جام فجر و 
جام باشگاه های آسیا هر کدام 10 امتیاز دارند 
و مسابقات فدراسیون جهانی 20 امتیاز دارد. 
این فرصت خوبی است که بچه ها 40 امتیاز 

کسب کنند. 
سرمربی تیم ملی تکواندو در پاسخ به این 
سوال که آیا با گزینه جدی به عنوان دستیار 
خیر،  یا  رسیده اید  توافق  به  ملی  تیم  در 
اظهار داشت: در بعد انتخاب مربی و اضافه 
شدن به تیم ملی در جهت تسریع امورات 
پیش رو، چندین گزینه مختلف را با کمک 
مشاورین، بالغ 45 روز طی چندین مرحله 

جلسه مورد ارزیابی و آنالیز قرار داده ایم که 
به لحاظ حساسیت مسابقات قهرمانی جهان 
بدنبال فردی بوده ایم که در ابعاد مد نظر 
گرفته شده، بتواند منویات ما را تامین کند. 
برای  که  کاراکترهایی  و  عوامل  مهمترین 
انتخاب مربی لحاظ شده، سابقه قهرمانی در 
سطوح بین المللی، سوابق تجربی مربیگری 
چه در داخل ایران و چه در سطح بین المللی، 
اخلاق مداری، اعتقاد و انضباط و همچنین 
بعد روحی و روانی فرد مورد نظر در تقابل با 
برخورد و ارتباط گیری با ملی پوشان و مسلط 
از جمله  بودن در شرایط سخت مسابقات 
پارامترهای انتخاب بوده است. قطعا گزینه 
نهایی طی چند روز آینده پس از نهایی شدن 

توافق از طریق خبرگزاری ها اعلام می شود.

سرمربی تیم ملی کشتی آزاد گفت: طبیعی است 
که من الان نگران آینده باشم و اینکه چه کسی 

رییس فدراسیون می شود.

به گزارش»دنیای هوادار«، غلامرضا محمدی بعد 
از 6 سال به راس تیم ملی کشتی آزاد برگشته و در 
اولین گام سعی کرده همه پتانسیل کشتی ایران را 
دور هم جمع کند. نتایجی که در 2 سال اخیر در 
مسابقات جهانی کسب شده، نشان می دهد حال و 
روز کشتی آزاد ایران خیلی خوب نیست. محمدی 
که قبل از روی کار آمدن خادم تیمش را برای 
المپیک 2012 آماده می کرد، حالا برگشته تا کار 

نیمه تمام خود را در المپیک 2020 تمام کند.
نفراتی مثل رضا یزدانی، مهدی تقوی و  حضور 
حسن رحیمی در اردو نشان می دهد باتجربه ها 
سهم ویژه ای در افکار سرمربی جدید تیم ملی 
دارند؛ اگرچه جوان های زیادی هم در اردوی تیم 

ملی به چشم می خورند.
در آخرین روز از اولین اردوی تیم ملی کشتی آزاد با 
سرمربیگری غلامرضا محمدی، با او همکلام شدیم. 
در ادامه مشروح صحبت های سرمربی تیم ملی 

کشتی آزاد را با خبرنگار »ورزش سه« می خوانید.

فکر می کردند با این نفرات 
حاشیه درست شود

جو خیلی خوب، آرام و بانشاطی در اردوی تیم 

ملی حاکم بود. این در حالی است که ما آمدیم و 
اکثر باتجربه ها را در کنار جوان ترها دعوت کردیم. 
شاید خیلی ها فکر می کردند حاشیه هایی درست 
شود؛ اما آنقدر وفاق و همدلی در اردو موج می زد 
که شخصا خیلی راضی هستم. بقیه مربیان و حتی 
خود کشتی گیران نیز از این جو لذت بردند. رفاقت 
و دوستی بین همه کشتی گیران و مربیان هست؛ 

اگرچه کار هم سرجای خودش است.

کیفیت جام تختی امسال بالا می رود
از هفته آینده اردوی دیگری را آغاز می کنیم. بعد از 
مرحله اول انتخابی، شنبه آینده اسامی اردونشینان 
را اعلام خواهیم کرد و اردوی ما با حضور نفرات 
تختی  تا جام  اردو  استارت می خورد. 2  جدید 
داریم که برای این مسابقات به کرمانشاه می رویم. 
صحبتی شده که جام تختی در سیستم رنکینگ 
جهانی نباشد که من صددرصد موافق این اتفاق 
هستم. دلیلش هم این است که ما بتوانیم تعداد 
بیشتری از کشتی گیران را در این میدان روی 
بود،  رنکینگ  سیستم  در  اگر  بفرستیم.  تشک 
محدودیت داشتیم؛ اما با این شرایط فکر می کنم 
جام تختی امسال کیفیت و کمیت بالایی داشته 
باشد. جام تختی قطعا یکی از مراحل مهم انتخابی 
آن  کنار  در  شود.  می  محسوب  کادرفنی  برای 
تورنمنت هایی هم داریم که دارای رنکینگ هستند 

و ما باید از آن ها شرکت کنیم.

غیبت حسن یزدانی، تقوی و رحیمی
با هماهنگی بود

روز آخر اردوی ماست و برخی از نفرات با هماهنگی 
امروز حضور نداشتند. حسن یزدانی که شب گذشته 
کمیل  برگشت.  به شهرش  و  کرد  ترک  را  اردو 
قاسمی سرماخورده بود. سیداحمد محمدی هم با 
اینکه در محل تمرین حضور داشت، سرماخورده 
بود و نتوانست تمرین کند. مهدی تقوی دیروز رفت 
چون امتحان داشت. حسن رحیمی هم بیمار بود 
و نتوانست در این اردو باشد؛ اما دیروز آمد و او 
را دیدیم. همه چیز هماهنگ است؛ اما متاسفانه 
سرماخوردگی ها کمی ما را اذیت کرد که به آنها 

استراحت دادیم.

یزدانی و تقوی می توانند به المپیک برسند
حضور نفراتی مثل رضا یزدانی و مهدی تقوی که 
چند سالی از تیم ملی دور بودند، کاملا مثبت بود. 
آنها با کادرفنی هماهنگ هستند و در چارچوب 
تیم ملی قرار می گیرند. حضور این نفرات شاخص 
تعدادی  هست.  هم  جوان ترها  برای  انگیزه ای 
از  هستند،  اردو  در  الان  که  کشتی گیرانی  از 
تیم های نوجوانان و جوانان آمدند. این یک اتفاق 
خوب است. حضور جوان ها و باتجربه ها کنار هم 
رقابت به وجود می آورد و به نفع کشتی است. در 
مسیری که پیش رو داریم، مشخص می شود این 
کشتی گیران باتجربه توانایی ادامه کار دارند یا خیر. 

قطعا میدان هایی برای آنها در نظر می گیریم که 
باید خودشان را نشان دهند. اگر در اردوها باشند و 
آمادگی خود را حفظ کنند، قطعا از باتجربه ها نیز 

در میادین بزرگ حتی المپیک استفاده می کنیم.

نه باندی دارم، نه به کسی وصلم
برای ریاست فدراسیون  از دوستان  اینکه برخی 
کشتی تلاش می کنند، حق طبیعی شان است. هر 
کسی برای اثبات شایستگی خودش می تواند تلاش 
کند. روحیه من اینطور است که هیچ وقت به کسی 
وصل نبودم و سعی کردم روی پای خودم بایستم. 
هر جایی کشتی نیاز داشته، من آمدم و کمک 
کردم. من مدیون کشتی هستم؛ اما نه باندی دارم 
و نه به کسی وصلم. الان حمید بنی تمیم سرپرست 
این  در  کرد  احساس  و  است  فدراسیون کشتی 
بحرانی که وجود داشت، من می توانم تیم ملی را 

کمک کنم. من هم سعی کردم به کشتی کمک 
کنم. کارنامه و توانمندی همه افراد مشخص است.

طبیعی است نگران آینده خودم
و کشتی باشم

و  برسد  آرامش  به  زودتر  ما  کشتی  امیدوارم 
تکلیفش مشخص شود. نه از کسی حمایت می 
کنم و نه قصدی برای دخالت در انتخابات دارم. 
باشم و  آینده  طبیعی است که من الان نگران 
اینکه چه کسی رییس فدراسیون می شود. آیا 
رییس جدید می خواهد با من کار کند یا خیر! با 
این حال امیدوارم هر چه به خیر و صلاح کشتی 
است، اتفاق بیفتد. من اگر صحبتی می کنم، فقط 
کارهای  و  منافع  دنبال  است.  کشتی  خاطر  به 
این  نیستم و اصلا  از کشتی  بیرون  ای  حاشیه 

کارها را بلد نیستم.

رضا یزدانی و مهدی تقوی می توانند به المپیک برسند

غلامرضا محمدی: نه باندی دارم و نه به کسی وصلم

پیست دیزین میزبان رقابت های 
پارااسکی آسیا شد

رئیس هیات آلپاین البرز گفت: رقابت های پارااسکی آلپاین و 
اسنوبرد اسکی آسیا به میزبانی پیست بین المللی دیزین کرج 

برگزار می شود.
به گزارش»دنیای هوادار«،صادق کلهرافزود: این رقابت ها در 2 رشته 
مارپیچ بزرگ و کوچک با حضور ورزشکارانی از کشورهای آسیایی از 

12 تا 16 بهمن ماه امسال در پیست دیزین برگزار می شود.
وی اضافه کرد: با هدف آمادگی ورزشکاران ایرانی برای شرکت در 
این دوره از رقابت ها، 30 ورزشکار جانباز و معلول کشورمان از 
هشتم تا سیزدهم دی ماه در اردویی که در این پیست برگزار می 

شود شرکت خواهند کرد.
کلهر با اشاره به برگزاری رقابت های اسکی نونهالان و نوجوانان 
آسیا به میزبانی کره جنوبی در 2 رشته مارپیچ بزرگ و کوچک در 
اسفندماه اظهار داشت: به همین منظور از 15 دی ماه به مدت 2 
هفته اردو نوجوانان و نونهالان با شرکت 10 ورزشکار ایرانی 12 تا 

16 سال برگزار می شود.

هشتگرد،  میزبان همایش پیاده روی 
خانوادگی »صبح ونشاط«

روی  پیاده  بزرگ  همایش  برگزاری  از  شمیرانی  اله  قدرت 
خانوادگی در شهر هشتگرد با عنوان صبح و نشاط در روز جمعه 

هفتم دیماه خبرداد.
به گزارش»دنیای هوادار«،قدرت اله شمیرانی سرپرست هیئت 
ورزش های همگانی استان البرز در گفتگو با خبرنگار قدس 
آنلاین اظهار کرد: همایش پیاده روی خانوادگی شهرهشتگرد از 
ساعت 8 صبح روز هفتم دیماه وبا حضور مردم ورزش دوست 

برگزار خواهد شد.
وی افزود: این همایش در قالب برنامه صبح ونشاط از شبکه سوم 
رسانه ملی پخش خواهد شد و به قید قرعه جوایز ارزنده ای از 
جمله یک دستگاه خودرو به شرکت کنندگان اهدا خواهد شد.

شمیرانی با بیان اینکه در سال جاری البرز میزبان یک دوره از 
همایش های صبح نشاط در کرج بوده است گفت: خوشبختانه 
دومین  هشتگرد  شهرداری  و  ساوجبلاغ  فرماندار  همراهی  با 
همایش کشوری صبح ونشاط در شهر هشتگرد برگزار می شود.

با پیگیری های هیئت استان و علاقمندی  وی تصریح کرد: 
شهرستان ها موافقت لازم برای برگزاری همایش پیاده روی 
خانوادگی را برای اشتهارد و نظرآباد گرفته ایم که در حال احضر 

تاریخ پنجم بهمن برای اشتهارد قطعی شده است.

اخبار استان

برای قائدی؛ کمی ناراحت باش لطفا!
اینکه دادگاه در نهایت چه حکمی بابت پرونده تصادف مهدی 
قائدی صادر خواهد کرد فعلا مشخص نیست. برخی رسانه ها 
خبر داده اند رانندگی کردن قائدی فاقد گواهینامه در آن خودرو 
محرز شده اما خود قائدی تکذیب می کند. حالا کل این ماجرا 
یک مسئله دیگر است، اما فعلا این بی خیالی جناب فوتبالیست 
بیشتر از هر چیز دیگری آدم را آزار می دهد. مگر می شود یک 
نوجوان در اتومبیلی باشد که نزدیک ترین دوستش را به کام 
مرگ کشانده و برای همیشه چشمان او را بسته، اما خودش 
اینقدر بی تفاوت و خونسرد باشد؟ البته که از قائدی انتظار نداریم 
تا ابد زانوی غم بغل بگیرد اما این حجم از استوری های شاد و 
بی خیالی و محول کردن همه  چیز به قانون و بیمه و... هم آدم را 
می ترساند از نسلی که تازه پشت سبیلش سبز شده است. نکند 
ارزش قائل شدن برای رفاقت و جان آدم ها هم دیگر مال سنتی ها 

و قدیمی هاست؟

نگاه هوادار

فینال لیگ برتر فوتسال
در هفته بیست و دوم

در حساسترین بازی هفته بیست و دوم لیگ برتر فوتسال فردا 
دو تیم گیتی پسند و مس سونگون مقابل هم قرار می گیرند.

به گزارش»دنیای هوادار«،هفته بیست و دوم لیگ برتر فوتسال 
فردا چهارشنبه در شهرهای مختلف برگزار می شود. بدون شک 
جذابترین و حساسترین بازی این هفته را باید جدال گیتی پسند 

صدرنشین با مس سونگون، تیم رده دومی جدول دانست.
گیتی پسند که در حال حاضر با 55 امتیاز در صدر جدول 
قرار دارد، در شرایطی ایده آل مقابل مس قرار می گیرد. گیتی 
پسند تا اینجای کار بهترین خط حمله و خط دفاع لیگ برتر 

)90 گل زده و 44 گل خورده( را در اختیار دارد.
هرچند دیدار رفت دو تیم در تبریز با نتیجه 4 بر 3 به سود 
مس تمام شد، اما گیتی پسند به تدریج شرایط بهتری پیدا 
کرد و توانست اختلاف امتیازش را در بالای جدول با تیم مس 

به عدد پنج برساند.
تغییرات مدیریتی و فنی و همچنین جدایی  از  بعد  مس 
محمدرضا سنگ سفیدی، در چند مسابقه افت و خیز داشت. 
باوجود اینکه قهرمان لیگ در پایان مرحله پلی آف مشخص 
می شود اما نتیجه جدال حیثیتی مس و گیتی پسند برای هر 

دو تیم اهمیت زیادی دارد.

نیمکت تو را صدا می زند
پرسپولیس به هر سختی ای که بود توانست دوره محرومیت خود 
را پشت سر بگذارد و حالا می تواند بعد از مدت ها تیمی قدرتمند 
را آماده نیم فصل دوم و همچنین دور جدید لیگ قهرمانان کند. 
سرخپوشان بعد از محرومیت از 2پنجره نقل و انتقالات با موجودی 
خود وارد مسابقات شدند و جداشدن چند بازیکن مانند مهدی 
طارمی، صادق محرمی، فرشاد احمدزاده، محسن مسلمان و البته 
وحید امیری هم باعث شد که تیم برانکو عملا تنها با 12بازیکن 
در هر مسابقه بازی کند و روی نیمکت هم چند بازیکن جوان 
فهرست  ایران  ترک  از  پیش  برانکو  دلیل  به همین  بنشینند؛ 
بازیکنان خود را در اختیار مسئولان باشگاه قرار داد تا مذاکرات 
با نفرات مورد نظر او آغاز شود. البته پرسپولیس در ابتدای فصل 
با بازیکنانی مانند سروش رفیعی، مهدی شیری، مهدی شریفی و 
مهدی ترابی به توافق رسید و این بازیکنان از ابتدای نیم فصل دوم 
می توانند برای پرسپولیس به میدان بروند. سرمربی سرخپوشان 
به دنبال یک دفاع چپ هم می گردد که از محمد نادری نام برده 
می شود. همچنین برانکو به باشگاه اعلام کرده که از بین طارمی یا 

گوچی یک نفر باید جذب شود.
با وجود این، در شرایطی که فعلا تمرینات پرسپولیس تعطیل 
خواهد بود و بعد از آن اردوی سرخپوشان آغاز می شود، از حالا 
دغدغه بین بازیکنان پرسپولیس درخصوص آینده خود شکل 
گرفته است. برخلاف نیم فصل اول سرخپوشان دیگر از کمبود 
بازیکن رنج نمی برند و باید دید سرمربی پرسپولیس که نشان 
داده به راحتی دست به ترکیب خود نمی زند کدام بازیکن را 

نیمکت نشین خواهد کرد.

احتمال نیمکت نشینی شیری
در خط دفاع، برانکو قطعا از شجاع و سیدجلال استفاده خواهد 
کرد اما در دفاع چپ با وجود خرید احتمالی پرسپولیس باید دید 
برانکو چه تصمیمی خواهد گرفت. اما در دفاع راست برانکو در 
شرایطی که مهدی شیری را برای این پست خریداری کرده ولی 
احتمال دارد با توجه به عملکرد خوب سیامک نعمتی این بازیکن 

همچنان در دفاع راست به میدان برود.

آقای پاس گل بیرون می رود؟
هافبک  در خط  دوم  نیم فصل  در  برانکو  بزرگ ترین چالش 
خواهد بود. سرمربی پرسپولیس در خط هافبک حالا نفراتی 
مانند کمال، نوراللهی، رسن، عالیشاه، نعمتی،  سروش و ترابی 
را در اختیار دارد و با وجود این، مشخص نیست چه نفراتی 
بیرون خواهند نشست. برانکو البته روی بازی رسن، نوراللهی، 
سروش و کمال وسواس زیادی دارد و شاید با بردن ترابی به 
خط حمله و نعمتی به دفاع راست این تنها عالیشاه باشد که 

بیرون از ترکیب پرسپولیس قرار بگیرد.

آقای گل شاید روی نیمکت!
در خط حمله برای نیم فصل دوم با اضافه شدن ترابی و شریفی و 
احتمالا طارمی یا گوچی در کنار علی پور و منشا، برانکو کار بسیار 
مشکلی برای انتخاب نفر خواهد داشت. اگر برانکو در خط هافبک 
از ترابی استفاده نکند این بازیکن در خط حمله بازی خواهد کرد 
و در کنار ترابی درصورت آمدن گوچی یا طارمی احتمالا یکی 
از این دو نفر قرار خواهد گرفت و به این ترتیب شاید حتی آقای 

گل فصل گذشته پرسپولیس روی نیمکت برود.

سوژه روز

سرمربی تیم والیبال خاتم اردکان گفت: 
برای تقویت تیم خاتم در نیم فصل دوم 
به دنبال  والیبال  برتر  رقابت های لیگ 
و قدرتی زن  بازیکن سرعتی  جذب دو 

هستیم.

به گزارش»دنیای هوادار«،تیم والیبال 
فصل  نیم  پایان  در  اردکان  خاتم 
والیبال  برتر  لیگ  رقابت های  نخست 
 3 پیروزی،   9 کسب  با  شد  موفق 
شکست و مجموع امتیاز 26 و تنها با 
یک اختلاف امتیاز کمتر از تیم پیکان 
تهران در رده سوم جدول رده بندی 

قرار گیرد.
تیم  سرمربی  سالک  محمدرضا 

درباره  اردکان  خاتم  سالک  والیبال 
دوم  فصل  نیم  برای  بازیکن  جذب 
گفت:  والیبال  برتر  لیگ  رقابت های 
جهت  در  و  دوم  فصل  نیم  برای 
بازیکن  دو  جذب  قصد  تیم،  تقویت 
داریم.  زن  قدرتی  و  زن  سرعتی 
قطعی  توافق  به  بازیکنی  با  هنوز 
و  جذب  دنبال  به  ولی  نرسیده ایم 

تقویت تیم هستیم.
سالک درباره جدایی دو بازیکن تیمش 
گفت: صنوبر و نظری افشار را به دلیل 
برخی از مشکلات از دست دادیم. به 
همکاری  ادامه  برای  شرایط  هرحال 
مهیا نبود و آنها نیز تمایلی برای ادامه 
مشکلی  مالی  نظر  از  نداشتند.  کار 

نداریم و طبق تعهداتی که داشتیم به 
آن عمل کرده ایم.

ادامه  در  خاتم  والیبال  تیم  سرمربی 
درباره برنامه تیم خاتم در نیم فصل 
دوم رقابت ها افزود: سعی می کنیم دو 
بازیکن خوب جذب کنیم که بتوانند 
به تیم کمک کنند و نمایش بهتری 
به دور رفت  نسبت  برگشت  در دور 

داشته باشیم.
رقابت های  در  قهرمانی  درباره  وی 
هدف  فعلا  گفت:  والیبال  برتر  لیگ 
گذاری تیم حضور در جمع چهار تیم 
و راهیابی به مرحله پلی آف است و 
سپس پله به پله برای قهرمانی تلاش 

خواهیم کرد.

سرمربی والیبال خاتم اردکان:

هدفمان حضور در پلی آف است
و  اردو  مربی،  گفت:  حدادی  احسان 
تمرینات خاص نمی خواهم، حقوق که 
نمی دهید احترام هم که نمی گذارید 
حداقل یک مربی برای ما پیدا کنید تا 

بتوانیم تمرین کنیم.

احسان  هوادار«،  گزارش»دنیای  به 
حدادی که به همراه حسین توکلی به 
خانه کشتی رفته بود اظهار کرد: به خانه 
مربی!  پیدا کردن  برای  آمدیم  کشتی 
چون گفته بودند که شاید فدراسیون 
کشتی بتواند مربی برایمان پیدا کند، 
باید ببینیم که می توانند برای ما مربی 
انتخاب کنند چون فدراسیون خودمان 
که نمی تواند! یکسری مشکلات در مورد 

مربی و تمرین رخ داده که تا امروز انجام 
نشده است. سه ماه هم گذشته و من از 
همه ورزشکاران دنیا عقب افتادم. هیچ 

کس هم در فدراسیون پاسخگو نیست.
وی ادامه داد: دیروز هم با صالحی 
امیری جلسه داشتیم. صالحی گفت 
تمام سعی خود را می کند که زودتر 
مشکلات برطرف شود. آقای صالحی 
امیری همیشه به ورزشکاران لطف 
فدراسیون  رییس  کیهانی  دارد. 
گفته بود که صالحی، شخص وزیر 
و کمیته اجرایی نسبت به من موضع 
دارند. دیروز صحبتی که در کمیته 
داشتیم صالحی امیری این موضوع 

را تکذیب کرد.

حدادی خاطرنشان کرد: من هم قبلا 
با صالحی امیری جلسه داشتم، او مرد 
با شخصیت و عاشق ورزشکاران است، 
اما دوستان در کمیته و وزارت ورزش 
که  کنند  می  مطرح  را  هایی  حرف 
احسان نمی تواند مدال بگیرد. اما فکر 
می کنم که این دوستان نمی توانند 
تواند  می  کسی  کنند.  کارشناسی 
خودش  که  کند  را  کارشناسی  این 
مدال المپیک داشته باشد. کسی که 
کارشناسی می کند مثلا طلای بازی 
های آسیایی دارد پس نمی تواند برای 
فردی که مدال المپیک دارد آن هم در 
رشته اول المپیک، صحبت کارشناسی 
کند و بگوید که می تواند یا نمی تواند.

حدادی: 

فدراسیون دوومیدانی پیگیر کارهایم نیست

گزینه مربیگری تیم ملی تکواندو به زودی اعلام می شود

عسکری:تغییرات در ملی 
پوشان قابل مشاهده است

سرپرست  سوی  از  مختلف  احکام  صدور 
واکنش های  با  همچنان  کشتی  فدراسیون 
مثبت و منفی فراوانی از سوی اهالی این رشته 

همراه است.

به گزارش»دنیای هوادار«، ابراهیم جوادی 
عضو مستعفی شورای فنی تیم های ملی 
خبرنگار  به  خصوص  این  در  آزاد  کشتی 
از  بعد  کشتی  فدراسیون  امور  گفت:  مهر 
استعفای رسول خادم به حمید بنی تمیم 
به عنوان  قبلی  نایب رئیس  تا  سپرده شد 
سرپرست فعلی آغاز به کار کند. این موضوع 

از بسیاری جهات خوب و امیدوارکننده بود، 
بلاتکلیفی  با  فدراسیون  نداد  اجازه  چراکه 

مواجه شود.
وی ادامه داد: البته اداره امور بوسیله سرپرست 
هم چندان مطلوب نیست چراکه همه چیز 
موقتی به نظر می رسد و حتی احکام صادره 
مسئولان  و  مربیان  از  برخی  فعالیت  برای 
فدراسیون هم ممکن است عمر زیادی نداشته 

باشد. مطمئنا رئیس جدید فدراسیون کشتی 
پس از حضور بر مسند کار با توجه به برنامه و 
سلایق خود دست به تغییراتی خواهد زد که 
ممکن است احکام فعلی از سوی سرپرست را 

هم تحت تاثیر قرار دهد.
جهان  قهرمانی  طلای  مدال  چهار  دارنده 
افزود: بهترین کار برای خروج از این وضعیت 
بی  و  بلاتکلیفی  به  تداوم  صورت  در  که 

چه  هر  برگزاری  شود،  می  ختم  برنامگی 
سریعتر مجمع عمومی برای انتخاب رئیس 
فدراسیون کشتی است. بی تردید هر چه 
در این کار تعلل شود، زمان بیشتری برای 
از دست  المپیک  تا  آماده سازی  و  تجهیز 
بیشتر  خواهد رفت و حاشیه های کشتی 

خواهد شد.
جوادی در پایان خاطر نشان کرد: آنچه که 
بیش از هر چیز باید مورد توجه سرپرست 
فدراسیون  آینده  رئیس  همچنین  و  فعلی 
کشتی قرار گیرد، ایجاد تعامل و هماهنگی 
بین تمامی عوامل اجرایی و فنی کشتی است. 

جوادی مطرح کرد؛

رئیس جدید هم حق انتخاب دارد

خبر

هافبک تیم ملی فوتبال کشورمان به دلیل مصدومیت جام ملت های آسیا را که از 15 دی در امارات 
آغاز می شود را از دست داد. این بازیکن با انتشار پستی در صفحه شخصی خود اعلام کرد به دلیل 

مصدومیت نمی تواند تیم ملی کشورمان را در این رقابت ها همراهی کند.

عزت اللهی جام ملت های آسیا را از دست داد



7
شماره 142چهارشنبه 5 دی 1397 

روزنامه اقتصادی - ورزشی

ورزشی

سیر نزولی دست نشان و کسب
شش امتیاز از شش بازی!

صدر نشین هفته های میانی نیم فصل نخست رقابت های لیگ 
یک اما در پایان نیم فصل به رتبه سومی بسنده کرد

به گزارش »دنیای هوادار«، باشگاه مس کرمان که تا هفته های 
ابتدائی رقابت ها نتایج خوبی به دست آورد،اما در انتها و برخلاف 
تصور هواداران و مدیران کارخانه مس نتایج نسبتا ضعیفی در 

دیدار با تیم های پائین جدولی کسب کرد
به طوری که دست نشان از هجده امتیاز ممکن تنها شش امتیاز 
و یک سوم امتیازات را دشت کرده است که به لحاظ میانگین 
جمع امتیازات برای یک باشگاه صنعتی و مدعی از دید هواداران 

عملکرد خوبی محسوب نشده است
ره اوردی که گوئی حتی برای خود نادر نیز در تعطیلات نیم 
فصل و در مقوله دریافت پیشنهادات بهتر گران تمام شده است 
و حال باید به نظاره نشست و دید آیا نادر خواهد توانست رویای 
صعود مجدد به لیگ برتر را برای کرمانی ها تکرار نماید یا 

سرنوشت مسیر دیگری را برای وی رقم خواهد زد!

بازیکن لیگ یکی راهی
سپید رود می شود

بازیکن پیشین تیم فوتبال تراکتوسازی با پیشنهاداتی از سوی 
تیم های لیگ برتری از جمله سپیدرود رشت مواجه شده است.

به گزارش »دنیای هوادار«، محمد ابراهیمی که یکی از قدیمی ترین 
بازیکنان تیم تراکتورسازی به حساب می آمد، در ابتدای فصل از این 

تیم جدا شد.
البرز، زمینه حضور  اکسین  اولی  تیم دسته  حضور کمالوند در 
ابراهیمی را هم در این تیم فراهم کرد تا وی از لیگ برتر فاصله بگیرد 
و فوتبال خود را در لیگ دسته اول ادامه بدهد. بعد از استعفای فراز 
کمالوند از هدایت اکسین، ابراهیمی هم نتوانست جایگاه خود را در 

این تیم دسته اولی حفظ کند.
حالا با اتمام نیم فصل نخست مسابقات لیگ دسته اول و رسیدن 
لیگ برتر به نقل و انتقالات زمستانی، خبرها حکایت از بازگشت 

دوباره محمد ابراهیمی به لیگ برتر را دارد.
هواداران  نزد  در  هم  بالایی  بسیار  محبوبیت  از  که  ابراهیمی 
تراکتورسازی برخوردار است، با پیشنهاداتی از سوی تیم های لیگ 

برتری از جمله سپیدرود رشت مواجه شده است.
بازیکن فصل گذشته تیم تراکتورسازی به احتمال زیاد در نیم فصل 
راهی تیم سپیدرود رشت خواهد شد تا بار دیگر در رقابت های لیگ 

برتر توپ بزند.

اخبار لیگ 1

در نیم فصل اول خیلی موفق عمل 
کردید و توانستید رتبه دوم را از آن 

خود کنید در این ارتباط صحبت کنید؟
شرایط بسیار خوبی در نیم فصل داشتیم. با 
این حال متاسفانه امتیازات دو بازی با بادران 
و فجر را در خانه از دست دادیم و هر دو بازی 
را مساوی کردیم ولی با این وجود با 30 امتیاز 
از 15 بازی نیم فصل را به پایان رساندیم و 
دوم جدول هستیم. خدا را شکر شرایط گل 
گهر خیلی خوب است و آرامش خاصی در 
این تیم برقرار است. گل گهر از جمله تیم 
هایی است که از نظر امکانات جزو بهترین 
تیم های لیگ یک و حتی لیگ برتر محسوب 
می شود و جایش در لیگ برتر خالی لست. 
امیدوارم در نیم فصل دوم شرایطمان بهتر از 
نیم فصل اول شود و بتوانیم گل گهر را در 

لیگ برتر ببینیم.

یکی از بازیکنان موفق نیم فصل اول 

بودید شرایط خود را چطور ارزیابی می 
کنید؟

خدا را شکر وقتی تیم خوب باشد همه بازیکنان 
در هر پستی شرایط خوبی خواهند داشت، با 
اینکه زیاد گل خوردیم ولی مدافعانمان هم 
خیلی خوب بودند و تیم  منسجمی داشتیم. 
گل هایی هم  که زدم تلاش همه بچه ها بود. 
توپ از عقب به گردش در می آید و به فوروارد 
می رسد و سپس تبدیل به گل می شود و 
دیگر بچه ها هم موفق به گلزنی شدند. در 
کل تیم های وینکو بگوویچ تهاجمی بازی 
می کنند و خدا را شکر می کنم توانستم آقای 
گل لیگ باشم و امیدوارم این گل ها ادامه 

دار باشد تا بتوانم برای تیمم مثمر ثمر باشم.

گل گهر عناصر هجومی توانایی دارد یا 
سبک بازی وینکو این تیم را تهاجمی 

کرده است؟
را  دوم   گزینه  من  و  داشتید  خوبی  سوال 

انتخاب  در  بگوویچ  آقای  کنم.  می  انتخاب 
بازیکنان سخت پسند هستند و تیم هایشان 
هم بسیار هجومی بازی می کنند. تیم  ما چه 
داخل خانه و چه خارج خانه با 3 مهاجم بازی 
می کند و معمولا به دفاع فکر نمی کنیم و 
آقای بگوویچ دوست دارند بازی هایشان پرگل 
باشد، به همین دلیل در فاز حمله بیشتر کار 
می کنند و ما هم بیشتر گل می زنیم و در 
این گلزنی ها به نظر من نقش آقای بگوویچ 

بسیار پررنگ است.

پیشنهاد های خوبی از تیم های
لیگ برتری داشته ای آیا قصد ترک

گل گهر را دارید؟
داشتم  برتری  لیگ  پیشنهاد   8-7 حدود 
قرارداد  گهر  گل  با  که  این  به  باتوجه  ولی 
داشتم و درست نبود خودم مذاکره کنم، به 
هر کسی که پیشنهادی داشت گفتم که با 
باشگاه مذاکره کند؛ به باشگاه هم 4-5 نامه 

از طرف تیم های مختلف رسیده ولی در این 
برهه باشگاه تصمیم  گرفت رضایت نامه مرا 
ندهد و من تا آخر فصل در اختیار تیم  گل 

گهر هستم.

و سوال پایانی گل گهر چقدر شانس 
برای صعود به لیگ برتر دارد؟

به صعود گل گهر خیلی امیدواریم و استراتژی 
باشگاه هم همین است ولی ما بازی به بازی 
پیش می رویم و هر بار به بازی پیش رویمان 
فکر می کنیم و انشاالله که آخر فصل هم به 
لیگ برتر صعود کنیم. راجع به مدعیان هم 
باید بگویم که امسال 7-8 تیم خوب در لیگ 
یک داریم؛ به جز تیم خودمان، تیم های مس 
کرمان، شاهین شهرداری بوشهر، سرخپوشان 
پاکدشت و اکسین البرز به نظرم بهتر از تیم 
های دیگر و مدعی صعود هستند با این حال 
نباید از آلومینیوم اراک با سرمربی جدیدش 

آقای کمالوند و بادران هم غافل شویم.

گفتگوی »دنیای هوادار« با آقای گل لیگ دسته یک

امیدوارم این گل ها
ادامه دار باشد و با گل گهر

به لیگ برتر برسم

سپاهان به دنبال جذب علی دشتی و 
محمدرضا  حسینی

سپاهان در نیم فصل همچنان به دنبال تقویت ترکیبش است.
برای  سپاهان  باشگاه  مسئولان  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
جذب دو بازیکن در انتظار پاسخ دو باشگاه سایپا و سپاهان 

هستند.
امیر قلعه نویی، سرمربی تیم فوتبال سپاهان درصدد تقویت 
تیمش برای نیم فصل دوم است و برهمین اساس قصد دارد 
قدرت فاز تهاجمی زردپوشان را بیشتر کند. یکی از بازیکنان 
دیگری  و  است  سایپا  وینگر  علی دشتی،  سپاهان  موردنظر 
سیدمحمدرضا حسینی که در ذوب آهن شاگرد قلعه نویی بود. 
مسئولان باشگاه سپاهان در همین رابطه با دو باشگاه سایپا و 
ذوب آهن مذاکراتی داشته اند و در انتظار جواب این دو باشگاه 

هستند.

قلی زاده قدم قدم به امارات می رسد
ستاره ریزنقش تیم ملی امیدوار به رفع مصدومیت و حضور در 

جام ملت های آسیا است.
به گزارش »دنیای هوادار«، یکی از دغدغه های اصلی کارلوس 
کی روش برای اعلام لیست تیم ملی برای جام ملت های 2019 و 
برطرف شدن آسیب دیدگی بازیکنان اش، مربوط به علی قلی زاده 
است؛ بازیکنی که توانسته پس از جام جهانی عملکرد قابل 
توجهی ارائه دهد و به یکی از نفرات موثر تیم ایران تبدیل شود.

قلی زاده پس از آنکه در یک بازی جام حذفی و چهار مسابقه 
ژوپیر لیگ بلژیک در ترکیب شارلروا حضور داشت، دو گل در 
این مدت زد و روی گل های تیمش تاثیرگذار ظاهر شد، اما 
آسیب دیدگی بدموقع در هفته هجدهم برابر اندرلخت اجازه 
نداد او بیش از 53 دقیقه در زمین باشد و به اجبار تعویض شود.
ستاره لژیونر ایران که بخاطر مصدومیت دو دیدار اخیر شارلروا 
را از دست داد، روز گذشته به اردوی تیم ملی در کمپ اسپایر 
قطر اضافه شد تا روند درمانی و تمرینات اختصاصی خود را زیر 
نظر کادر پزشکی تیم ایران دنبال کند و امیدوار باشد با بهبود 
مصدومیت اش، زودتر به تمرینات گروهی اضافه شود و به جام 

ملت های آسیا برسد.
قلی زاده در تمرین نوبت صبح دیروز تیم ملی، با نرم دوی روی 
تردمیل به انجام تمرینات اختصاصی پرداخت و سعی دارد با 
به دست آوردن سلامتی، جزو لیست نهایی تیم ملی برای جام 
ملت ها قرار گرفته و تبدیل به یکی از مهره های اصلی کارلوس 

کی روش در این رقابت ها شود.

خبر

مدافع تیم فوتبال پرسپولیس در حالی در نیم فصل اول برای تیمش به میدان رفت که از ناحیه گردن و کمر دچار مصدومیت 
بود. شجاع تصمیم دارد در پایان فصل درمان قطعی برای مصدومیتش انجام دهد و به همین دلیل در نیم فصل دوم هم با 

شرایطی که داشت برای تیمش به میدان خواهد رفت.

شجاع خلیل زاده، مصدومیتش را آخر فصل درمان خواهد کرد

آقای گل رقابت های دسته یک فوتبال ایران می گوید در لیگ یک همیشه داستان 
های عجیب و غریب بوده اند و حالا سقوط یک تیم به لیگ دو هم شرایط را سخت 

خواهد کرد.
به گزارش »دنیای هوادار«، لیگ دسته یک باشگاه های کشور )جام آزادگان(به نیمه 
راه خود رسیده است و طبق برنامه ادامه مسابقات پس از دو هفته تعطیلی از 20 دی 
ماه از سرگرفته خواهد شد و تیم های سرخپوشان پاکدشت،گل گهر سیرجان،مس 

کرمان و شاهین بوشهر رقابت حساسی را برای صعود به لیگ برتر خواهند شد.
یکی از چهره های موفق در این فصل از رقابت ها پیمان رنجبری بود که موفق شد 11 
گل برای تیم گل گهر سیرجان به ثمر برساند و نقش موثری در روند رو به رشد تیم 

خود داشت.
در همین ارتباط، » دنیای هوادار« گفتگویی با این مهاجم انجام داده که در ادامه 

می خوانید:

رونوشت آگهی حصر وراثت  
خانم نرگس بدرلو داراي شناسنامه شماره 11667 به شرح دادخواست به کلاسه 
970610/14/97 از این شورا درخواست گواهي حصر وراثت نموده و چنین توضیح 
داده که شادروان یقین علی بدرلو بشناسنامه شماره 150 در تاریخ 1393/7/29 
اقامتگاه دائمي خود بدرود زندگي گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 
1- رقیه رمضانعلی زاده رشتی  ت 1319 ش 36003 فرزند مرحوم رمظانعلی همسر متوفی

 2- فاطمه بدرلو   ت 1347 ش2821 فرزند یقین علی دختر متوفی
3- بهرام  بدرلو   ت 1350 ش 1706 فرزند یقین علی پسر متوفی

4- نرگس بدرلو   ت 1351 ش 11667 فرزند یقین علی دختر متوفی
5- کبری بدرلو   ت 1355 ش 1503 فرزند یقین علی دختر متوفی

6-  حمیدرضا بدرلو   ت 1353 ش 1802 فرزند یقین علی پسر متوفی
7- حبیب بدرلو   ت 1357 ش 2394 فرزند یقین علی پسر متوفی

اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادر خواهد شد%م 
97/30034/ف

رئیس شعبه 14 شوراي حل اختلاف

آگهی مزایده اموال  منقول - نوبت اول  
به موجب پرونده اجرایی کلاسه 973800 و دادنامه و اجراییه صادره از شعبه 11 دادگاه 

عمومی 
له : المیرا حسینی علیه شرکت هواپیمایی رایا  سیر آسمان محکوم علیه محکوم است به 
پرداخت مبلغ 35/338/265 ریال و مبلغ 1/766/913ریال نیم عشر دولتی، با توجه به اینکه 
اجرائیه به محکوم علیه ابلاغ گردیده و در مهلت مقرر نسبت به اجرای حکم اقدام ننموده 
است بنا به درخواست محکوم له و به منظور استیفای محکوم به و هزینه های اجرایی اموال 
محکوم علیه برابر متن آگهی و نظریه کارشناسی از سوی این اجرا توقیف و توسط کارشناس 
رسمی دادگستری کرج بشرح ذیل توصیف و ارزیابی شده و مقرر گردید که در روز پنج 
شنبه مورخ 97/10/13 از ساعت 9 الی 10 صبح در محل اجرای احکام مدنی شعبه و اجرا 
11 دادگستری کرج از طریق مزایده بفروش برسد مزایده از قیمت 20/100/000 ریال طبق 
نظریه کارشناسی شروع می شود و به هر شخص حقیقی و یا حقوقی که بالاترین قیمت 
را پیشهاد نماید فروخته خواهد شد. ده درصد وجه مزایده في المجلس بصورت وجه نقد و 
یا چک بانکی تضمینی از خریدار اخذ و الباقی ظرف یک ماه از وی وصول و پس از انجام 
مراحل قانونی صدور حکم تملیک مورد مزایده به نام خریدار منتقل خواهد شد . در صورتی 
که در مهلت مقرر خریدار وجه مزایده را پرداخت ننماید ، سپرده وی پس از کسر هزینه 
های مزایده به نفع دولت ضبط و مزایده تجدید می گردد، کلیه هزینه های نقل و انتقال 
بعهده محکوم علیه است که از محل فروش پرداخت خواهد شد. طرفین می توانند ظرف 
مدت یک هفته از تاریخ مزایده نسبت به نحوه انجام مزایده اعتراض نمایند که در اینصورت 
تا رسیدگی به اعتراض از سوی دادگاه مورد مزایده به نام خریدار منتقل نخواهد شد. ضمنا 
طالبین بشرکت در مزایده می توانند ظرف 5 روز قبل از مزایده با اطلاع از مال مورد مزایده 

بازدید نمایند. مال مورد مزایده و بهای آن طبق نظر کارشناسی بدین شرح است: 
نظریه کارشناسی     موضوع کارشناسی : گزارش کارشناسی پرونده کلاسه 97385

احتراما عطف به نامه شماره 9710112631511635 در خصوص صدور قرارد کارشناسی به 
موضعیت براورد ارزش اموال توقیف شده حسب صورتجلسه کلانتری به استحضار می رساند:

اینجانب عباس چاقمی کارشناس رسمی دادگستری جهت اجرای قرار صادره در معیت 
خواهان خانم المیرا حسینی به نشانی کرج  خ  چالوس کوچه پهلوانی پ 5 و 7 شرکت 
هواپیمایی را یا سیر آسمان مراجعه از موضوع قرار بازدید بعمل آوردم که مراتب گزارش به 

شرح ذیل تقدیم می گردد. 
ارزش کل اقلام مذکور 20/100/000 ریال معدل دو میلیون ده هزار تومان جهت پایه 

مزایده براورد و اعلام می گردد.

97/30035/ف

رونوشت آگهی حصر وراثت  
آقای مصطفی رضائی  داراي شناسنامه شماره 57112 به شرح دادخواست به کلاسه 
970639/14/97 از این شورا درخواست گواهي حصر وراثت نموده و چنین توضیح 
داده که شادروان عبدالحمید رضائی بشناسنامه شماره 1 در تاریخ 1395/9/22 
اقامتگاه دائمي خود بدرود زندگي گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 

1- مصطفی رضائی  ت  135 ش 57112 فرزند عبدالحمید پسر متوفی
2- مرتضی رضائی  ت  1350 ش 7045 فرزند عبدالحمید پسر متوفی
3- مجتبی رضائی  ت  1347 ش 1023 فرزند عبدالحمید پسر متوفی
4- مهدی رضائی  ت  1357 ش 2968 فرزند عبدالحمید پسر متوفی
5- محمد رضائی  ت  1343 ش 837 فرزند عبدالحمید پسر متوفی
6- مجید رضائی  ت  1342 ش 634  فرزند عبدالحمید پسر متوفی

7- مهرنوش رضائی  ت  1360 ش 6696 فرزند عبدالحمید دختر متوفی
8- فاطمه موذنی  ت 1326 ش 38 فرزند ابوالحسن همسر متوفی

اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادر خواهد شد%م 
97/30030/ف

رئیس شعبه 14 شوراي حل اختلاف

رونوشت آگهی حصر وراثت  
کلاسه  به  دادخواست  شرح  به   2859 شماره  شناسنامه  داراي  غلامی  شهلا 
523/13/97  از این شورا درخواست گواهي حصر وراثت نموده و چنین توضیح 
داده که شادروان فرزند علی غلامی بشناسنامه شماره 542 در تاریخ 1392/1/7 
اقامتگاه دائمي خود بدرود زندگي گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر 

است به: 
علی(  )فرزند  فرزند   1459 شناسنامه  شماره   1348/1/1 متولد  غلامی  رضا   -1

پسر متوفی
فرزند   2859 شناسنامه  شماره   1349/6/31 متولد  غلامی  شهلا   -2

)فرزند علی( دختر 
3- معصومه غلامی متولد 1351/11/1 شماره شناسنامه 2860 فرزند)فرزند علی( 

دختر متوفی
اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي 
نماید تا هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ 
نشر نخستین آگهي ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادر خواهد 

شد%م 
97/88382/ف

رئیس شعبه 13 شوراي حل اختلاف

رونوشت آگهی حصر وراثت  
خانم شیما برزوئی دارای شناسنامه شماره 101923 به شرح دادخواست به کلاسه 
1038197 این شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که 
شادروان سیروس برزوئی بشناسنامه شماره 182 در تاریخ 1397/8/13 اقامتگاه 

دائمی خود بدرود زندگی گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 
1-  شیما برزوئی متولد 1367/1/3 ش ش 101923 نام پدر سیروس سمت دختر 

متوفی 
2- شیده برزوئی متولد 1372/8/4 ش ش 00163433761 نام پدر سیروس سمت 

دختر متوفی 
3-  سمیرا حسن آبادی متولد 1359/6/30 ش ش 454 نام پدر رضا سمت همسر 

متوفی 
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید 
تا هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین 

آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد%م
97/30023/ف

رئیس شعبه شورای حل اختلاف کرج

رونوشت آگهی حصر وراثت  
خانم بهاره جوهری دارای شناسنامه شماره 104 به شرح دادخواست به کلاسه 
970640/14/97 این شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح 
تاریخ  در  شماره 11  بشناسنامه  سورشجانی  جوهری  احمد  شادروان  که  داده 
1397/7/24 اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم 

منحصر است به: 
1- ماه پسند حیدری سورشجانی ت 1314 ش 1963 فرزند محمدحسین نسبت 

مادر متوفی 
2- بهراه جوهری ت 1361 ش 104 فرزند احمد نسبت دختر متوفی 

3- بهنوش جوهری سورشجانی ت 1368 ش 0010531653 فرزند احمد نسبت 
دختر متوفی 

4- کیمیا جوهری سورشجانی ت 1379 ش 0023491124 فرزند احمد نسبت 
دختر متوفی 

اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید 
تا هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین 

آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد%م
97/3002٦/ف

رئیس شعبه شورای حل اختلاف 14

رونوشت آگهی حصر وراثت  
به کلاسه  دادخواست  به شرح  دارای شناسنامه شماره 59  اکبر رستمی  آقای 
970393/3 این شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده 
که شادروان محمد رستمی بشناسنامه شماره 434 در تاریخ 1397/8/16 اقامتگاه 

دائمی خود بدرود زندگی گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 
1- علی رستمی متولد 1359/5/25 به شماره شناسنامه 661 فرزند محمد )پسر متوفی( 
2- اصغر رستمی متولد 1363/6/12 به شماره شناسنامه 8 فرزند محمد )پسر متوفی( 
3- اکبر رستمی متولد 1365/9/4 به شماره شناسنامه 59 فرزند محمد )پسر متوفی( 

4- حسین رستمی متولد 1371/5/14 به شماره شناسنامه 4270570131 فرزند 
محمد )پسر متوفی( 

5- لیلا رستمی متولد 1360/10/1 به شماره شناسنامه 676 فرزند محمد )دختر متوفی( 
6- عزیزه شعبانی متولد 1339/3/2 به شماره شناسنامه 955 فرزند صفرعلی )همسر 

متوفی( 
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید 
تا هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین 

آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد%م
97/30025/ف

از طرف رئیس شعبه 13 شورای حل اختلاف مجتمع شهید بهشتی کرج

دادگاه   7 شعبه  از  صادره  رأی  و  اجرائی  کلاسه 972088  پرونده  موجب  به 
عمومی / حقوقی کرج محکوم له : افسانه بابایی فرزند احسن اله علیه : وراث 
مرحوم محمد هادی متقیان به نامهای 1- زهرا کشاورز چوبدار اصالتا قیومتا از 
سوی صغیر ) محمدرضا متقیان( و 2- منیره بیات 3- محیا متقیان و محکوم 
عنوان  به  آزادی  بهار  تمام  سکه  عدد   170 پرداخت  به  است  محکوم  علیه 
اصل خواسته در حق محکوم له نیم عشر دولتی در حق صندوق دولت چون 
نامبرده در موعد مقرر قانونی مفاد حکم را اجراء نکرده است حسب تقاضای 
محکوم له اموال منقول محکوم علیه به شرح زیر به وسیله این اجرا توقیف 
از طریق مزایده در  ارزیابی گردیده است و مقرر گردیده  و توسط کارشناس 
تاریخ 1397/10/17 از ساعت 10 الی 9 صبح در محل اجرای احکام خانواده 
دادگستری کرج به فروش برسد مزایده از قیمت 3/650/000/000 ریال شروع 
می شود و مال متعلق به کسی است که بالاترین قیمت را پیشنهاد نماید. ده در 
صد از قیمت مزایده به صورت وجه نقد یا چک بانکی تضمینی )بانک ملی( في 
المجلس از برنده مزایده دریافت می شود و الباقی وجه مزایده ظرف مهلتی که 
از سوی دادورز اجراء تعیین می گردد و حداکثر یک ماه از تاریخ مزایده تجاوز 
نخواهد کرد از خریدار اخذ و اموال را نپردازد سپرده وی پس از کسر هزینه 

مزایده به نفع دولت ضبط و مزایده تجدید خواهد شد. 
شکایت راجع به تخلف از مقررات مزایده ظرف یک هفته از تاریخ فروش به دادگاه 
داده می شود و قبل از انقضای مهلت مقرر یا تقبل از اتخاذ تصمیم دادگاه ) در 

صورت وصول شکایت ( مال به خریدار تسلیم نخواهد شد.
ضمنا طالبین به شرکت در مزایده میتوانند ظرف پنج روز قبل از مزایده با اطلاع 
از مال مورد مزایده بازدید نمایند. مال مورد مزایده و بهای آن طبق نظر کارشناس 

بدین شرح است: 
آدرس محل انجام مزایده : کرج - بلوار ملاصدرا پشت مجتمع تجاری مهستان، 

مجتمع دادگاههای خانواده دادگستری کرج 
مشخصات اموال و بهای آن طبق نظر کارشناس بدین شرح است: 

احتراما حسب دستور شماره 950049-97/2/26 در خصوص ارزیابی پلاک ثبتی 
144/1200 مفتوح نزد آن دادورز محترم به استحضار می رساند اینجانب رضا 
جفایی توده کارشناس رسمی دادگستری در رشته راه و ساختمان و امور نقشه 
برداری در معیت و با راهنمایی آورنده نامه در دو نوبت متوالی به محل فوق مراجعه 

نموده ام و نتایج به شرح ذیل حاصل گردید. 
نشانی ملک : کرج - حصارک بالا - خ امام - کوچه گل سرخی - پلاک 40

مشخصات  ثبتی ملک: مستند به نامه کارشناسی تصویر سند اظهارات 
ابرازی و مشاهدات کارشناس:

ملک مورد ارزیابی عبارت است از عرصه واعیان ملک به آدرس صدرالاشاره، به 
شماره پلاک ثبتی 1200 فرعی از 144 اصلی مفروز و مجزی شده از 213 فرعی 

از اصلی مذکور قطعه 86 تفکیکی ، ناحیه 2 استان البرز به مساحت 175 متر مربع 
که در تاریخ 1395/4/3 بنام آقای محمدهادی متقیان فرزند محمد حسین ثبت و 
شماره سریال اصلی 622359 الف/94 صادر گردیده است )اطلاعات فوق بر اساس 
تصویر سند ارائه شده از سوی محکوم له استخراج شده  بدیهی است احراز مالکیت 

ملک فوق می بایست از طریق استعلام از اداره ثبت و اسناد کرج تأیید گردد(. 
مشخصات ظاهری ملک: ملک فوق مورد نظر سه طبقه که شامل : 1- طبقه 
زیرزمین  با مساحت تقریبی 21 متر مربع )شامل یک انباری و حمام( 2- دو طبقه 
دوم زیرزمین، که هر طبقه شامل یک واحد مسکونی می باشد. اسکلت ساختمان 
مورد نظر نیمه فلزی، سقف طاق ضربی، نمای اصلی سنگ،  درب ورودی فلزی، 
کف حیاط موزایک فرش، دارای سرویس بهداشتی در داخل حیاط، کف پله و پا 
گرد سنگ، دیوار راه پله سفید کاری و نقاشی مستعمل، نرده راه پله از پروفیل 
آهنی است. واحد طبقه اول به مساحت حدودا 90 متر دارای 2 اتاق خواب، هال 
و پذیرایی،  آشپزخانه، حمام و سرویس بهداشتی، پاسیو و تراس است. کف واحد 
موزائیک فرش، پوشش دیوار واحد سفید کاری با ملات گچ و نقاشی، پوشش دیوار 
آشپزخانه و سرویس ها کاشی، کابینت آشپزخانه فلزی مستعمل پنجره ها پروفیل 

آهنی، سیستم گرمایش بخاری گازی می باشد.
واحد طبقه دوم به مساحت حدود 90 متر مربع، دارای دو اتاق خواب، هال و 
پذیرایی، آشپز خانه اوپن، حمام، سرویس بهداشتی، پاسیو و بالکن به مساحت 
3/70 متر مربع است. درب ورودی واحد چوبی، کف واحد سرامیک، پوشش واحد 
سفید کاری با ملات گچ و نقاشی، کابینت آشپزخانه ام دی اف، حمام و سرویس 
بهداشتی موزائیک فرش، پوشش دیوار سرویس حمام کاشی، سیستم گرمایشی 

بخاری گازی است.
انشعابات آب، برق، گاز شهری جهت ملک مورد نظر دایر و برقرار می باشد. قدمت 
ملک در حدود 31سال می باشد. در زمان بازدید طبقه دوم فاقد بهره برداری و 
تخلیه و در طبقه اول خانم منیژه بیات )مادر مرحوم محمد هادی متقیان( سکونت 

دارند.
مدارکی دال بر تنظیم صورت مجلس تفکیکی و صدور پایانکار شهرداری 

جهت ملک قدیمی مورد نظر مشاهده نشد.
نظریه کارشناسی: با توجه به بررسی های به عمل آمده محل و موقعیت ملک 
شرایط زمانی، مساحت، نوع بهره برداری، قدمت بنا، راههای دسترسی و در نظر 
گرفتن سایر جهات موثر در ارزیابی ملک مسکونی، صرفنظر از هرگونه دیون و 
واگذاریهای احتمالی به اشخاص حقیقی و حقوقی، و در صورت امکان انتقال رسمی 
ملک، ارزش شش دانگ عرصه واعیان ملک مورد نظر مبلغ 3/650/000/000 
اعلام می گردد.    و  تقویم  تومان(  میلیون  پنج  و  ریال معادل )سیصد و شصت 

97/30027/ف
دادورز اجرای احکام خانواده کرج - نجفی فرد

آگهی مزایده اموال غیرمنقول - مرحله دوم  

ارزششرح کالاردیف

3/500/000 ریالیکدعددگاوصندوق مارک کاوه 400 کیلو گرم دو طبقه قهوه ای رنگ1

6/500/000 ریالیک عدد میز مدیریتی روکش چوبی پلی استر و چرم قهوه ای به انضمام کنسول کشو دار2

2/500/000 ریالیک عدد صندلی مدیریتی پشت بلند چرخدار روکش طرح چرم قهوه ای رنگ3

3/000/000 ریالچهار عدد صندلی راحتی تمام طرح چرم قهوه ای رنگ4

600/000 ریالفایل چوبی چهار کشوئی رنگ قهوه ای5

6p1102 مدل hp 4/000/000 ریالیکدستگاه پرینتر معمولی مارک
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مصاحبه  در  ادبیاتش  خاطر  به  رضاییان  رامین 
جنجالی که انجام داده بود، عذرخواهی کرد.

رامین رضاییان چند روز پیش مصاحبه تندی را 
در واکنش به یکی از بازیکنان سابق تیم ملی انجام 

داد. ظاهرا مخاطب رامین، سروش رفیعی بود که 
مصاحبه ای را در خصوص تیم ملی انجام داده بود.
رامین رضاییان در مصاحبه خود از ادبیات خوبی 
خصوص  این  در  وی  که  بود  نکرده  استفاده 
مصاحبه  در  رضاییان  رامین  داد.  را  توضیحاتی 
نود که شب گذشته پخش شد، گفت:  برنامه  با 
ادبیاتم در مصاحبه ای که کردم خوب نبود. آن 
روز یک بازیکن مصاحبه ای را انجام داد که من 
خیلی ناراحت شدم. با شخصیتی که آن بازیکن 
دارد، شاید به گذشته برگردد دیگر آن حرف ها را 
نزند. به خاطر آن مصاحبه خیلی ناراحت شدم، اما 

ادبیات من خوب و قشنگ نبود.

ملت  جام  برای  پیش  سال   4 افزود:  رضاییان 
های آسیا می خواستیم راهی استرالیا شویم که 
بازیکن مشکلاتی داشت)سروش رفیعی  همین 
از  آستانه  در  سربازی  خدمت  مشکل  دلیل  به 
دست دادن جام ملت های 2015 بود( و همه 
برای او ناراحت بودیم. سرمربی تیم ملی ساعت 
8 صبح با او به نظام وظیفه رفت و مشکلش حل 
تا بتواند به استرالیا بیاید. او در جام ملت  شد 
های آسیا بازی هم کرد و در آینده هم می تواند 
پیراهن تیم ملی را بپوشد. بازیکنان تیم ملی و 
سایر فوتبالیست ها باید همیشه پشت یکدیگر 
و  نیست  شخص  برای  ملی  تیم  چون  باشیم، 

برای مردم ایران است. ما فوتبالیست ها باید یاد 
بگیریم در تیم ملی باشیم یا نباشیم، به پیراهن 

تیم ملی احترام بگذاریم.
مدافع تیم ملی ادامه داد: ادبیات من خوب نبود 
باید  الان  کنم.  می  خواهی  معذرت  آن  بابت  و 
استقلال،  پرسپولیس،  بزرگ  های  تیم  هواداران 
تراکتورسازی و سپاهان کنار تیم ملی باشند، چون 
بحث ملی است. افتخار می کنم که کنار سیدجلال 
حسینی در پرسپولیس و تیم ملی بازی کردم، او از 
تیم ملی حمایت کرد و باید افرادی مثل او را الگو 
قرار داد. همیشه باید کنار تیم ملی باشیم و این 

اتفاق چیزی از بزرگی کسی کم نمی کند.

 

از آخرین باری که ایران قهرمان جام ملت های آسیا 
شد تا به امروز، نزدیک نیم قرن می گذرد. از آن روز 
تا حالا، اتفاقات زیادی در دنیا افتاده است. شوروی از 
هم پاشید، آمریکا در جنگ ویتنام شکست خورد، 
دوران طلایی » الکس فرگوسن« در منچستریونایتد 
آغاز شد و به پایان رسید. از همه این ها مهم تر، از 
آن روز تا به حال، چهار تیم دیگر به لیست قهرمانان 
تورنمنت  این 
آسیایی  مهم 
شدند  اضافه 
تیم  هشت  و 
فینال  رنگ  جدید 
دیدند.  خود  به  را  آسیا 
چهل  اما  نیست  آسان  باورش 
و سه سال است که تیم ملی ایران در 
جام ملت های آسیا قهرمان که هیچ، به فینال 
هم نرسیده است! علت اینکه باورش آسان نیست، 
احتمالا آن تیم های استثنائی برخی دوره ها مثل 
زمان »مایلی کهن«  یا »برانکو« و یا »حسن 
حبیبی« است که هر بار بخاطر یک سری 
اتفاقات از پیش تعیین نشده، ما از رسیدن به 
فینال باز می ماندیم اما در دل ما، آن تیم ها 
همیشه قهرمان بودند. از نسل ناصر خان تا 
نسل موشک و جادوگر و هلیکوپتر، همه و 
همه قهرمان های فوتبال ما بودند که فقط یک قدم تا 
قهرمانی کم می آوردند.مردم ما عاشق »نوستالژی« و 
خاطره بازی اند. اما بعید است حتی یک نفر هم دیگر 
دلش بخواهد فیلم های پنجاه سال پیش قهرمانی 

ایران در جام ملت های آسیا را تماشا کند.
به قول »جواد نکونام« در برنامه نود، دیگر وقتش 
است. وقت قهرمانی ایران در بزرگترین تورنمنت 
آسیایی فوتبال. اما مگر دوره های قبل وقتش نبود؟ 
همیشه اتفاقات حاشیه ای فوتبال، تیم ما را به قهقرا 
برده است. آن نسل جام ملت های 2000 را به 
خاطر بیاورید. بهترین بازیکنان آسیا را در ترکیب 
خود داشتیم، اما روزنامه ها یکی پس از 
زدند  می  تیتر  دیگری 

»شب نشینی بازیکنان تیم ملی ایران لب دریا« یا 
از آن هم بدتر می نوشتند »بازیکنان استقلال و 
پرسپولیس چشم دیدن هم را ندارند« ! یا جام ملت 
های 2011 و زمان »افشین قطبی« که بازیکنان 
یکی پس از دیگری، پس از حذف، علیه سرمربی 
تیم صحبت و او را با خاک یکسان می کردند. آیا 

قرار نیست از این اتفاقات درس بگیریم؟

حاشیه ها متن را حذف می کنند!
کمتر از دو هفته مانده به آغاز جام ملت ها، آقایان 
شمشیر را دوباره از رو بسته اند. دیروز »ابراهیم 
قاسمپور« در مصاحبه ای گفت: »نیمکت نشینان 
ما باید فلسطین را گلباران می کردند آن وقت 
ما با تیم اصلی مان با آن ها مساوی کردیم«. یا 
یکی از آقایان در توئیتی نوشته بود:»ببینید کی 
از  روش دنبال حاشیه است. چند دقیقه پیش 
بازی با فلسطین در اینستاگرام پست تهدیدآمیز 
کی  کارلوس  احتمالا  منطق،  این  با  گذاشته«. 
روش حین مصاحبه زنده با عادل فردوسی پور هم 
پست گذاشته و ما گوشی را دست او ندیده ایم 
و پدیده ای به اسم »آدمین پیج« برای دوستان 

محلی از اعراب و مفهوم ندارد. 
این ها را گفتیم، که بدانید جو بیرون از تیم ملی 
تا چه میزان کماکان مسموم است. بماند ماه ها 
پیش چه مصاحبه هایی که آقایان عابدینی و 
ملی  تیم  علیه  و...  خدادادعزیزی  و  درخشان 
انجام می دادند و ارزش لیدری مانند کی روش 
تا اندازه مربیان لیگ برتری خودمان پایین می 
هایی  حمله  است  نرفته  یادمان  هنوز  آوردند. 
که به لیست تیم ملی در جام جهانی می شد 
و پس از نمایش بی نظیر ملی پوشان در روسیه، 
هیچکدام از آقایان لب به ستایش نگشود. ظاهرا 
وقتی پای حاشیه سازی وسط باشد، آقایان نفر 
اول مبارزه هستند و وقتی برخلاف پیش بینی 
شان پیش می رود همه در غار هایشان پنهان 
می شوند. اکثر این آقایان حاشیه ساز در این 
دوره، همان هایی هستند که در دوره های قبل 
عضو تیم ملی بودند و با حاشیه هایشان، حکم 

حذف تیم ملی را مهر می کردند.

استخوان های یکدیگر را دور نریزیم
ما همگی یک خانواده ایم. استقلال، پرسپولیس، 
سپاهان، تراکتورسازی و.... همه و همه در نهایت 
زیر لباس های رنگی شان، یک لباس »سفید« 
پوشیده اند. اعضای یک خانواده اگر گوشت یکدیگر 
را بخورند، استخوان هم را دور نمی ریزند. درست 
است تا چند ماه پیش هواداران بعضی تیم ها چشم 
دیدن کی روش و تیم ملی را نداشتند و پرچم 
کشور رقیب را به استادیوم ها می بردند، اما حالا 
دیگر موسم هواداری از باشگاه برای مدتی متوقف 
شده است و نوبتی هم باشد نوبت »تیم ملی« 
است. نوبت آن است که مانند جام جهانی دوباره 
با خوشحالی بچه ها اشک شوق بریزیم و با ناراحتی 

آن ها از غصه تا صبح خوابمان نبرد. 
باور بفرمائید، تیم ما با قهرمانی در این دوره تنها 
یک قدم فاصله دارد ؛ آن یک قدم»حمایت« است. 
حمایت از تک تک بچه هایی که به اردوی تیم 
ملی دعوت خواهند شد و آرزوی موفقیت برای خط 
خورده های لیست دوست داشتنی کارلوس کی 
روش. حمایت از مرد اول نیمکت و دستیارانش. 
وقتی »حمایت« باشد، حاشیه خودش به حاشیه 

رانده خواهد شد. 

از مرد شماره یک آسیا تا کی روش
جام  برای  ملی  تیم  نفره  سه  و  بیست  لیست 
ملت های آسیا، امروز اعلام خواهد شد. ما در 

دروازه  درون  نداریم.  کم  چیز  هیچ  ترکیبمان 
بهترین دروازه بان آسیا یعنی »علیرضا بیرانوند« 
را داریم. خط دفاعمان نفس »کریس رونالدو« 
و »لیونل مسی« را بریده است و قطعا بازیکنان 
برایشان  بزرگی  دردسر  تواند  نمی  آسیایی 
محسوب شود. خط میانی مان با »امید ابراهیمی« 
و »سعید عزت اللهی«، پیروز هر نبرد زمینی و 
هوایی در فوتبال است و اگر بازیکن رد شود، توپ 
رد نخواهد شد. شاید در خط حمله کمی بی دقت 
باشیم و موقعیت ها را راحت از دست بدهیم، اما 
مطمئن هستیم که بازیکنان خط آتش مان به 
موقع در صحنه حاضر خواهند بود و کار را یکسره 

خواند کرد.
اما از همه این ها مهمتر، لیدری روی نیمکت 
نشسته که مرد روزهای سخت است و از وقتی 
ایم.  شده  دنیا  تیم  ترین  بباز  سخت  ما  آمده، 
سال هاست که به هیچ تیمی در آسیا نباخته ایم 
و یقه بزرگان دنیا را گرفته ایم. گردنه مهمی مانند 
جام ملت های آسیا، نباید برای او خیلی دشوار 
باشد و یقین بدانید اگر کی روش بخواهد، تمام 
تیم های آسیایی را در امارات خواهیم بلعید و ما 
تماشاگر جشن های دیگران نخواهیم بود. مردی 
روی نیمکت است، که اگر بزرگترین حاشیه ها 
برایش ایجاد شده باشد، اجازه نمی دهد کوچترین 
آن ها هم به تیم وارد شود و ماشین تیم ملی را 
سرنگون سازد. به امید موفقیت تیم ملی ایران، در 

جام ملت های آسیا.

اندر حکایت این روزهای تیم ملی...
بچه سرراهی یا جگرگوشه؟!

معتبرترین میدان فوتبال در عرصه 
قاره کهن را در پیش داریم اما انگار 
ککش  هیچکس  اصلا  انگار...؟!  نه 
نمی گزد و گویی جملگی در خواب 
تشریف داریم و بنا نداریم برای این 
میدان معظم چارچوبی درست اتخاذ 

کنیم.
بازار متلک پرانی و گوشه و کنایه داغ است و هرکس از راه می رسد 
دانه های تحقیر می کارد و فضا را ملتهب می کند و می رود. انگار 
تیم ملی، بچه سرراهی است که برایش تره خرد نمی کنند و قربان 
صدقه اش نمی روند . بیچاره تیم ملی هاج و واج مانده که چه کند 

و کدام راه را برود. نمی داند دم خروس را باور کند یا...
ابرهای غلیظ تنش و حاشیه های کاذب از آسمانش دور نشده 
، خلاصه اینکه شمشیر داموکلس بدجوری بالای سرش سایه 
انداخته وگویی جگرگوشه کسی نیست. یکی از دستمزد بالای کی 
روش می نالد و دیگری از نوع تعامل سرمربی با منتقدانش ، اما باید 
این را ملکه ذهنمان کنیم که مملکتمان و ایرانمان را بیش از این 

مربی دوست داریم.
اصلا مورینیو و فرگوسن هم که باشند، نباید برایمان فرقی 
کند. ما قلبمان به عشق وطنمان می تپد و آرزوی غایی مان 
ایستادن بر بلندای قهرمانی قاره است، حال می خواهد سکان 
هدایت تیممان را یک معلم چشم آبی برعهده داشته باشد یا 

یک مربی وطنی.
عقل سلیم حکم می کند که نگذاریم تیم ملی در برابر چالش 
احساس  فردا  ناکرده  خدای  و  بیافتد  نفس  از  موجود  های 
سرافکندگی و حقارت کند.  اگر واقعا بنا داریم گردن تیم ملی 
از مو هم نازکتر نشود و بتواند گلیم خود را تا مرز موفقیت 
بیرون بکشد، راهش ایراد گرفتن و تنش آفرینی نیست . الان 
فقط و فقط باید فرمولی پیاده کنیم که به غائله و کشمکش 

موجود پایان دهیم.
صغیر و کبیر و خرد و کلان هوش و حواسشان  به تیم ملی است و 
لذا سزا نیست که در این شرایط بسیار خاص تنها به فکر تندترین 
الفاظ باشیم و همدیگر را نشانه بگیریم. حیف است که با این 
نسل بالنده بازهم تیرمان به سنگ بخورد و سریال سرخوردگی 
ها و زانوی غم در بغل گرفتن ها بازهم تکرار شود. انصافا بیاییم 
و آتش بیار معرکه نشویم و از امروز بذر حمایت بکاریم و طوری 
رفتار کنیم که بتوانیم سند قهرمانی تیم ملی را در میدان معظم 

امارات منگوله دار کنیم.
همین امروز دست بکار شویم وگرنه همای سعادت باردیگر روی 
شانه یکی از رقبای دندان گرد آسیایی خواهد نشست و همانند 

چهار دهه گذشته کاخ آرزوهایمان فرو خواهد ریخت.

حرف آخر

»سانچز فلورس« سرمربی شانگهای شنهوا چین شد
کیکه سانچز فلورس، سرمربی اسپانیایی سابق تیم های والنسیا، اتلتیکو مادرید و... 

جدیدتر از همه یعنی اسپانیول، حالا هدایت تیم چینی شانگهای شنهوا را برعهده 
گرفته است. او با سرمربیگری در کشور های آسیایی نیز بیگانه نیست و در کارنامه 

اش، دو و یک سال، هدایت الاهلی و العین امارات دیده می شود.

4 لژیونر به اردوی تیم ملی اضافه شد
بازیکنان لژیونر تیم ملی فوتبال کشورمان که وظایف باشگاهی خود را پیش از جام 

ملت های آسیا پشت سر گذاشتند، به اردوی تیم ملی در قطر ملحق شدند. مجید 
حسینی، وحید امیری، مرتضی پورعلی گنجی و امیر عابدزاده بازیکنانی بودند که روز 

گذشته به اردوی تیم ملی اضافه شدند.

»یعقوب کریمی« از سپیدرود جدا شد
یعقوب کریمی که سابقه بازی در تیم استقلال تهران را دارد، با حضور در رشت به 

صورت رسمی از سپیدرود جدا شد و رضایت نامه اش را از این باشگاه گرفت. کریمی 
با چند تیم مذاکره کرده است و در یکی دو روز آینده تیم جدیدش را انتخاب 

خواهد کرد.

نفرات برتر »مارپیچ کوچک« معرفی شدند
اول رقابت های لیگ اسکی آلپاین در پیست اسکی بین المللی دربندسر برگزار شد 

و ورزشکاران در روز نخست در ماده مارپیچ کوچک به رقابت پرداختند. نتایج بخش 
بانوان:  1. مرجان کله 2. فروغ عباسی 3. صدف ساوه شمشکی . و نتایج آقایان: 1. 

محمد کیادربندسری 2. مرتضی جعفری 3. پوریا ساوه شمشکی.

»مهرداد جمشیدی« دبیر فدراسیون گلف شد
مسعود سلطانی فر وزیر ورزش و جوانان در حکمی مهرداد جمشیدی را به عنوان 

دبیر فدراسیون گلف منصوب کرد. در حکم مسعود سلطانی فر آمده است:»با استعانت از 
خداوند متعال و به استناد ماده 8 اساسنامه فدراسیون های ورزشی، به موجب این حکم 

به عنوان »دبیر فدراسیون گلف جمهوری اسلامی ایران« منصوب می شوید.«

»میلاد«  سرپرست کمیته فنی فدراسیون قایقرانی شد
احمد گواری سرپرست فدراسیون قایقرانی در حکمی محسن میلاد را به 

عنوان سرپرست کمیته فنی فدراسیون قایقرانی منصوب کرد. میلاد پیشکسوت 
قایقرانی پیش از این در 2 دوره به عنوان رئیس کمیته آبهای فدراسیون فعالیت 

داشته است.

کوتاه از ورزش ایران و جهان
بعضی ها داغشو دوست دارن 

»امید جهانبخش«  به استقلال جنوب پیوست
امید جهانبخش 2 سال پیش در صبای قم عملکرد خوبی داشت و تیم های 

مطرحی خواهان او بودند. پس از مذاکره و توافق با مسئولان تیم استقلال جنوب، با 
امضای قراردادی به این تیم دسته اولی پیوست. حالا جهانبخش زیر نظر کاظمی 

تلاش خواهد کرد تا دوباره به لیگ برتر راه یابد.

برای دانلود فایل پی دی اف  همه شماره های روزنامه
 به سایت  » دنیای هوادار« مراجعه کنید
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محمدحسین سیفی

استخوان های یکدیگر را دور نریزیم؛

همه برای تیم ملی، تیم ملی برای همه

که  ای  هفته  در 
شایعات پیرامون حضور 
مائوریسیو پوچتینو روی 
نیمکت منچستریونایتد 
و رئال مادرید به حداکثر 
رسیده بود، شاگردان او 
ورزشگاه  در  تاتنهام  در 
گودیسون پارک اورتون 
را با شکست 6-2 تحقیر کردند و پرگل ترین بازی 
فصل لیگ برتر را رقم زدند. به هیچ وجه خیال نکنید 
که شکست دادن اورتون در استادیوم خانگی آن هم 
با چنین نتیجه ای کار آسانی است ! لیورپولی که همه 
دم از قهرمانیش می زنند، اورتون را با یک گل آن هم 
در دقیقه های پایانی شکست داد. منچسترسیتی در 
خانه خود، اگر کمی مهاجمان اورتون بادقت بودند، 

چیزی نمانده بود که قافیه را به اورتون واگذار کند. 
اما به یک باره تیم فوق العاده جوانی از شمال لندن، 
آبی های بندر لیورپول را در خاک خودش به توبره 

می کشد !
این پیروزی اسپرز، منجر به ثبت یک رکورد تاریخی 
برای این باشگاه شد. آن ها با این پیروزی، موفق به 
کسب 42 امتیاز از 18 بازی ابتدایی شدند و با این 
حساب تاتنهام اکنون بهترین شروع خود در تاریخ 
26 ساله لیگ برتر را رقم زده است. علاوه بر این، حالا 
آن ها به دو امتیازی منچستر سیتی و شش امتیازی 
لیورپول هم رسیده اند و سایه شان بیش از پیش روی 

سر این دو تیم مدعی قهرمانی سنگینی می کند.
این موفقیت در حالی است که تنها دو ماه قبل، 
روز 29 اکتبر به نظر می رسید تاتنهام در بحرانی 
تیم  کمر  ها  مصدومیت  است.  شده  غرق  عمیق 

پوچ را شکسته بود، تاتنهام با شکست 2-0 مقابل 
منچسترسیتی در رده پنجم جدول لیگ برتر قرار 
گرفته بود و بالاخره در سومین دیدار خود در لیگ 
قهرمانان اروپا با تساوی برابر پی اس وی آیندهوون به 
نخستین امتیاز خود دست یافته بود. یعنی تقریبا هیچ 

چیز در چنته برای نشان از یک تیم موفق نداشت.
به  را  در حالی سال 2018  لیلی وایتس  اکنون  اما 
به مرحله  اینتر  ناکام گذاشتن  با  پایان می برد که 
یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان اروپا رسیده و در 
لیگ برتر نیز جزو مدعیان اصلی قهرمانی محسوب 
می شود.  مردان پوچتینو در 13 بازی اخیر خود در 
تمامی رقابت ها 11 بار برنده شده اند و تنها استثنا 
در این بازه، تساوی 1-1 مقابل بارسلونا در نیوکمپ 
و شکست 4-2 مقابل آرسنال در دربی شمال لندن 
در ورزشگاه امارات بوده است که در هر دو مسابقه 

هم استحقاق پیروزی را داشتند و بر اثر اشتباهات 
بازیکنان جوان و کم تجربه خود، از پیروزی بازماندند.

تیمی که تابستان 2018 را بدون جذب حتی یک 
بازیکن جدید پشت سر گذاشت، با پوچتینو به اوج 
رسیده است؛ مردی که برعکس آقایان خاص دنیای 
فوتبال لب به شکایت نگشود و خودش تیمش را 
ساخت تا اکنون به جای جنگ بر سر آخرین سهمیه 

لیگ قهرمانان، به رقابت قهرمانی قدم گذارد.

مهمان لندنی دوگانه سیتی و لیورپول

تاتنهام هاتسپر؛ در جمع بهترین های اروپا

احسان بیگلری

رامین رضاییان در واکنش به مصاحبه جنجالی اش: 

ادبیاتم خوب نبود و عذرخواهی می کنم!

رضا میرزائیان


